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Рокада Нов антирекорд Промяна

Стр. 20

Сашо Диков сяда на
мястото на Карбовски

Стр. 7

Строителството ни
с най-голям спад в ЕС

Стр. 23

Левски иска да остане
да играе на „Герена”

Стр. 11

Интервю

Л Е В И Я Т
В Е С Т Н И К

Разправа

Турция арестува
167 леви активисти

Стр. 8

Скандално

Разрешиха разширяването
на ски зоната над Банско

Стр. 4
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Йордан Йовчев за гимнастиката
и спортното дълголетие

Няколко
ÄÓÌÈ

Братя
РУЖЕВИ

В България винаги е
интересно. Понякога оба-
че е по-интересно от
друг път и тогава винаги
са намесени някакви про-
явления на политическа
лудост. А примери за
това тези дни колкото
искаш.

Трябва чавка да ти е
изпила акъла, за да пока-
ниш на своя министър-
председателска прескон-
ференция свой човек, кой-
то да говори от името на
протестиращите. При
това да изкараш една бо-
гаташка, наричана мака-
ронената кралица, да
представлява бедните и
гневните, които нямат
пари да си платят тока.
Как да наречем това?

Да изтъпаниш пред
телевизионните камери
човек, минал през няколко
партии, и то точно, кога-
то хората по улиците не
искат никакво партийно
участие в митингите. Да
покажеш като символ на
гражданите един зависим
от ГЕРБ човек - това не е
само цинизъм. Това е чер-
на лудост.

Трябва съвсем да си из-
трещял, за да покажеш
като “олицетворение” на
протестиращите човек,
който благодари на прави-
телството и през 2013 г.
се възмущава за неща,
станали през 2007.

Очевидно бунтовните
времена са и времена на
подлогите. Тогава те
виждат своя шанс. И хищ-
но се сграбчват за него.
Защото трябва да си
пълен гоьонсурат и подло-
га, за да излезеш и да ка-
жеш, че представляваш
протестиращите, като
знаеш, че за минути жур-
налистите ще те разпоз-
наят и ще докажат, че си
самозванец.

Но подлогите най-ве-
роятно не разсъждават в
принципи, гордост, идеи...
Подлогите не мислят. За-
щото са за еднократна и
мазна употреба. Нищо по-
вече.

Подлогите

БСП: РАДИКАЛНА ПРОМЯНА ЗА
ДЕМОКРАТИЧНА И СОЦИАЛНА БЪЛГАРИЯ

Стр. 13

БСП напуска парламента
и няма да участва в гласува-
нето на промените в кабине-
та на Борисов днес. Това
съобщи вчера лидерът на ле-
вицата Сергей Станишев.
Според него социалистите
вече нямат място в Народно-
то събрание, което е изгуби-

БСП напуска
парламента
Няма смисъл да легитимираме бягството от отговорност на ГЕРБ,
единственият изход са предсрочните избори, убедени са социалистите

ло всякакво доверие и е
превърнато в “гумен печат” от
управляващите. Парламентът
е изпразнен от съдържание и
няма смисъл да легитимира-
ме измъкването на ГЕРБ от
тяхната отговорност, катего-
ричен бе Станишев. Според
него мястото на левите депу-

тати е в регионите им, където
да се срещат с хората, да
чуят техните искания и тяхно-
то недоволство.

Най-честното пред граж-
даните е да се състоят пред-
срочни избори, защото този
кабинет и този парламент ня-
мат кредит на доверие, смя-

тат още от БСП. Според тях
това е единственият начин за
отговор на политическата
криза, в която е изпаднала
страната. Когато 100 хиляди
души искат оставката на ка-
бинета, това е криза, анали-
зира Станишев.

Пред паметника на Апостола в столицата цял ден признателни българи
поставяха цветя по случай 140-годишнината от обесването на Васил Левски.
Най-много бяха децата, водени от родители, учители, братя и сестри

Стр. 3

Стр. 2
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ı‡ ÒÂ˘Û ÌÂˇ.
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Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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Веселка ВЕНКОВА

“Не търсете под вола
теле, защото няма да го
намерите”, развика се
гневно представената в
МС като автор на отворе-
ното писмо до правител-
ството Даниела Пелов-
ска. Вбеси я въпрос на
ДУМА откога е при пре-
миера и кой е написал
писмото със седемте точ-
ки, изчетени в началото
на бутафорния брифинг.
“Можете да видите, каме-
рите на МС да ви пуснат.
В 12 и пет или десет дой-
доха днес, заедно с всич-
ки министри”, защити
премиерът “сподвижнич-
ките” си от уличните про-
тести Пеловска и Дияна
Канева, които представи
като хора от инициатив-
ния комитет на протести-
ращите в София и Сан-
дански. В началото на
пресконференцията той
разигра кратък водевил,
“запознавайки се” с же-
ните, с които се е срещал
още в неделя. Още тога-
ва е писан сценарият на
вчерашната пресконфе-

Борисов извади самозванка
в своя защита
Протестиращите се разграничиха
от парламентьорките на премиера,
„никой не им е делегирал права”

Приближената до ГЕРБ Даниела Пеловска,
която бе афиширана като “лице на протеста”, е
майка на арх. Павлета Пеловска, назначена за
зам.-кмет по устройството на територията, район
“Изгрев”. Синът й Васил Руменов Пеловски през
2010 г. печели конкурс и е назначен като юри-
сконсулт в Столичната община. Според източни-
ци на “Биволъ” Пеловска е близка с премиера
Борисов и той често се консултира с нея по те-
лефона. Вчера дамата излезе “от прикритието” и
се яви пред журналистите като опозиционер.

Самата Пеловска е бивш член на НС на СДС,
оглавявала е кандидатдепутатска листа на “Но-
вото време” и е членувала в Движението за
права и свободи. Въпросната персона вчера се
обяви против политизирането на протестите.
Даниела Пеловска е родена в Добрич, една от
известните бизнес дами в Добруджа. В синия си
период е изпълнителен директор на “Макаро-
нена фабрика” в Добрич. През септември 1998
г. местното млекопреработвателно дружество
“Сердика 90” АД приватизира 75% от капитала
на фабриката срещу 1,26 млн. лв. Чрез близката
до агроминистъра Даниела Пеловска са прива-
тизирани (Сердика-90) и макаронена фабрика.
В момента собственик на 81% от него е Дани-
ела Пеловска чрез фирмата си “Анжело” ЕООД.

Въпрос: Какво договорихте с президента Путин сутрин-
та? Договорихте ли отстъпка на цената на газа, защото
това е основният и ключов проблем за непадане на сметките
за ток и за бизнеса съответно. Можете ли да кажете за какво
говорихте с президента Путин сутринта.

Бойко Борисов: Ние регулярно говорим с него, както и с пре-
зидента Обама, и с Джон Кери, и с Дейвид Камерън, така че
имаме тази привилегия да ни познават и да говорят с нас по
темите, които ни вълнуват. С 30% се е вдигнал стокооборотът
между България и Русия през миналата година. Правим ферибот
сега. Покана и от него, и от премиера им Медведев да отида до
Москва, да говорим как можем да избегнем съда и да намерим
решение - или да продадем реакторите заедно, или, както сме
казали, седми реактор за хибрид на АЕЦ “Козлодуй”, в края на
краищата, да намерим решение да не ходим за милиарди евро да
се съдим и да харчим луди пари като държави в Париж. Тъй като
там, знаете - и в Париж, и в Женева, мисля, че ни е другото дело,
се съдим и плащаме много пари. Така че това беше разговорът.
Благодарим им за това, че по “Южен поток” в срок се движат
процесите, а цената на газа, която договорихме и махнахме по-
средниците, за което ги е много яд - пада с 10% сега във фактурите.

“С тези тримата и още няколко министри сме работили цял ден, за да можем да
отговорим днеска на писмото”, изпусна се и Борисов в самия край на брифинга

Абсолютно никой не е оторизирал Даниела
Пеловска да говори от името на протестиращите
срещу правителството. Тя предаде цяла Бълга-
рия. Никой не й делегирал правата. Това каза
пред “Канал 3” Янко Петров, един от организа-
торите на протестите, по повод изказването на
Даниела Пеловска. “Аз съм афектиран, аз съм
бесен. Тя се опитва да дискредитира каузата.
Този човек не представлява никого. Тя предаде
гражданите на България.” Той подчерта, че
Пеловска лъже, че е съгласувала писмото и
срещата си с Борисов. Другият организатор на
протестите Янаки Ганчев също категорично
отхвърли твърденията, че Пеловска представля-
ва протестиращите.

ренция, събрала всички
медии и предавана пря-
ко по десетки телевизии,
а в понеделник “парла-
ментьорките” са прекара-
ли доста време в МИЕТ.

Пред информационни
сайтове в Сандански Ка-
нева се похвалила, че
след участието й в тв пре-
даване премиерът й се
обадил и я поканил в не-
деля на разговор в Боя-
на, на който присъствал и
министър Делян Добрев.
Пеловска пък е стара не-
гова позната, на която
още през 2005 г. като гла-
вен секретар на МВР е
издирвал дамската чанта,
пълна с пари и докумен-
ти. На път за София на 14
януари 2005 г. Пеловска
“се разделила” с чантата
си и се обърнала за
съдействие лично към
главния секретар на МВР
ген. Бойко Борисов. По
негово нареждане по слу-
чая работили служители
от РДВР в Търговище и
Габрово и РПУ в Севлие-
во, в резултат на което
чантата била намерена,
без да липсва нищо от

нея, а Пеловска писала
на 19 януари благодарст-
вено писмо на генерала.

Представителите на
десетки медии бяха при-
нудени да участват с уп-
равленския спектакъл, в
който Канева чис-
тосърдечно призна, че не
знае защо е там, но вно-
сителката на отвореното
писмо раздаде гневни
оценки и размаха пръст
срещу онези, които се
опитвали да политизират
народния протест. “Пра-
теничката” на народа се
оказа стар душеприказ-
чик на Борисов, горда
майка на гербаджийски
назначения - зам.-кмети-
ца в район “Искър” и на
юрисконсулт в Столична-
та община.

Малко по-късно вчера
инициативният комитет на
протестиращите в Сан-
дански се разграничиха
от Дияна Канева и Дани
Митрева, които присъ-
стваха в МС като техни
представители. Хората
заявиха, че съгражданки-
те им публично са се раз-
граничили от комитета

преди три дни и нямат
моралното право сега да
го представляват пред
която и да е обществена
и държавна институция.
“Оставаме съпричастни
към всички протестира-
щи в България да отстоя-
ваме до последно спра-
ведливите ни искания и
ще продължим с протест-
ните действия до крайна-
та победа”, казват те в
декларация.

С нетърпящ възраже-
ние тон Пеловска напра-
ви разбор на конгреса на
БСП от събота, нападна
лично Румен Овчаров и
обяви, че Младежката
организация на социали-
стите ходела по протес-
тите, за да къса портре-
тите на Борисов. Скан-

дално известната бизнес
дама и собственичка на
хотел не можа да обясни
как е променила позици-
ята си от искане за ос-
тавка на правителство в
благодарности за бързи
решения по поставените

 Дянков направи много за финансовата дисциплина и за
финансовата стабилност. Той нямаше абсолютно никаква под-
крепа нито в партията, нито в правителството. Имаше само
моята подкрепа, защото икономиите и запазването на фи-
нансовата дисциплина за мерки, които на никого не харесват
- нито на министрите, нито на хората.

 Дянков изигра много добра роля, много важна и неслу-
чайно навсякъде ни хвалят за финансовата дисциплина.

 Освен финансов министър той обаче е и вицепремиер,
и ако половината на работата е да запазим финансова дис-
циплина, другата половина е да осигурим икономически
растеж.

 Не беше комуникативен с министрите и ако някой път
ги питате, ще видите, че за да се срещнат с него, трябваше
да дойдат при мен.

 В електронното правителство се направи много малко,
а той беше отговорен пред мен това да се случи.

Пеловска е била
организиран член на

поне три партии

Коя е Даниела Пеловска?
Тя е изпълнителен
директор на “Ма-
каронена фабри-
ка” от раздържавя-
ването й досега.

През 2002-
2005 г. Даниела
Пеловска била
близка до Надеж-
да Михайлова, ко-
ято й дала да полз-
ва ресторанта в
сградата на СДС.
Пеловска се опит-
ва да стане водач
на листата на ОДС
в Добрич за изборите 2005 г., но когато това не
става, “пристава” на “Новото време”. Като не ста-
ва депутат от партията на таралежите, веднага
отива в ДПС. Бизнес дамата е известна и с авто-
родео с джипа си. Била спряна от ченгетата около
22 ч. на влизане в Добрич, но въпреки стоп-
палката дамата дала мръсна газ и избягала.

Пеловска е майка и на скандалната Сидо-
ния, спечелила Lord of The Chefs, защото била
с “договор” в нагласеното шоу, а майка й пла-
тила наема на кухнята.

ЗАЩО СИ ОТИДЕ ДЯНКОВ

Кое налагаше да ми причини това
със зърнопроизводителите?

Едно към едно

 От 1 март можем да намалим, повтарям, ако ДКЕВР се
съгласят, с 8% цената на тока. Според нашите разчети с 8%
можем да го направим.

 Има договори, които е сключил “Козлодуй” с фирми от
икономиката и промишлеността. Така че в следващ период от
време, когато изтекат, те изтичат юли месец, можем да отгово-
рим и със 100 процента. Дотогава може да отговорим с 85-90%
да задоволяват нуждите на вътрешния пазар.

 Няма да съм аз този, който ще национализира в България.
Който иска да дойде и да ги национализира.

 Доколкото знам договорите вече са разсекретени. Ако има
още нещо да е останало, в рамките на деня ще бъде направено.

 Има договори, които така са направени, че всяко разваляне
на такъв договор влече огромни неустойки. И тези, които са ги
подписвали, да бъдат така добри да не ни дават акъл, а да
излязат и да кажат защо са ги подписали - по-простичко, по-
честно и по-ясно: подписахме ги, защото така и така. Не да ми
дават акъл, а да излязат и да обяснят защо те са го подписали.
Ние нашата отговорност си я знаем, те да си поемат тяхната.

 И трите ЕРП-та са глобени днес. А в рамките на днешния
ден (вчера-б.р.) на ЧЕЗ ще се отнеме лиценза, тъй като когато
дойдохме на власт, направихме проверка, глобихме ги с по 1
млн., дадохме им срок и време да поправят грешките си.

ПРЕМИЕРСКИ ОБЕЩАНИЯ
ПО „ОТВОРЕНОТО” ПИСМО

Покаяние
“Вината, която имаме, е с назначаването на Семерджи-

ев. Това е нашата вина. Трайков ни го предложи, ние не се
месим в работата на ДКЕВР и по никакъв начин не съм се
месил. В момента, в който започна проверката на ЧЕЗ и
дойдоха сигналите, аз съм го уволнил. И се надявам, че не-
говата лична отговорност и вина, съответно с един пра-
вов процес ще бъде доказана в съда. Това мога да кажа аз.”

Снимки Благовеста ЦВЕТКОВА

в писмото й въпроси.
Въпросите на журналис-
тите след края на пре-
сконференция Пеловска
нарече инсинуация и от-
ново се нахвърли върху
членове на БСП и дори
поиска съд.
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БСП напуска парламента

Сергей Станишев
обяви, че
най-честният
вариант за справяне
с кризата са
предсрочните избори

Мястото ни е
сред хората,
подкрепяме
техния протест,
категоричен бе
Станишев

Мястото ни е
сред хората,
подкрепяме
техния протест,
категоричен бе
Станишев

Мястото ни е
сред хората,
подкрепяме
техния протест,
категоричен бе
Станишев

Мястото ни е
сред хората,
подкрепяме
техния протест,
категоричен бе
Станишев

Мястото ни е
сред хората,
подкрепяме
техния протест,
категоричен бе
Станишев

Снимки Благовеста ЦВЕТКОВА

Александър СИМОВ “гумен печат” от управляващите. Парла-
ментът е изпразнен от съдържание и няма
смисъл да легитимираме измъкването на
ГЕРБ от тяхната отговорност, категоричен
бе Станишев. Според него мястото на ле-
вите депутати е в регионите им, където да
се срещат с хората, да чуят техните иска-
ния и тяхното недоволство.

Според соцлидера поведението на ка-

бинета в тази взривоопасна обстановка не
е адекватно. Станишев смята, че най-чест-
ният отговор на политическата криза в
страната е провеждането на предсрочни
избори и незабавна оставка на кабинета.
Този кабинет не е в състояние да реши
нито един от проблемите, заради които
хората излязоха на улицата, притиснати до
стената. Този кабинет няма морално и по-

Опозицията бойкотира заседанието на
икономическата комисия в НС вчера. Ру-
мен Овчаров определи заседанието като
камуфлаж. Ние в “Бойкоспасяващи” и “ГЕР-
Боспасяващи” действия няма да участва-
ме, изтъкна Овчаров. И ДПС напусна за-
седанието на комисията.  “Това не реша-
ва проблема с острата политическа кри-
за. Ще участваме по решаване на каквито
и да е проблеми едва когато правителст-
вото подаде оставка и се произведат пар-
ламентарни избори”, заяви депутатът от

Александър СИМОВ
Мария НИНОВА

Опозицията бойкотира заседанието на икономическата комисия
ДПС Йордан Цонев. Венцислав Лаков от
“Атака” заяви, че не виждат смисъл депу-
татите от групата да участват в комисията.

“Ние от Синята коалиция сме катего-
рична опозиция на ГЕРБ, но с една абди-
кация не решаваме нито един важен про-
блем. Да си тръгнеш, означава да отка-
жеш да си свършиш работата”, коментира
председателят на комисията Мартин Ди-
митров от Синята коалиция. Зам.-предсе-
дателят на комисията Диан Червенкондев
от ГЕРБ заяви, че опозицията абдикира

от решаването на проблеми, които се на-
слагват десетки години в енергетиката.
Това не е национално отговорно поведе-
ние, коментира Червенкондев.

Предложението, което трябваше да
обсъди комисията, бе съставът на
ДКЕВР да се избира с квалифицирано
мнозинство от две трети в Народното
събрание. Законопроектът беше внесен
от ГЕРБ в деловодството на НС в петък,
15 февруари. Промените в него са
свързани, освен с избора на членове на

литическо доверие да управлява, категори-
чен бе соцлидерът.

“Виждаме обаче, че Борисов е го-
тов на всичко, само и само за да
задържи властта в свои ръце и той и
Цветанов да правят избори. Това ясно
говори за намерения за манипулации
и фалшификации на изборите”, подчер-
та той. Соцлидерът отново повтори, че
според него протестите на хората са
абсолютно обосновани, а левицата ги
подкрепя напълно. Ние ще започнем
поредица от консултации с парламен-
тарни и извънпарламентарни полити-
чески сили, граждански и синдикални
организации за намиране на решение,
съобщи още Станишев. Той обаче
допълни, че желанието на БСП не е
да яха протестите. Ако трябва да гово-
рим за яхане, имаме друг пример - това,
което Борисов направи на своята пре-
сконференция, анализира соцлидерът.

“Това, което наблюдаваме, е очевид-
но продукт на паниката, която владее
ГЕРБ от неделя. Какво разбиране очакват
от ГЕРБ? Те нямат разбиране с хората. Те
нямат усещане, че трябва да ги чуят. Тряб-
ва правителството да подаде оставка, то
няма кредит на доверие в парламента.
Нужни са предсрочни парламентарни
избори”, заяви и депутатът от Коалиция
за България Ангел Найденов.

Сергей Станишев коментира и факта,
че за изплащането на парите за земедел-
ските производители се извадиха пари от
фискалния резерв и се наложи емитиране-
то на допълнителен дълг. Хазната очевид-
но е празна и нямат пари за изпълнение на
основни свои задължения, заяви той.

ББСП напуска парламента и няма да
участва в гласуването на промените в ка-
бинета на Борисов днес. Това съобщи вче-
ра лидерът на левицата Сергей Станишев.
Според него социалистите вече нямат
място в Народното събрание, което е изгу-
било всякакво доверие и е превърнато в

ДКЕВР, и с промяна на броя на члено-
вете й от 7 на 11, като 6 от тях да бъдат
специалисти в областта на енергетика-
та, а 4 в областта на ВиК сектора. Пред-
лага се комисията да извършва ежегод-
но регулаторен одит на дружествата -
лицензианти при утвърждаването на
цените, които подлежат на регулиране
по закона, като се създават и правила
за контрол от страна на Сметната пала-
та, АДФИ, КЗК, Комисията за защита на
потребителите и други органи.

С бронирани машини властта
се пази от гнева на народа
С бронирани машини властта
се пази от гнева на народа
С бронирани машини властта
се пази от гнева на народа
С бронирани машини властта
се пази от гнева на народа
С бронирани машини властта
се пази от гнева на народа

Безпрецедентни мерки за
сигурност блокираха вчера
района около паметника на
Васил Левски в столицата ча-
сове преди възпоменателната
церемония по случай 140-го-
дишнината от обесването на
Апостола. Целият площад око-
ло паметника бе блокиран с
паркирани напречно автобуси
на градския транспорт и коли
на жандармерията. На всеки
10 метра имаше полицай и
този път като никога бяха пре-
градили цялата улица пред па-
метника с полицейски коли и
бронирани джипове, за да не
може никой да минава.

Стотици граждани стояха
покрай полицейските ленти и
недоволстваха, че не могат да
стигнат до паметника и да се
поклонят на Васил Левски.
Много от тях бяха принудени
да хвърлят цветята си на пе-
шеходната пътека пред Музи-
калния театър. За охрана на
официалните лица бяха строе-
ни кордони от жандармерия,
охранителна полиция, безпре-
цедентно на улицата бяха из-
карани и 4 бронирани машини
“Пустинна котка” на Военна по-
лиция. Така за първи път в
съвременната история прези-
дентът Росен Плевнелиев про-
изнесе речта си пред напълно
празен площад. Веднага след
края й властниците напуснаха
площада, а Плевнелиев беше

мощно освиркан.
Около паметника граждани

се пропускаха само след като
преминаваха през металдетек-
тори, а после дрехите им бяха
проверявани допълнително от
полицаи.

По същото време протес-
тиращи тръгнаха от “Орлов
мост” и блокираха бул. “Васил
Левски” в посока от паметни-
ка Левски към НДК. Тяхното
шествие също бе съпроводе-
но от множество полицаи.

Протестиращите скандираха
обидни думи за премиера,
“Мафия” и “Оставка”. Жандар-
мерията ги спря с жива вери-
га за известно време и не им
разреши да минат напред към
паметника. Протестиращ се

опита да подари цвете на
полицай от кордона, но той
го избута. След като офици-
алните лица си тръгнаха от
церемонията пред паметника,
протестиращите бяха допус-
нати до него.
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Днес, 20.02.2013 г., сряда, от 17,00 часа в
салона на дружеството - ул. „Славянска” № 6 се
провежда редовна сбирка по повод 140-та го-
дишнина от гибелта на гения на Националната
ни революция ВАСИЛ ЛЕВСКИ.

Ще бъде представена и книгата на проф.
д-р Дойно Дойнов „ЛЕВСКИ - НАЙ-ЯСНАТА ЗА-
ГАДКА”.

Заповядайте!

СЛАВЯНСКО ДРУЖЕСТВО В БЪЛГАРИЯ

оенноокръжната проку-
ратура в Пловдив поема
разследването за навод-
нението в село Бисер

Намаляване на неблагоприятните последици от наводненията за човешкото
здраве, околната среда, културното наследство и стопанската дейност - това

е основната цел на представения вчера на пресконференция проект
“Разработване на планове за управление на риска от наводнения”, по който

работи Басейновата дирекция “Западнобеломорски район” в Благоевград. Той е на
стойност около 2 150 000 лв. и е финансиран по ОП “Околна среда 2007-2013”

със средства от Кохезионния фонд и с национално съфинансиране

Разследват военното
министерство
за потопа в Бисер

В

След 2014 г. българските
представители в Европейския
парламент ще бъдат намалени с
един и вместо 18 ще станат 17.
Това е заложено в одобрен от
конституционната комисия про-
ект, който предстои да бъде гла-
суван в пленарната зала през
март. Проектът предвижда броят
на евродепутатите от 12 страни
да бъде намален с по един, а
Германия да загуби 3 места.
Промените се налагат заради
предстоящото присъединяване
на Хърватия и изискването в
Лисабонския договор общият
брой на евродепутатите да не
надхвърля 751. В сегашния Ев-
ропейски парламент, който беше
избран по стария договор от
Ница, има 754 представители на
27-те страни-членки и 12 наблю-
датели от Хърватия. Затова се
налага да бъдат “съкратени” 15.
След месеци на консултации
между отделните страни и поли-
тически групи беше решено Гер-
мания, да загуби 3 места, а дру-
ги 12 средни по население стра-
ни - по едно място.

Районната прокуратура в Харманли прехвърля
досъдебното производство в Пловдив

преди година, причинено от
скъсването на стената на язо-
вир “Иваново”. В съобщение на
държавното обвинение се каз-
ва, че язовирът е собственост
на военните и задължение на
Министерството на отбраната е
било да поддържат стената и
другите съоръжения в изправ-
ност. При потопа загинаха ше-
стима души от с. Бисер и двама

от с. Иваново.
Досъдебното производство

досега се води в Районната
прокуратура в Харманли. Спо-
ред наблюдаващия прокурор от
събраните доказателства се
налага промяната на под-
съдността, тъй като към момен-
та на наводнението язовир
“Иваново” попада в границите
на военния полигон в Корен.
Управлението, стопанисването
и поддържането на военния
полигон - корпусен учебен
център “Корен”, е било възло-

жено на Министерството на
отбраната. Фактът, че язовирът
попада в границите на полиго-
на, е установен с постановле-
ние на МС от 1961 г., когато в
управление на Министерството
на отбраната са били предоста-
вени отчуждени 43 418 дка
земи за изграждането на поли-
гона. Оттогава хидросъоръже-
нието се ползва от МО за обу-
чения по подводно кормуване
и десантиране. За това е бил
съставен и акт за публична
държавна собственост.

Военноокръжната прокура-
тура в Пловдив е компетентна
да продължи разследването,
при което да персонализира
лицата от МО, ангажирани с уп-
равлението, стопанисването и
поддържането на учебния
център “Корен”, в чиито грани-
ци е включен и язовир “Ивано-
во”, пише в съобщението.

Скоро след наводнението,
когато медиите започнаха да
питат за собствеността на язо-
вира, а институциите си пре-
хвърляха отговорността, воен-
ният министър Аню Ангелов
заяви, че ведомството му няма
собственост върху нито един
язовир.

ОТ 2014 Г. ЕВРО-
ДЕПУТАТИТЕ
НИ С ЕДИН
ПО-МАЛКО

ЕВН била на минимална печалба през годините
и стои в България само от отговорност. Това стана
ясно от изявление на председателя на Управител-
ния съвет на ЕВН България Йорк Золфелнер вчера.

“ЕВН България е инвестирала в своята електро-
разпределителна мрежа над 1,1 млрд. лв. за пери-
ода 2006 - 2012 г. Освен това за същия период в
държавния бюджет са вкарани над 400 млн. лв.,
както и 700 млн. лв., което беше цената, за която
бяха приватизирани “Електроразпределение-Плов-
див” и “Електроразпределение - Стара Загора”,
каза Золфелнер.

След въпроси на журналисти обаче стана ясно,
че приходите на дружеството за същия период са

Чешката компания ЧЕЗ определи изявлението на българ-
ския премиер и предприетото разследване като сериозно
нарушение на законите на България като държава-членка на
ЕС. Това съобщи Асошиейтед прес, цитирайки говорителката
на компанията Барбора Пулпанова. “Единственият орган, кой-
то има правомощието да вземе решение за започване на
процедура за отнемане на лиценза, е независимата агенция
за енергийно регулиране. Не сме получили никаква официал-
на информация за намерение да се предприема подобна
стъпка”, съобщи ЧЕЗ. Компанията допълни, че изпълнява из-
цяло всичките си задължения и категорично отрича да е
извършвала нередности, които теоретично биха могли да
доведат до процедура за отнемане на лиценза.

ЕВН стояли у нас само от отговорност
между 6 и 7 млрд. лв., като общата натрупана пе-
чалба е над 315 млн. лв. Золфелнер заяви, че сред-
ната възвращаемост на капитала на дружеството
през тези години е 5,85%, която е по-ниска от тази,
ако капиталите на дружеството бяха вкарани на
депозит в банка. По думите му единствено отговор-
ността е тази, която ги кара да извършват тази
дейност, а не да вложат парите си в банката.

Председателят на УС на компанията отказа да
коментира въпроса за евентуалното отнемане на
лицензите на дружеството и каза, че единственото
нещо, което ЕВН се стреми да прави, е да спазва
своя приватизационен договор и условията, записа-
ни в лицензите им.

ЧЕЗ: ИЗЯВЛЕНИЕТО НА
БОРИСОВ Е СЕРИОЗНО
НАРУШЕНИЕ НА ЗАКОНИТЕ

а първото тримесе-
чие НЗОК отпуска
допълнително 103
000 направления за

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

З
НЗОК ОТПУСКА ОЩЕ 103 000 НАПРАВЛЕНИЯ

специалист и 927 000 лв.
за изследвания. Разпреде-
лението е направено, след
като шефовете на районни
каси са представили ана-
лизи с обоснована необ-
ходимост от отпускане на
допълнителни направле-
ния за остри случаи и
средства за изследвания.
ДУМА припомня, че лека-
ри от Пловдив алармираха
за изчерпване на направ-
ленията и заплашиха с
протести.  Разпределение-
то на новите направления

е направено на база отче-
тена дейност през 2012 г.,
като е съобразено и
включването на нови за
НЗОК дейности - специа-
лизиран преглед по пакет
“Физиотерапия и рехаби-
литация” и високо-специа-
лизирана дейност “Ехогра-
фия на млечна жлеза”,
антитела срещу тереоид-
ната пероксидаза - Аnti-
TPO. Също така е отчетено
и повишаването на цените
на дейностите по пакети
“Рентгенология” и “Обща и
клинична патология”. От
определения брой направ-
ления за специалист на
РЗОК са разпределени и

допълнителни 30 хил. на-
правления за рискови гру-
пи, които са включени в
пациентската листа на
личните лекари. Броят на
направленията за високо-
специализирани дейности
остава същият, както и
през първото тримесечие
на 2012 г., поясняват от
НЗОК. Припомняме, че в
понеделник управителят
на НЗОК д-р Пламен Це-
ков се срещна с директори
на РЗОК. На срещата бе
обсъдено разпределение-
то на средствата за бол-
нична помощ на база го-
дишен прогнозен план за
обем дейност, както и раз-

пределението на направ-
ленията за специалист и
изследвания в извънбол-
ничната помощ.По искане
на болнични шефове Це-
ков, заедно със здравната
министърка Десислава
Атанасова и председател-
ката на парламентарната
комисия по здравеопазва-
не Даниела Дариткова,
вчера се срещнаха с пред-
ставители на някои от най-
големите държавни болни-
ци. Целта на срещата бе
да се уточни механизмът
на формиране на обема
дейности и стойността на
разходите за болнична
помощ през 2013 г.

исшият експертен
екологичен съвет
одобри вчера разши-
ряването на ски зо-
ната над Банско.

В

Разрешиха разширяването
на ски зоната над Банско

Членовете му решиха да
се разрешат строителните
дейности в обособената
туристическа зона на на-
ционалния парк “Пирин”,
която засяга 2,5% от тери-
ториите. Това дава възмож-
ност за бъдещо изгражда-
не на нови ски писти и
съоръжения в рамките на
тези 1004 хектара съглас-
но действащия план за уп-
равление на Пирин.

Съветът обаче е
отхвърлил исканията на
общината за разширяване
на спортните съоръжения
в други територии от пар-
ка, извън границите на
сега съществуващата тури-
стическа зона, съобщиха
от МОСВ. Кметът на Бан-
ско Георги Икономов обя-
ви удовлетворението си от
решението.

Веднага след заседани-
ето коалицията от непра-
вителствени организации и
граждански групи “За да
остане природа в България”
поиска разваляне на кон-
цесията на офшорния мо-
нополист “Юлен” АД и ос-
тавка на екоминистъра
Нона Караджова и замест-

ник-министър Евдокия Ма-
нева. Ако правителството
продължи с този незаконен
акт, ще искаме и неговата
оставка, заявиха еколозите.
Според тях решението на
съвета на практика цели
узаконяване на построено-
то в ски зона Банско извън
обхвата на концесията и от-
варя възможност за
допълнително застрояване
в Националния парк. Еко-
лозите обещаха да предиз-
викат три наказателни про-
цедури за нарушение на
европейското законодател-
ство от българското прави-
телство.

За първи път в истори-
ята на ВЕЕС не бяха до-
пуснати с право на глас
представители на БАН,
научни институти, универ-
ситети и неправителствени
организации, допълниха
природозащитниците.

По време на заседани-
ето пред сградата на
МОСВ се провеждаше ми-
тинг на жители от Банско,
Разлог, Добринище и Са-
парева баня, които са били
извозени с рейсове до
София официално със
средства на хотелиери от
курорта. Ден по-рано оба-
че в страницата на партия
ГЕРБ в Банско във фейс-
бук се появи следното
съобщение: “Митинг в под-
крепа на изграждане на
втора кабинка!!! 19.02.2013
г. (вторник) в гр. София от
10 ч. пред МОСВ! Автобу-
сите от Банско тръгват в
6.00 ч. от “Старата автога-
ра”. Заповядайте!”.
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България

Б
ФОНДАЦИЯ „БУЗЛУДЖА”

ви кани на

МЕЖДУНАРОДНА КОНФЕРЕНЦИЯ

“ИСТОРИЯ НА ФАШИЗМА
В ЕВРОПА И БЪЛГАРИЯ”,

която ще се състои на 23.02.2013 г. от
10:00 до 18:30 часа в гр. София,

бул. „Княз Ал. Дондуков”, Конферентен
център „Венус”

ПРОГРАМАТА включва:
Въведение в теориите на фашизма

Преглед на формите и групировките на
крайно десните в Европа

Възходът на неофашизма в Източна
Европа: причини и последици

Историческото развитие на фашизма в
България

Форми и групировки на днешните край-
но десни в България

Антифашистки отговори и задачи на
Левицата

С участието на: Уве Хикш (Германия),
Дирк Щегеман (Германия), д-р Ласло

Сзабо (Унгария), проф. д-р Искра Баева,
Димитър Панайотов, Ади Василева

Конференцията се организира
с подкрепата на

Вход свободен! Очакваме ви!

туденти по фарма-
ция и медицина,
медицински сестри
и понякога лекари
са засичани да

ялата политика на
правителството e
насочена към
унищожаване на
семейството, за-

Студенти и сестри
продават в аптеки
В България петима търговци имат право да продават лекарства в интернет
Аида ПАНИКЯН С ЧЕРЕН ТРИЪГЪЛНИК ЩЕ

МАРКИРАТ НОВИ ЛЕКАРСТВА
Нови лекарства, които са обект на допълнително наблюде-
ние, ще носят специален символ, който да показва на
пациентите, че лекарството е още в период на изпитване.
Символът е черен равностранен триъгълник, обърнат нагоре
с широката си страна. Големината му ще е на шрифта, но не
по-малък от 5 мм. До него ще пише, че това е нов медика-
мент, и ще има призив да бъдат съобщавани нежеланите
лекарствени реакции от него. Този символ на листовките ще
важи за всички европейски страни и се очаква да бъде
въведен поне след година. През м.г. в ИАЛ са постъпили
320 съобщения за нежелани лекарствени реакции от лекари,
за които са предприети съответните мерки. Вече и пациенти
могат да подават такива съобщения на гореща телефонна
линия 02/ 980 35 55 и през електронната страница на ИАЛ
www.bda.bg, където е публикуван нарочен формуляр.

тите да представят рецепти.
Това са част от нарушенията,
засечени при проверки от
служители на Изпълнителна-
та агенция по лекарствата. В
някои дрогерии са продава-
ни лекарства без разреше-
ние. Проверени са били 114
складове на едро. В някои е
установено неправилно
съхраняване на медикаменти
с изтекъл срок.

В резултат на извършени-
те през 2012 г. 1004 проверки
са издадени 256 наказателни
постановления. Общата стой-
ност на всички наложени гло-
би и имуществени санкции
през 2012 г. е близо 568 хил.

лв., обобщи изпълнителният
директор на агенцията д-р
Евелин Благоев. По думите му
контролът на агенцията ще се
засили. Засечена е и аптека
в столичния кв. “Лозенец”,
която от 2010 г. е с отнето раз-
решително, но до момента на
проверката е работела.

196 лекарствени продукта
са с прекратено разрешение
за българския пазар през м.г.
През 2012 г. не са открити
фалшиви лекарства, категори-
чен е д-р Благоев. ИАЛ е из-
дала през м.г. 231 нови раз-
решения за търговия на дреб-
но и 32 за търговия на едро с
лекарствени продукти.

Родители:

Политиката на правителството
унищожава семейството

азбуката и да им показва-
ме фигури от геометрията”,
смятата родителите. Някол-
ко души от събралите се,
въпреки студа навън, на-
стояха за възможност за
надомно обучение. Много
деца и родители сподели-
ха, че образованието е
под всякаква критика, а
учебниците не са написа-

ни качествено. Децата ос-
тават с впечатление, че са
тъпи, защото не ги разби-
рат, а в интерес на истина-
та те така са написани, че
трудно се разбират от ро-
дители с висше образова-
ние, твърдят протестира-
щите. Родители от Пазар-
джик пожелаха законът да
отпадне, защото децата

буквално ще намразят
училището. “Трябва пове-
че да сме загрижени за
децата, а не да усвояваме
някакви пари, които ЕС от-
пуска. Има и други начини
да се усвоят тези пари. Не
е задължително вкарване-
то на 4-годишни деца в об-
разователната система”,
твърдят родителите.

Столичната общинска
фирма “Егида” няма да
може да участва в 15 кон-
курса за охрана на общин-
ски обекти. Това стана ясно
на заседание на комисия-
та по обществен ред и си-
гурност към СОС. Пред-
стои да бъде обявена про-
цедура по Закона за об-
ществените поръчки за 15
позиции, които включват
множество обекти на Сто-
личната община и други
общински структури.

“Егида” не отговаря на
техническите изисквания
и на практика няма как да

БТА е ковачница на кадри, заяви
президентът Росен Плевнелиев по по-
вод 115-годишнината от създаването
на агенцията. Той присъства вчера на
превърналата се в традиция редколе-
гия с участието на известни личности
и се запозна с работата на национал-
ната информационна агенция. Имате
всички поводи за гордост и самочувст-
вие, отбеляза  държавният глава и под-
черта, че новините, които БТА произ-
вежда вече повече от век, са обектив-
ни и професионални. Той обяви под-
крепата си за усилията на всички в

„Егида” аут от 15 конкурса
за охрана на общински обекти
Деси ВЕЛЕВА се класира за охрана. Не-

участието й означава, че
фалитът й ще стане от тех-
нически фактически, пре-
дупреди Росен Малинов,
общински съветник от
БСП. Той настоя процеду-
рата да се отложи с две
седмици, докато съветни-
ците се запознаят с отче-
тите за работата на охра-
нителните фирми, които
досега са отговаряли за
обектите. Липсва и цялос-
тен правно-икономически
анализ на “Егида”, който
трябваше да е готов досе-
га, обясни Малинов. Той
припомни, че от ГЕРБ са
се опитали да вкарат фир-

мата в списъка на обекти-
те за приватизация.

Във всяко училище се
раздават анкетни листо-
ве, в които ще се оцени
работата на охранител-
ните фирми, заяви Краси-
мир Димитров, шеф на
дирекция “Обществен
ред” в Столичната общи-
на. Според него обаче
конкурсите не бива да се
отлагат. Димитров съоб-
щи, че започва кампания
на дирекцията и на СДВР
с открити уроци за пре-
венция на престъпността
и демонстрации на ева-
куация при земетресения
и наводнения.

Българският червен
кръст се включва в чети-
риседмична европейска
информационна кампания,
посветена на тихите бед-
ствия по света. В рамките
на четири седмици 50-се-
кунден филм за тихите
бедствия ще бъде излъчен
в 11 европейски страни -
Франция, Германия, Бел-

Лекарите в Пловдив готвят протест
В Районната колегия на БЛС в Плов-

див постъпват множество оплаквания от
общопрактикуващи лекари и специали-
сти след получаването на нормативните
стандарти за първична и специализира-
на медицинска помощ, съобщават от ко-
легията. Поради това ръководството на

РК на БЛС в Пловдив е натоварило юри-
ста на колегията адвокат Димитър Ме-
лев да подготви мотивирано становище
за съдебна процедура срещу методика-
та, приета от Надзорния съвет на НЗОК
на 14 януари. Колегията е в готовност за
протестни действия.

БТА E КОВАЧНИЦА НА КАДРИ
Росен Плевнелиев:

България за обективна информация, за
да стига тя до хората. Защото само
съзнателният избор, базиран на каче-
ствена и обективна информация, може
да движи държавата напред, коменти-
ра президентът.

Плевнелиев разгледа редакциите на
БТА и видя как в реално време се
излъчват актуалните новини не само от
България, но и от целия свят. Максим
Минчев подари на държавния глава ко-
пие от първия бюлетин на агенцията,
издаден на 16 февруари 1898 година, и
албум със снимки.

Христо Григоров:
За тихите бедствия
няма никаква гласност

гия, Холандия, Испания,
Португалия, Ирландия, Ав-
стрия, Унгария, България
и Финландия. Това са бед-
ствия, които реално съще-
ствуват, но не им се обръ-
ща внимание, обясни Хри-
сто Григоров, председател
на БЧК. Той съпостави ме-
дийното отразяване на го-
лямото земетресение в Ха-

ити, след което целият
свят се обедини в помощ-
та си, докато в същото
време никой не обърна
внимание на сериозно
наводнение в Пакистан с
по-големи щети. Григоров
припомни и още едно тихо
бедствие - гладът в Афри-
ка, на който също не се
отделя голямо внимание.

Ц
явиха вчера родители по
време на мирна демонст-
рация пред сградата на
президентството в подкре-
па на искането за налага-
не на вето върху закона за
предучилищното и учи-
лищното образование.
Според тях се изземват
функциите на бащата и на
майката от държавния чи-
новник. “Това поведение е
безотговорно, погрешно и
зло. То води до унищожа-
ване на нацията ни и по-
ставя под заплаха недо-
волните родители”. Лозун-
ги “Децата не са на държа-
вата” и “Държавата пома-
га, а не командва родите-
лите” бяха опънати под
прозорците пред сградата
на “Дондуков” 2. Едно от
исканията на родителите е
да имат свободата да из-
берат формата на обуче-
ние. “Човек учи по много
различни начини. Както
сме ги научили да ходят и
да държат лъжицата, така
можем да ги учим и на

Снимка БГНЕС

С
продават в аптеки в почивни
дни и нощем. Не са малко
случаите, при които помощ-
ник-фармацевти продават
лексарства по лекарско пред-
писание или консултират
клиенти без присъствието на
магистър фармацевт. Най-че-
стото нарушение, правено от
аптеките и дрогериите, е, че
продават лекарства по лекар-
ско предписание, без клиен-
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зар отбелязаха увеличе-
ние в понеделник, след
като в петък финансовото
министерство реши спеш-
но да издаде емисия 6-
месечни ДЦК на стойност
800 млн. лв., за да може
да се разплати със зърно-
производителите.

По информация на
Investing.com, цитирана
от news.bg, лихвите по 3-
годишните и 7-годишни-
те книжа са нараснали
съответно с 0.06 процент-
ни пункта до 1.444% и 0.1
процентни пункта до
2.564%. Тъй като повиша-
ването на лихвите по об-
лигациите винаги върви в
обратна посока на цена-
та на самите книжа, това
означава, че български-
те ДЦК в понеделник са
били в процес на разпро-
дажба от международни-
те и вътрешните инвести-
тори.

На 16 февруари, или
ден след решението на
МФ за спешния аукцион,

Пазарите наказват
България
Политическата криза вдигна рязко
доходността по дълга на страната

лихвите по едногодишни-
те облигации скочиха
рязко от 0.554 до 0.896
процента. Установеното
ниво е най-високото от
юли миналата година и
предвещава по-високи
лихвени нива на идващия
търг, а оттам и разходи
на държавата.

Това означава, че
данъкоплатците най-ве-
роятно ще платят по-
скъпо новия дълг от 800
млн. лв., свързан с изпла-
щането на субсидиите на
зърнопроизводителите,
отколкото ако емисията
беше планирана и не
беше предизвикала изне-
нада сред инвеститорите.

Политическата криза,
оставката на вицепреми-
ера Дянков и насрочени-
ят за днес аукцион за 6-
месечни държавни ценни
книжа (ДЦК) за 800 млн.
лв. оказаха своето влия-
ние върху настроенията
на инвеститорите, съоб-
щава и Investor.bg.

В понеделник (18 фе-
вруари) Министерството
на финансите проведе
аукцион за 5-годишни
ДЦК в лева на обща стой-

ност 45 млн.
лв. Резултатът
е доходност от
1,99%, което е
доста над
1,66%, постиг-
нати на 23
януари 2013 г.
Допълнителна
лоша новина
е, че търсене-
то е било за
само 77 млн.
лв., спрямо за
126 млн. лв. на
23 януари тази
година.

Всичко това прави още
по-интересен днешния
извънреден аукцион за
продажба на 6-месечни
ДЦК за 800 млн. лв. Пари-
те ще се използват за
попълване на фискалния
резерв, който намаля след
плащането на 1 млрд. лв.
субсидии за земеделски-
те производители.

Важно е да се отрази
и официалното тълкуване
на аукциона в понедел-
ник от Министерството на
финансите. Според тях
“доходността по 5-годиш-
ните ДЦК остава стабил-
на, възлизайки на 1,99%”,

т о е с т
не е спомена-
то, че реално тя се
увеличава рязко. Офици-
ално МФ мълчи и за по-
малкото търсене.

Банките са придобили
87,16% от общото коли-
чество 5-годишни ДЦК,
следвани от пенсионните
фондове с около 12,22%
и други инвеститори.

Постигнатата доход-
ност е под съответните
стойности на облигации
със сходни характеристи-
ки на редица държави-
членки на ЕС, като Унга-

рия (5,61%), Словения
(5,26%), Испания (3,86),
Румъния (3,73%), Хърватия
(3,73%), Италия (3,20), Лат-
вия (2,10%) и други.

Междувременно Евро-
пейската централна бан-
ка публикува на 12 фев-
руари 2013 г. данните за
дългосрочния лихвен
процент за оценка сте-
пента на сближаване на
всички държави-членки
на ЕС.

Според тях през януа-
ри 2013 г. дългосрочният
лихвен процент на Бълга-
рия е 3,27%, което е бли-
зо до регистрираната ис-
торически най-ниска
стойност на показателя -
3,22% за ноември 2012 г.
и е намаление спрямо
предходния отчетен пе-
риод - месец декември
2012 г. - 3,44%.

Л
ихвите по бъл-
гарските дър-
жавни ценни
книжа (ДЦК) на
вторичния па-
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П
През декември в Бъл-

гария е регистриран най-
голям спад в строителст-
вото за целия Европейски
съюз. В отрасъла е регис-
трирано свиване от 10,3%
спрямо ноември, сочат
данните на Евростат.

Обемът на строителст-
во в еврозоната през де-
кември 2012 е спаднал с
1,7% в сравнение с пред-
ходния месец, когато сви-
ването е било само с 0,4%.
На годишна база през
декември строителният
отрасъл е регистрирал
спад от 4,8%.

В 27 страни членки на
Европейския съюз строи-
телната дейност през де-
кември е намаляла с 2,7%
в сравнение с ноември
2012, когато е бил регис-
триран спад от 0,6%. На
годишна база в последния
месец на 2010 отрасълът
се е сринал с 8,5%.

Сред страните членки
на ЕС, за които има дан-
ни за декември, строител-
ството е отбелязало спад
в шест страни и е нарас-

Първия си полет по новата
линия София - Лондон Станстед
извърши в събота авиокомпания
еasyJet. Самолетът на авиокомпа-
нията Еърбъс А320 излетя със 165
пътници на борда от летище Со-
фия в 12.40 часа за британската
столица.

Лондон Станстед става трета-
та дестинация на easyJet от Бълга-
рия, след Лондон Гетуик и Ман-
честър. easyJet ще лети два пъти
седмично по новия маршрут (във
вторник и събота), като очаква да
превози около 30 хиляди пътници през първата година. Авиоком-
панията ще открие и четвърта дестинация в края на март, когато
започва полети от летище София до Берлин Шьонефелд.

нистърът на земеделието и
храните Мирослав Найденов
пред ТВ7 вчера във връзка с
плащанията на забавените суб-
сидии на зърнопроизводители-
те, които станаха и причина за

В КРАЯ НА 2012 Г.

Строителството ни
с най-голям спад в ЕС
Секторът се е свил с 15% за година и с над 50 на сто спрямо началото на кризата

До 10 дни ще се
състои събрание на авто-
бусните превозвачи по
повод нивомерите, които
трябва да се монтират на
ведомствените бензинос-
танции. Това обяви пред

нало в осем. Най-голямо
свиване е регистрирано в
България (-10,3%), Пол-
ша (-10,1%) и Германия
(-8,9%), а най-висок ръст
- в Словения (+7,2%), Ун-
гария (+3,4%) и Швеция
(+3,3%).

На годишна база през
декември 2012 строителст-
вото е регистрирало спад
в 12 страни, а ръст - в две.
Най-голямо е свиването в
Полша (-23,7%), Португа-
лия (-18,2%), България
(-15,1%) и Великобритания
(-15,0%). Растеж е регист-
риран в Швеция (5,2%) и
Испания (4,5%).

По данни на НСИ,
строителната продукция у
нас се е свила с 10,4%
спрямо ноември, а на го-
дишна база спадът е още
по-голям - 15,1 процента.

Индексът на произве-
дената строителна продук-
ция през декември 2012 г.,
изчислен от сезонно из-
гладени данни, показва,
че гражданското/инже-
нерното строителство на-
малява с 18,6%, а сград-

ното строителство - с 2,9%.
На годишна база на-

маляването на строител-
ната продукция през де-
кември 2012 г. се опреде-
ля от отрицателния темп
при сградното строителст-
во, където намалението,
изчислено от календарно
изгладени данни, е с
15,4%, и при гражданско-
то/инженерното строител-
ство - с 14,7%

Спадът в строителство-
то е 53% спрямо 2008 го-
дина, по данни на Строи-
телната камара. Това са
цифри, зад които стои из-
ключително слаба инвес-
тиционна активност, липса
на чуждестранни инвести-
ции, липса на живот. “Голя-
мата част от нашите фир-
ми работи в общините, а
там се плащат данъци, так-
си, от тях пък общината
плаща социална дейност.
Така че се завърта един
кръг, в който нещата не са
добри”, коментира тогава
изпълнителният директор
на Строителната камара
Иван Бойков.

Мирослав Найденов:

Не беше работа на премиера да решава
проблема на земеделците

оставката на финансовия ми-
нистър Симеон Дянков.

Найденов призна, че Бойко
Борисов е оказал натиск върху
Дянков парите за земеделците
да бъдат изплатени в най-
кратък срок.

“Свикнали сме някак си за
всичко да се стига до премие-
ра. Не беше работа на преми-

ННННН
е беше работа на пре-
миера да се намесва и
да решава този про-
блем. Това заяви ми-

ПРЕВЗОВАЧИ НЕ ИСКАТ НИВОМЕРИ
НА БЕНЗИНОСТАНЦИИТЕ ИМ

Агенция “Фокус” предсе-
дателят на Национално-
то сдружение на автобус-
ните превозвачи Галя То-
палова.

“Доколкото разбрахме
- това ще отпадне за зе-

ленчукопроизводителите
и за зърнопроизводите-
лите, както е обещано от
премиера. Ние също пре-
тендираме за тези иска-
ния - да отпаднат тези ни-
вомери на автобусните
превозвачи”, каза Галя
Топалова. “Возим пътни-
ци и глобите са много го-
леми, няма пътници,
обезлюдени места, техни-
ката е много скъпа (на-
всякъде се изисква нова
техника) и никакви пре-

ференции нямаме”, заяви
Топалова.

По отношение на
монтирането на касови
апарати в автобусите тя
каза, че това ще спре до
някаква степен сивата
икономика. Това ще спре
до някаква степен фирми-
те, които не са регистри-
рани - имат 10 автобуса,
а са още на патентен
данък или не са регист-
рирани по ДДС напри-
мер, отбеляза Топалова.

Заместник-министърът на
икономиката, енергетиката и
туризма Иво Маринов ще уча-
ства днес в Белград в първата
среща, на която ще бъде осно-
вана Регионална туристическа
организация на Балканските
страни, страните от Югоизточ-
на Европа и от Дунавския ре-
гион. Това съобщиха от пре-
сцентъра на Министерството
на икономиката, енергетиката
и туризма (МИЕТ).

Националните туристичес-
ки бордове и администрации
на Словения, Хърватия, Босна
и Херцеговина, Сърбия, Чер-
на гора, Македония, Унгария,

ТРЪГНА НОВА АЕРОЛИНИЯ
СОФИЯ - ЛОНДОН СТАНСТЕД

Балканите правят регионална
туристическа организация

Румъния, България и Албания
ще обсъдят общи дейности и
добри практики за насърчава-
не на туристически обиколки
в региона за туристи от евро-
пейските и презокеанските
пазари.

В Белград Маринов ще взе-
ме участие в откриването на
35-ото издание на междуна-
родното туристическо изложе-
ние INTERNATIONAL FAIR OF
TOURISM (IТТFА). Тази година
българският щанд е на площ
от 72 кв. м и на него ще участ-
ват 12 туристически фирми,
браншови организации и об-
щински администрации.

ера да се намесва, беше рабо-
та на Дянков”, каза министърът.

“Ясно ми беше, че няма как
да бъдат изплатени тези сред-
ства през януари, имаше извъ-
нредни плащания по дълга на
Милен Велчев, имаше и други
плащания. Но април или май
просто беше прекалено късно”,
призна Найденов.

Нова Наредба за прилага-
не на правилата на биологич-
но земеделие и контрола
върху производството и етике-
тирането на биопродукти е
публикувана в брой 16 на
Държавен вестник, съобщиха
от МЗХ. Тя отменя Наредба
№22 от 4 юли 2001 г. за био-
логичното производство на
растения, растителни продук-
ти и храни от растителен про-
изход и неговото означаване
върху тях и Наредба №35 от
30 август 2001 г. за биологич-
ното отглеждане на животни
и биологично производство на
животински продукти и храни
от животински произход и не-
говото означаване върху тях.

Новата наредба регламен-

тира прилагането на
политиката за произ-
водството на биопро-
дукти, тяхното етикети-
ране и контрола върху
тях. Създаването и
поддържането на ин-
формационна база дан-
ни на производители,
преработватели и тър-
говци на биопродукти и
храни, прилагане на
правила за преход към
биологично производ-
ство и др.

Биологичното земеделие
подпомага държавната поли-
тика в областта на земедели-
ето по отношение на устойчи-
во управление на природните
ресурси, спазване на високи

стандарти за качество и безо-
пасност на храните и хуманно
отношение към животните и
допринася за осигуряване на
заетост и развитие в селските
райони.

В сила е нова наредба за биоземеделиеВ сила е нова наредба за биоземеделиеВ сила е нова наредба за биоземеделиеВ сила е нова наредба за биоземеделиеВ сила е нова наредба за биоземеделие
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В източната част на Сибир бе
измерена най-ниската температура в

едно населено място. Рекордните -71,2
градуса по Целзий бяха отчетени в

селището Оймякон, което се смята за
може би “студената точка” в цяла

Русия. Средномесечната температура
там за януари е -50 по Целзий

Това представлява днес сирийският град Алепо, където не стихват сраженията между армията и бунтовниците.
Междувременно Русия обяви, че изпраща в района два самолета и 4 военни кораба. Тяхната основна цел ще бъде да

вземат участие при евентуална евакуация на руски граждани от Сирия

гаеми членове на крайно
ляво движение, което пое от-
говорност за кървавия атен-
тат срещу американското по-
солство на 1 февруари в Ан-
кара.

Заповеди за арест са
били издадени срещу 167
души, заподозрени, че при-
надлежат към Революцион-
ния фронт за народно осво-
бождение, съобщава Ана-
долската агенция. Антитеро-
ристичната полиция обиски-
рала множество сгради в 28
града, сред които и столица-
та Анкара, в рамките на ма-

Арести в Турция
167 активисти на крайно лявото движение Революционен
фронт за народно освобождение бяха задържани заради
атентата срещу американското посолство

Решението за независимост на селището Ласи-
ти, което се намира в източната част на остров Крит
влиза в сила от 21 февруари, обявиха гръцки медии.
Според местните жители, “отцепването” се налага
заради абдикацията на държавата от сферите на
здравеопазването, образованието и услугите.

Междувременно стачка ще парализира страна-
та днес. Държавните служби ще спрат работа днес,
а градският транспорт ще бъде нарушен в Атина,
тъй като служителите ще се включат в 24-часова
стачка, насрочена от двата основни профсъюза в
страната, съобщиха гръцките медии. Само част от
градският транспорт ще се движи, за да могат хо-
рата да участват в протестите, планирани в центъ-
ра на града. Още вчера водачите на тролейбуси
организираха петчасова стачка от 11 ч местно
време. Никакви влакове и фериботи няма да се
движат днес. Както обикновено по време на обща
стачка данъчните и общинските служби ще останат
затворени за гражданите, тъй като служителите им
се очаква да се включат в стачката. Болниците ще
приемат само най-неотложните случаи, а училища-
та също се очаква да останат затворени. В стачка-
та ще се включат и адвокати, инженери и строител-
ни работници, чийто сектор пострада особено теж-
ко от икономическата криза.

Вчера Гърция остана без медии. Профсъюзът на
журналистите ESIEA организира стачка в знак на
солидарност с 24-часовата стачка, но искаше да
гарантира, че медиите ще отразяват протеста, пла-
ниран за сряда.

Общонационалната стачка днес е организира-
на във връзка с мерките за строги икономии преди
очакваното завръщане в Атина идната седмица на
представители на Тройката.

След 2014 г. българските
представители в Европейския пар-
ламент ще бъдат намалени с един
и вместо 18 ще станат 17. Това е
заложено в одобрен от конститу-
ционната комисия проект, който
предстои да бъде гласуван в пле-
нарната зала през март.

Проектът предвижда броят на
евродепутатите от 12 страни да
бъде намален с по един, а Герма-
ния да загуби 3 места. Промените
се налагат заради предстоящото

Според новото проучване на Евробарометър, което публикува
Европейската комисия, 20 г. след въвеждането на гражданството на
ЕС, европейците имат обща представа за своите права, но не винаги
знаят какви точно са те. В проучването на Евробарометър относно
гражданството на ЕС европейците бяха запитани за статута и правата
си на граждани на ЕС. Като цяло анкетираните знаеха за повечето от
правата си, които произтичат от гражданството на ЕС, сред които
правото да отправят петиции до институциите на ЕС (89%), правото на
свободно движение (88%), забраната за дискриминация, основана на
националното гражданство (82%), правото на консулска защита (79%)
и правото да участват в гражданска инициатива (73%). Над една трета
от анкетираните (36%) бяха на мнение, че са добре осведомени за
тези права. Въпреки това едва 24% от тях смятат, че са добре осве-
домени за стъпките, които трябва да предприемат, ако не са спазени
правата им на граждани на ЕС.

Българските евродепутати
ще са с един по-малко

ЕВРОПЕЙЦИТЕ НЕ ВИНАГИ
ЗНАЯТ ПРАВАТА СИ

присъединяване на Хърватия и
изискването в Лисабонския дого-
вор общият брой на евродепута-
тите да не надхвърля 751.

След месеци на консултации
между отделните страни и поли-
тически групи беше решено Гер-
мания, която има най-много пред-
ставители в ЕП, да загуби 3 мес-
та, а други 12 средни по населе-
ние страни - по едно място. Освен
България в тази група са и Румъ-
ния, Гърция, Австрия и Белгия.

щабната операция, допълва
агенцията.

Революционният фронт за
народно освобождение пое
отговорност за самоубийстве-
ния атентат, извършен от
един от неговите членове
срещу американското дипло-
матическо представителство
в турската столица. При него
загина един турски охрани-
тел на един от входовете на
силно охраняваната сграда, а
една журналистка беше теж-
ко ранена. Фронтът, който е
смятан за терористична ор-
ганизация от Турция и много
други страни, е в основата на
множество атентати, включи-
телно убийството на ми-
нистър, на турска територия
от края на 70-те години на

миналия век. Полицейските
операции срещу фронта за-
почнаха още през януари,
когато стотина души, включи-
телно адвокати и музиканти,
смятани за близки до движе-
нието, бяха арестувани.

Припомняме, че турските
медии обявиха името на атен-
татора камикадзе, убил един
човек и ранил друг при атен-
тата срещу посолството - Ед-
жевит Шанлъ. Атентаторът
възпламенил устройство,
съдържащо 6 кг тротил. За-
едно с него той задействал и
ръчна граната. Според тур-
ските власти 40-годишният
Шанлъ бил издирван от по-
лицията. Той избягал в чуж-
бина след освобождаването
си от затвора през 2001 г.,

като преди това участвал в
атаки през 1997 г. срещу един
военен комплекс и префекту-
рата на Истанбул. Шанлъ бил
освободен от затвора през
2001 г. след гладна стачка в
турските затвори, завършила
през декември 2000 г. с на-
меса на силите на реда и
смъртта на двадесетина за-
творници от DHKP-C.

Атентаторът страдал от
синдрома на Вернике-Корса-
ков - неврологично заболя-
ване в резултат на гладува-
не, което имали много от
участниците в гладната стач-
ка. Той избрал да извърши
самоубийствения атентат в
Анкара, тъй като дните му,
според вестниците “Миллиет”
и “Ватан”, били преброени.

Т
урската полиция
извърши вчера су-
трин широка опе-
рация с арести на
десетки предпола-

Македонците
в Албания имат
нова партия

“Три цели са основни - да
бъдем равноправни граждани с
албанците, да ни признаят като
македонско малцинство и езикът
като македонски”. Това е заявил
Едмонд Османи от Голо бърдо.
Османи е изтъкнал, че са основа-
ли нова партия на македонците
с цел да се явят на парламен-
тарните избори през юни и да
спечелят депутатски места.
Османи стана известен в Маке-
дония с твърдението му че е
заплашван от албанските влас-
ти, че организира курсове по ма-
кедонски език.

„Данон” съкращава
10% от персонала си

Френският производител на
млечни продукти, “Данон”, при-
ключи на плюс 2012. Неговият
оборот се увеличи с 5,4% и за
пръв път достигна 20,8 милиар-
да евро. Чистата печалба на
компанията възлиза на 1,8 мили-
арда евро. Въпреки добрите ре-
зултати компанията планира да
съкрати в най-скоро време до
10% от своите служители зара-
ди неблагоприятната икономи-
ческа конюнктура, преди всичко
в Европа.

„Сименс” уволнява
7000 души

Германската компания “Си-
менс” може да съкрати около 7000
работни места в Германия. На-
маляването на работните мес-
та е предвидено в рамките на
плана на компанията за подобря-
ване на рентабилността.

Руски депутат
циментиран
заради дългове

Тялото на руския депутат
Михаил Пахомов бе открито
циментирано във варел. Пахомов
изчезна на 13 февруари т.г.
Предполага се, че е бил бит за-
ради дългове. По подозрение в
убийството са задържани 12
души, като се предполага, че
поръчителят е един от тях.

Седем души загинаха
при самолетна
катастрофа

Най-малко седем души загина-
ха при катастрофа на военен
самолет, който се разби в жили-
щен район на Сана. Шестима от
загиналите са цивилни. Само-
летът се разбил близо до Площа-
да на промяната, който бе епи-
център на протестите срещу
бившия йеменски президент Али
Абдула Салех.

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

Гърция се цепи?Гърция се цепи?Гърция се цепи?Гърция се цепи?Гърция се цепи?
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Œ˜‡Í‚‡ÈÚÂ ÛÚÂ

¬ ÔËÎÓÊÂÌËÂÚÓ ˜ÂÚÂÚÂ:

Тежко въоръжени патрули контролират улиците на
пакистанския град Карачи. Ситуацията в Карачи остава

тревожна, след като в понеделник осем души бяха застреляни

52 километра магистра-
ла, пише румънският ве-
стник “Гъндул”. Вестникът
публикува текст със за-
главие “Снимка на стра-
тегически грабеж”, в кой-
то се посочва, че за де-
вет години румънците са
платили 1,6 млрд. евро за
изграждане на 52 км ма-
гистрала на американ-
ската компания “Бехтел”.

Магистралата “Тран-
силвания”, която трябва
да свърже градовете
Брашов в централната
част на страната и град
Борш на границата с Ун-
гария, бе амбициозен
проект за изграждане на
415 км високоскоростен

В XXI век, считано от този месец,
южният американски щат Мисисипи
най-после ратифицира официално 13-
ата поправка, с което сложи край на
робството. Но за да се случи това ис-
торическо постижение, бяха необхо-
дими любопитството и упоритостта на
професор от местен университет и
негов колега.

Според “Джаксън Клариън Лед-
жър”, цитиран от Ем Ес Ен Би Си, д-
р Ранджан Батра и колегата му Кен
Съливан се вдъхновили да потърсят
копието на поправката на собствения
си щат, след като изгледали филма

Голямо количество диа-
манти са били откраднати на
международното летище в
Брюксел, съобщиха белгий-
ските медии. Кражбата е ста-
нала при товарене на диа-
мантите на самолет, който
да ги транспортира в Цюрих.
Бандитите атакували брони-
рания камион, с който скъпо-
ценните камъни били пре-
возвани. Тежкотоварният ав-
томобил е собственост на
американска компания.
Крадците са били 8 на брой
и тежко въоръжени. Те при-
стигнали с два автомобила,
пробили оградата на само-
летната писта и тръгнали
право към машината на ави-
окомпания Swiss, на която
трябвало да бъдат натоваре-
ни диамантите. По сведения
на очевидци, изстрели не е
имало. Служителите на фир-
мата превозвач просто били
принудени да предадат диа-
мантите на бандитите, които
ги заплашили с оръжие.

Около 14 000 домакин-
ства в канадските
провинции на атланти-
ческото крайбрежие
останаха без електри-
чество в резултат на
снежна буря. В Ню
Брънзуик падна около
40 см сняг. А на изток
от Монреал в провин-
ция Квебек падна над
60 см сняг. Скоростта
на вятъра западно от
остров Нюфаундленд
достигна 170 км в час.
В редица райони са
повредени електропре-
носните жици, които не
са издържали под
тежестта на снега и
леда. Училищата в
засегнатите райони са
затворени. Отменени са
полетите в Галифакс и
Сейнт Джоунс.

В Русия криза няма.
Или поне не за най-бога-
тите хора, които продъл-
жават да се замогват, до-
стигайки 131 милиардери
през 2013 година. Само за
месец и половина от на-

Дързък обир
в Брюксел

МИСИСИПИ ОФИЦИАЛНО
ЗАБРАНИ РОБСТВОТО

на Стивън Спилбърг “Линкълн”. Така
те научили, че Мисисипи е един от
четирите щата, отказали да ратифи-
цират 13-ата поправка, заедно с Ню
Джърси, Делауеър и Кентъки. Въпре-
ки това промените били приети, което
принудило останалите щати да ги ра-
тифицират символично в следващите
години. Джърси бил най-бърз - сторил
го през 1866 г. Делауеър разрешил
проблема през 1901 г., а Кентъки де-
сетилетия по-късно - през 1976 г. Вла-
стите в Мисисипи обаче се нуждаели
от близо два века и подписали доку-
мента едва през 1995 година.

Поправката обаче изглежда, че не
била особен приоритет, тъй като ра-
тифицираният документ така и не стиг-
нал до Федералния регистър, което
означава, че така и не получил офи-
циална тежест.

По тази причина Съливан се
свързал с офиса на щатския държа-
вен секретар Делбърт Хоусман, който
се съгласил да подаде документите,
за да направи всичко официално 18
години по-късно. В интервю Хоусман
коментира, че изпитва задоволство от
разрешаването на проблема.

“Чакахме дълго време този мо-
мент”, призна той.

„Асфалтов”
грабеж и
в Румъния
Страната е платила на американска компания
1,6 млрд. евро за 52 км магистрала

път, определян като един
от най-сериозните “стра-
тегически приоритети” на
страната. Той е подписан
от правителството Адри-
ан Нъстасе през 2003
година. Проектът се
превърна в черна дупка,
от който властите през
последните две години се
мъчат да се отърват,
твърди изданието.

От договора, подписан
между Румъния и амери-
канската компания Бех-
тел преди девет години,
досега са построени само
52 км магистрала, която е
струвала на румънската
държава около 1,6 млрд.
евро. По този начин Румъ-
ния постигна рекорд, ус-
пявайки да похарчи бли-
зо 30 милиона евро за
изграждане на един ки-
лометър магистрала в ус-

ловия, когато нормалната
цена за километър магис-
трала се движи между 3,8
и 6 милиона евро, пише
румънският вестник. На
практика, отбелязва ру-
мънската медия, от тази
идея е останал само про-
ектът и квитанциите по из-
платените близо 1,6 ми-
лиарда евро.

Припомняме, че още
през 2009 г. скандал пре-
дизвика проектът за
същата тази магистрала,
за която американската
компания “Бехтел” бе ус-
воила 675 млн. евро, без
да пусне в експлоатация-
та и един километър път.
Общата цена на магист-
ралата надхвърля 2 млрд.
евро, но изграждането й
към края на 2009 г. върви
със закъснение над 1 го-
дина.

Снежен ад

неголям град в Източна Испания жена е опи-
тала да се самозапали, предаде РБК, като
се позова на съобщение на регионалната
администрация. Тя е отишла в клона на бан-
ката, обляла се е с леснозапалима течност
и е драснала клечката. Жената е била транс-
портирана с хеликоптер в болница във Ва-
ленсия с около 50% изгаряния. Властите не
съобщават мотивите за деянието.

Испания преживява финансова криза и в
страната са извършени най-малко пет само-
убийства, свързани с изгонването на
длъжници от техните имоти, заради неиз-
плащане на ипотечен кредит.

През ноември миналата година Асоциа-
цията на банките на Испания се съгласи да
преустанови за две години практиката на
принудително изселване на длъжници по
ипотечни кредити. За последните четири го-
дини повече от 350 000 души са били изго-
нени от своето жилище заради необслужва-
ни ипотеки.

Испанка пламна като
факел в клон на банка

Милиардерите в Русия
стават все повече

ВВВВВ

чалото на 2013 г. клуб
“Милиардер” се е сдобил
с нови 11 членове. Най-
богатият човек в Русия
днес е собственикът на
“Металоинвест” Алишер
Усманов със състояние от

18,72 млрд. долара. Втори
по богатство със 17,3
млрд. е Владимир Лисин,
директор на НМЛК, а тре-
ти - собственикът на “Ре-
нова” Виктор Векселберг
със 15,94 милиарда.

Снимка БГНЕС

Р
у м ъ н с к и т е
власти са пла-
тили 1,6 мили-
арда евро за
изграждане на
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преместят във Великобри-
тания, когато падне гра-
ничният контрол в края на
годината. Това показва
изследване на “Мигрей-
шън уоч”, цитирано от
британските медии.

Както обяснява до-
кладът на “Мигрейшън
уоч”, помощите при без-
работица на лице, навър-
шило 25 години, възлиза
на 75 паунда седмично.

Елена ДОМЧЕВА

Всеки руски гражданин на
възраст 18 г. и повече вече
може да отиде в районната
поликлиника и да си направи
профилактичен медицински
преглед - да си премери
кръвното налягане, флуорогра-
фия, мамография, да даде кръв
за анализ. И в зависимост от
резултатите от тестовете да
получи препоръки на терапевт.
Сътветната заповед на Минис-
терството на здравеопазване-
то на Руската федерация вле-
зе в сила от 3 февруари.

Както се казва в документа,
профилактичният медицински
преглед е една от формите на
активна медицинска помощ на

населението, чиято цел е от-
криването на ранните форми
на заболяванията. С помощта
на предложението изследва-
ния могат да се открият ново-
образувания, туберкулоза, гла-
укома, захарен диабет, сърдеч-
носъдови заболявания и други
болести.

За разлика от диспансери-
зацията, където трябва да се
правят маса изследвания и да
се иска мнението на няколко
специалисти, профилактични-
ят преглед се ограничава с ня-
колко теста и едно посещение
при терапевт. Прегледът тряб-
ва да се прави веднъж на две
години.

Какво именно включва про-
филактичният преглед? Преди

всичко пациентът ще трябва да
попълни анкета за здравослов-
ното си състояние. След това
ще измерят височината, тегло-
то му, ще премерят талията му
и ще пресметнат индекса на
телесната му маса. Следват -
измерване на артериалното
налягане, определяне на ниво-
то на общия холестерин и из-
следване на нивото на глюко-
за в кръвта, флуорография на
белите дробове, клиничен ана-
лиз на кръвта. На жените по-
възрастни от 39 г. ще предло-
жат да си направят мамограф-
ско изследване, а на възраст-
ните хора - да определят об-
щия сърдечно-съдов риск.

След всички тестове трябва
да се отиде на прием при те-
рапевт, които при наличието на
медицински показания може
да препоръча допълнителни
изследвания, да назначи лече-
ние или, също вероятно, да ви
изпрати на лечение в санато-
риум. Освен това лекарят е

длъжен да запише пациента в
една или друга здравна група.

В т група са на практика
здравите хора, които нямат
нужда от диспансерно наблю-
дение във връзка със заболя-
ванията си. Във II група са па-
циенти с рискови фактори за
развитие на хронични заболя-
вания, които обаче също нямат
нужда от диспансеризация. В
III група са хората със заболя-
вания, изискващи незабавно
диспансерно наблюдение или
оказване на специализирана,
в това число високотехноло-
гична медицинска помощ.

В заповедта се казва, че

профилактичния медицински
преглед се смята за завършен
след извършването на не по-
малко от 85 процента от обема
на изследванията, установени
за дадена възраст и пол на
пациента.

Както неотдавна заяви ми-
нистърът на здравеопазването
на Русия Вероника Скворцова,
пари за тези цели са предви-
дени по линията на задължи-
телното медицинско осигурява-
не. А да попречи на реализи-
рането на новата програма, по
думите й, може само дефицитът
на медицински кадри в първич-
ното звено.

искови фактори за развитие на хронични неинфек-
циозни заболявания са: повишено или понижено
ниво на артериалното налягане, повишено ниво на
холестерина в кръвта, увеличено съдържание на
глюкоза в кръвта, тютюнопушене. А също така и
нерационален режим на хранене, наднормено тегло,
ниска физическа активност, употреба на алкохол и
наркотици.

Р

Нашенци щели да са 9 пъти
по-богати на Острова
В Лондон и Берлин пак бият тревога заради
българите и румънците

Това е над двойно пове-
че от нетния доход на
човек, работещ на мини-
мална заплата в Румъния,
и с 2,7 пъти повече от
тази в България. Детски-
те надбавки за две деца
във Великобритания са
на стойност 33,70 паунда
седмично - еквивалент
половин минимална за-
плата след приспадане-
то на данъците в Бълга-
рия и Румъния.

С други думи, “прите-
гателният фактор” към

Обединеното кралство е
огромен.

Българските работни-
ци с минимална заплата,
които имат семейство с
две деца, ще могат да
печелят 543 паунда сед-
мично във Великобрита-
ния в сравнение с едва
62 паунда в родината си.
Това сочи анализ на гру-
пата “Мигрейшън уоч”.
Дори работниците от
България и Румъния, ко-
ито нямат семейства, ще
бъдат пет пъти по-добре
- с 250 паунда седмично
вместо 50, пише вестник

“Дейли телеграф”.
Някои от членовете на

консервативния британ-
ски кабинет се опасяват,
че премахването на ог-
раниченията за имигран-
тите от Румъния и Бълга-
рия в началото на след-
ващата година ще озна-
чава, че още десетки хи-
ляди чуждестранни ра-
ботници ще пристигнат
във Великобритания, ко-
ето ще окаже натиск на
системата за жилищно
настаняване и на публич-

ните услуги.
Според доклада на

“Мигрейшън уоч” само
детските надбавки във
Великобритания се рав-
няват на едноседмична
надница при основна за-
плата в Румъния, а в
България дори на още
повече.

Според групата около
250 000 румънски и
български имигранти
може да “наводнят” Вели-
кобритания през следва-
щите пет години.

Вестник “Дейли стар”
цитира думите на предсе-

дателя на “Мигрейшън
уоч” сър Андрю Грийн,
който казва: “С оглед на
стимулите ще бъде аб-
сурдно да се смята, че
няма да има значителен
наплив”.

“Гардиън” пък обвини
Дейвид Камерън в “имиг-
рационна” дискриминация
- индийците са добри, а
източноевропейците -
лоши. Приветствието на
британския премиер към
“трудолюбивите” индийци
контрастира с отношени-

ето към гражданите на но-
вите страни членки на ЕС,
казва изданието, цитирай-
ки книгата “Краят на то-
лерантността” на Арун
Кунднани.

Според нея възмож-
ността да се интегрира
човек във Великобритания
се основава по-малко на
това как изглежда, откол-
кото дали е обречен да
бъде културно съвместим
или не. Това може да из-
глежда като напредък, но
пълзящата скала, по коя-

то човечеството е органи-
зирано, не се различава
особено от расистките
йерархии на миналото, но
се базира в по-ниска сте-
пен на цвета на кожата.

И така, образован в
Англия специалист инди-
ец може да се окаже по-
приемлив отколкото бял
безработен българин или
румънец. Това е точно
което наблюдаваме в по-
сещението на Дейвид
Камерън в Индия, страна,
чийто икономически ръст
той описва като “един от
големите феномени на
века”, коментира “Гар-
диън”.

Междувременно Гер-
мания също е разтрево-
жена заради български и
румънски имигранти. Ми-
нистърът на труда и инте-
грацията на провинция
Северен Рейн-Вестфалия
Гунтрам Шнайдер преду-
преди “за предстояща
имиграция на бедността в
германските градове”,
пише в. “Вестдойче алге-
майне цайтунг”.

В град Есен вече за-
почват да се зараждат
опасения какво ще се
случи, след като ограни-
ченията за имигрантите
паднат през 2014 г. В
сравнение с Дуисбург и
Дортмунд, Есен е като
един “остров на блажен-
ство” по отношение на
имигрантския поток. Но
дали това ще се промени,

когато българи и румънци
получат правото да рабо-
тят свободно в страната?

В Есен за миналата
година са били преброе-
ни 419 пришълци от
Румъния, и 191 от Бълга-
рия. При това, в града жи-
веят 1500 румънци и 1100
българи, като голяма част
от тях са там в продълже-
ние на години. Това е
малък брой в сравнение с
други райони на Герма-
ния, където има по някол-
ко хиляди души. Властите
очакват техният брой да
нарасне допълнително
през следващата година,
когато имигрантите полу-
чат право на социално
подпомагане.

Броят на източноевро-
пейците, които искат да
емигрират, се покачва.
Сред тях голяма част са
от ромски произход, пише
в. “Франкфуртер алгемай-
не цайтунг”. Във връзка с
увеличаването на финан-
совата тежест за герман-
ските общини заради
имигрантския поток,
вътрешният министър на
Германия Ханс-Петер
Фридрих призова бълга-
рите и румънците да
предприемат повече мер-
ки за интегрирането на
ромите в страните си.

“Проблемът трябва да
бъде посрещнат и решен
и в самите държави, откъ-
дето са тези роми”, ко-
ментира Фридрих.

Там, където българите не са добре дошли

14 на сто от българите заявяват, че желаят да напуснат страната си завинаги

Б
ългарските и
р у м ъ н с к и т е
имигранти биха
били 9 пъти по-
богати, ако се
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Интервю

 Малко или много са 20 години в
спортната гимнастика, г-н Йовчев?

- Според мен са достатъчно. За
някои може да са малко, за други -
много. Както има една приказка - не
е важно количеството, а качеството.
Годините на един спортист може и да
са 10, но да са качествени.

 Как започнахте със спорта? Вие
сте от Пловдив, оттам са Христо
Стоичков, Стефка Костадинова...

- Пловдив е град с утвърдени
спортни традиции и известни имена.
Мой пръв треньор е Иван Главчев, той
ме откри за спортната гимнастика. Той
е бил треньор и на Красимир Дунев,
Калофер Христозов - все големи
български спортни гимнастици. Глав-
чев бе треньорът, който ни откри за
спорта и разви потенциала ни. На мен
ми бе треньор до 4-ти клас, не помня
вече. През годините съм имал и други
треньори, но Главчев бе първият.

 Завършили сте спортното
училище в Пловдив. Какво си спом-
няте от това време?

- Там са учили много спортисти.
Не мога да не спомена Стефка Коста-
динова, председател на БОК и све-
товна рекордьорка в скока на висо-
чина. Не вярвам някой да не знае, че
тя все още държи световния рекорд в
дисциплината си, който бе поставен
през далечната 1987 г. в Рим.

Бях на индивидуално обучение в
училището. Така се стекоха нещата, че
го завърших малко по-късно. Учих заед-
но с бившия треньор на “Левски” Ясен
Петров, но той е малко по-голям от мен.

 А защо избрахте спортната
гимнастика, а не някой друг спорт,
например футбол?

- Явно така са преценили хората,
които са се занимавали с подбора на
момчета за различни спортове.

 Помните ли първите си изяви
и победи?

- Връщате ме доста назад в годи-
ните. Първите ми победи са били на
републикански първенства и турнири
за деца - за чавдарчета, пионерчета
и пр. През 1989 г. участвах на евро-
пейско първенство за юноши, а през
1991 г. бе първото ми световно в Ин-
дианаполис, САЩ.

 През 1992 г. е първото ви уча-
стие на Олимпиада, тази в Барсело-
на. Какво си спомняте от нея?

- Голямото ми вълнение. Още не-
навършил 20 години, се явих на Игри-
те, а бях един от най-младите. Ръково-
дители и треньори сигурно са възла-
гали надежди, но никой не е имал
свръхочаквания. Като млад състезател
допуснах грешки. Все пак бях участ-
ник на олимпиадата, а това само по
себе си не е малко. Тогава имаше
други спортисти, идоли, а аз ги гледах
в захлас. Тогава осъзнах колко много
бяхме назад във всяко отношение.

 Мнозина ваши колеги и
връстници - сега треньори, а преди
- състезатели, говорят, че преди
1989 г. са се подготвяли по-добре,
за разлика от днешните спортис-
ти. Какво смятате по този въпрос?

- Много голям арсенал от кадри из-
лезе от онова време. Младото поколе-
ние е различно и ние трябва да го при-
емем. Сега много се държи един млад
човек, дори и спортист, да бъде по-
добре образован. Младият спортист го-
вори чужди езици, опитал е няколко
вида спорт, преди да се спре на опре-
делен. При мен и моето поколение
нещата стояха малко по-различно. И
тогава някои спортисти се пробваха в
различни спортове, преди окончател-
но да изберат. Аз например не съм
спортувал друго. Ритал съм футбол в
махалата, но не съм се занимавал ак-
тивно. Не съм учил чужди езици. Но
държа да отбележа едно - всяко време
е за себе си - то не може и не бива да
се връща. Навремето имахме други

Треньорите
ме избраха за
гимнастиката

условия за работа, мотивация. Аз на-
пример се мотивирах от това, че зала-
та, в която съм тренирал, е скапана в
буквалния смисъл на думата. Но си
казвах, че и ние, които сме тренирали
в подобни условия, можем да бъдем в
пъти по-добри от тези, които са имали
перфектни условия. Сега това не върви.
За да насърчиш едно дете да тренира
този труден спорт, не е достатъчно
това, което мен ме е мотивирало. За да
искаш добри резултати, трябва да пре-
доставиш добра материална база.

Моята задача като председател на
федерацията е да подобря условията на
работа със състезателите. Но това няма
как да стане само от една страна. Не
може да очакваш, само защото Йордан
Йовчев е Йордан Йовчев и е шеф на
федерация, дошъл в един или друг град,
да ти закупи успоредка или халки или
да ти оправи залата. Тук е мястото на
централната и местната власт, на пре-
зидентите на отделните клубове.

 Има ли държавна политика в
областта на спорта?

- Не искам да се ангажирам с кон-
кретни отговори. Мога само да кажа, че
преди година и малко се направи чисто
нова спортна зала в София - “Арена
Армеец”. Открихме зала във Варна. За-

лата по спортна гимнастика на ст. “Ра-
ковски” се реновира и сега в нея спо-
койно може да се подготвят състезате-
ли. Има и хотелска част. Така може да
се организират лагери за деца или по-
големи. Поставя се основа за развитие
на българската спортна гимнастика.

 Вие сте председател на феде-
рацията, а доскоро бяхте и дейст-
ващ състезател. Кое ви мотивира
да бъдете едното и другото?

- Желанието ми да се подобрят
условията в моя спорт. Може да звучи
изненадващо или крайно, но съм ро-
долюбец и искам нещата в България
да се подобрят.

 Като човек от Пловдив сигур-
но бихте се съгласили с твърдение-
то, че София не е България и че
състезатели по спортна гимнасти-
ка има не само в столицата?

- Разбира се. В Пловдив има зала за
тренировки на мъже и момчета по спорт-
на гимнастика, има и за жени. В тях
могат да се провеждат и състезания,
условията го позволяват. Догодина този
град ще бъде домакин на европейско
първенство, което е и олимпийска ква-
лификация. Очаква се дотогава да бъде
завършена многофункционална спорт-
на зала за 10 000 човека, както се
направи в София. Ако всичко е наред,
там ще се проведе това първенство.

Варна, Русе, Благоевград също са с
традиции в спортната гимнастика. От
години в Благоевград се провежда тру-
нир, който си извоюва име. Ако не се

лъжа, местният спортен интернат също
бе основно ремонтиран. Организирай-
ки състезанието в Пловдив след 2 г., ще
се опитаме да подновим поне малко
условията в някои областни градове.

 В България има пет федера-
ции по различни гимнастики. Много
или малко са те, пречите ли си или
си помагате?

- В никакъв случай не си пречим.
Ние се допълваме и си помагаме. На
бенефиса ми съм поканил колеги от
други гимнастики - художествена, ак-
робатика, аеробика, батут. Всички от-
кликнаха веднага на поканата ми.
Вярвам, че ще покажем страхотен
спектакъл пред пълна зала.

 Ще има ли звезди, които ще
уважат бенефиса ви?

- Да, Юри Кеки, Нешка Робева със
състава си, Силвия Митева, Алексей
Немов, Кортни Купетс (двукратна све-
товна шампионка), Ванеса Ферари и
много други.

 По този начин ли трябваше
да завършите кариерата си - с уни-
кален бенефис?

- Можех да спра спортната си ка-
риера, без да правя сложни тържест-
ва. Ще има много музика и ще участ-
ват над 150 души. Мисля, че ще се
получи добро спортно събитие. Бене-
фис, или пътят, който Йордан Йовчев
е изминал досега. Ще има много чуж-
ди гости - една част ще вземат учас-
тие, а други ще са в публиката. Иде-
ята е тези 85 минути да преминат
толкова бързо, че всички да си кажат
“Кога мина и това ли беше краят?”

 Ще има и музикален съпровод...
- Да, зрителите ще бъдат забавля-

вани от най-популярните български
музиканти, сред които Орлин Павлов
и Поли Генова. Билетите за бенефиса
са с цени от 10 и 15 лв., а приходите
ще бъдат дарени за развитието на
детско-юношеския спорт.

 Ще поканите ли гърка Таба-
кос, който стана олимпийски шам-
пион в Атина вместо вас?

- Не мисля, че ще се чувства ком-
фортно, ако го поканя.

 Погледите вече са насочени
към Рио де Жанейро 2016. Виждате
ли млади надежди, такива, които ще
надминат Йордан Йовчев?

- В българската спортна гимнастика
има достатъчно таланти, които могат да
се представят достойно след години. Не
искам да споменавам имена, за да не
пропусна някого. От нас се иска да им
създадем добри условия за подготовка.

 Какво е мнението ви за практи-
ката да се натурализират чужденци?

- За някои спортове може и да е
подходящо. В спортната гимнастика
няма такава тенденция.

 А за чуждестранни спортис-
ти с български корен? Или пък бълга-
ри, родени и израсли в чужбина?

- Зависи. Знаете за случая с Еди
Пенев, макар той да се отказа да иг-
рае за България. Всичко е въпрос на
виждане.

 Имате ли мнение по опитите
за въвеждане на нови правила за фи-
нансиране на спортовете, налагани
от спортното министерство?

- Не, защото все още не съм за-
познат в детайли.

 След олимпиадата в Атланта
вие и вашите съотборници останах-
те в САЩ. Какво ви подтикна да
вземете това решение?

- Исках да видя и да опитам как
се живее и работи в САЩ. Извадих
си всички необходими документи и
останах законно там. Тренирах в
Америка, но продължих да се състе-
завам за България.

Йордан Йовчев:
ЙОРДАН ЙОВЧЕВ е роден на 24 февруари 1973 г. в Пловдив.
Възпитаник е на спортното училище в града, като е
тренирал само спортна гимнастика. Той е единственият
гимнастик в света, участвал на шест олимпиади - Барсе-
лона 1992, Атланта 1996, Сидни 2000, Атина 2004, Пекин
2008 и Лондон 2012. Дебютира на ХХV игри в Барселона,
когато е само на 19 години и е от най-младите ни състе-
затели в делегацията, а миналото лято в Лондон бе
знаменосец на България и най-възрастният гимнастик на
ХХХ Олимпийски игри. В Атина неправилно отсъждане на
съдиите лиши Йовчев от олимпийското злато. След Ат-
ланта целият отбор по спортна гимнастика остава в
САЩ, където спортистите живеят и тренират. Въпреки
това Йовчев продължава да се състезава за България.
Няколко години по-късно стана президент на българската
федерация по спортна гимнастика и действащ състеза-
тел. В събота, 23 февруари, в зала “Арена Армеец” големи-
ят български спортист ще отбележи края на забележи-
телната си кариера с бенефис. В шоуто ще участват
състезатели по спортна и художествена гимнастика,
трупата на Нешка Робева и приятели на Йордан Йовчев.

Интервю на Георги АРГИРОВ
и Марин МИЛАШКИ

Въпреки олющените и занемарени зали
показах, че и в България може да се работи,
казва легендарният спортист

Въпреки олющените и занемарени зали
показах, че и в България може да се работи,
казва легендарният спортист

Въпреки олющените и занемарени зали
показах, че и в България може да се работи,
казва легендарният спортист

Въпреки олющените и занемарени зали
показах, че и в България може да се работи,
казва легендарният спортист

Въпреки олющените и занемарени зали
показах, че и в България може да се работи,
казва легендарният спортист

Áåç æåëàíèå
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Общество

ВАЛЕНТИН
ГЕОРГИЕВ

Палачинково време

Безконтролният контрол

СВЕТЛА
ВАСИЛЕВА

20
Датата

Гласът на нечутите

ИНА
МИХАЙЛОВА

СВЕТОВЕН ДЕН НА СОЦИАЛНАТА СПРА-
ВЕДЛИВОСТ. Отбелязва се от

2009 г. с резолюция на Общото
събрание на ООН от 26 ноември
2007 г. На този ден международ-
ната общност насочва своето
внимание към начините за
превръщането на социалната
справедливост в една от непреход-
ните ценности на развитието в глобален план.
Във фокуса й е повишаване благосъстоянието на
хората чрез осигуряване на пълноценното и рав-
нопоставеното им участие в обществения живот.

1925 - РАЖДА СЕ РОБЪРТ ОЛТ-
МАН, АМЕРИКАНСКИ РЕЖИ-
СЬОР (УМИРА 2006 Г.). Известен

с натуралистичните си, но стилизира-
ни филми. През 2006 г. получава на-
градата на американската филмова
академия “Оскар” за цялостно твор-
чество. Филмите му “Военнополева
болница” и “Нашвил” са включени в
списъка на Националния съвет за
опазване на филмовото наследство на САЩ.

1927 - В БЪЛГАРИЯ Е УЧРЕДЕНА РАБОТНИ-
ЧЕСКА ПАРТИЯ (РП). Легална-

та форма на Българската комунис-
тическа партия, с печатен орган
“Работническо дело” (започва да
излиза на 5 март 1927 г.). РП е
създадена на Конференция на без-
партийните работнически групи. Заедно с нея са
учредени Работнически младежки съюз и Неза-
висими работнически професионални съюзи.
През 1929 г. РП оглавява серия големи стачки.
На изборите през 1931 г. печели 170 000 гласа
и получава 31 депутатски мандата. На общин-
ските избори през 1932 г. печели мнозинството
гласове в общинския съвет в София, но прави-
телството на Народния блок отказва да даде
властта на избрания съвет и организира нови
избори, които печели с машинации.

1932 - РАЖДА СЕ НИКОЛАЙ КОЛЕВ - МИЧ-
МАНА, СПОРТЕН КОМЕНТАТОР (УМИРА 2004
Г.). Работи дълги години

в БНТ и за кратко - в теле-
визия “Диема”. Негова е
фразата “Господ е бълга-
рин”, изречена след гола на
Емил Костадинов срещу
Франция, с който национал-
ният отбор на България се
класира на световното
първенство по футбол през 1994 г. в САЩ. Сви-
детел на 9 олимпийски, 8 световни и 7 европей-
ски първенства по футбол.

1937 - СЪЗДАДЕН Е ПЪРВИЯТ АЕРОМОБИЛ.
Изобретява го
американецът
Уолдо Уотърман -
пионер в авиаци-
ята. Първата ле-
тяща кола е кон-
струирана още
през 1917-а, но
така и не полита
никога. Двадесет
години по-късно опитите на Уотърман завършват
с успех. Построени са пет аеромобила, които
извършват полети. Шестият е експонат в музея
в Смитсониън, Вирджиния.

1940 - ЗА ПЪРВИ ПЪТ НА ЕКРАН СЕ ПОЯВЯ-
ВАТ ТОМ И ДЖЕРИ. Анимационните

герои са създадени от аниматорите
Уилям Хана и Джоузеф Барбера.
Томас е бяло-сива котка, която по-
стоянно преследва Джери и поставя
капани, повечето от които нараняват
него, а не малката мишка. Понякога
Том и Джери се съюзяват срещу общи
врагове. В първия епизод на сериите
Том e известен като Джаспър. Той се
променя драстично през годините. В повечето
епизоди е победен, но има случаи, в които над-
хитря Джери и го побеждава. Първите епизоди
на Хана и Барбера печелят седем “Оскар”-а.

1967 - РАЖДА СЕ КЪРТ КОБЕЙН, АМЕРИ-
КАНСКИ МУЗИКАНТ (УМИРА 1994 Г.). Вока-

листът на гръндж групата
“Нирвана” (1967-1994) e
един от най-обичаните
американски рокмузи-
канти. Бързо се превръ-
ща в знаменитост, обявя-
ват го за откритието на
90-те, а благодарение на
“Нирвана” гръндж музи-
ката стъпва на световна-
та сцена. Различното при
Кобейн е, че остава за-
творен, апатично настроен към славата си, което
още повече привлича почитателите му - те го
обожават и го наричат “Богът на рока”.

Има една категория
персони сред моралните
ментори на обществото,
която е страшно адаптив-
на, дойде ли време за
смяна на властта. С из-
преварващ нюх на обиг-
рана лисица, познати до
втръсване социолози,
политолози, журналисти
и безпринципни партий-
ни играчи активно започ-
ват да “обръщат палачин-
ката” в опит да заемат
печеливша поза за пред-
стоящата политическа
вакханалия.

На човек му става и
омерзително, и комично

да гледа жалките пре-
въплъщения на тези
хора, които довчера при-
спиваха властта с хва-
лебствени слова, а днес
се обръщат срещу нея
като първи апостоли на
будната обществена съ-
вест. За съжаление случ-
ката се повтаря циклич-
но, а лицата са си все
същите. Така беше и при
Костов, и при царя, и при
тройната коалиция, дой-
де ред и на ГЕРБ.

Не е лесно да избро-
иш всичките тези имена,

а от етична хигиена не е
и необходимо, защото
хората ги виждат и оце-
няват. Като например
“бореца срещу корупция-
та” Яне Янев, който на-
падна Дянков, че вероят-
но бил отстранен заради
участие в корупционна
схема. Лесно е да удряш
падналия, но защо чак
сега се сети да “надува
свирката”? Ами социо-
ложката Мира Янова, ко-
ято довчера се караше в
ефир с колеги, че отчи-
тали твърде голям срив

на доверието в ГЕРБ, а
днес клейми ли, клейми
Дянков, че “създал нега-
тивната икономическа
спирала още от 2009 г.”
Или колегата й Андрей
Райчев, който сега не
спира да громи прехода
като несправедлив и не-
успешен, но който сам
успя да се възползва от
някои негови “дертове”.
Или Дайнов, който от
яростен антикомунист се
превъплъти в неузнаваем
ляв еколог. Да не гово-
рим за самите кадри на

ГЕРБ, готови да възста-
нат сами срещу себе си в
опита да оцелеят. Като
посочената за бъдещ
премиер Менда Стояно-
ва, според чието призна-
ние “след 22 години пре-
ход и лишения и ГЕРБ не
постигна справедливост”.

Списъкът с примери,
разбира се, няма край.
Защото и метаните в това
палачинково време те-
първа ще ни облъчват с
все по-голямо безочие.
От толкоз палачинки
обаче тиганът прегоря.

В продължение на че-
тири седмици България
става част от европейска
информационна кампа-
ния, посветена на тихите
бедствия по света. Онези,
които трудно си пробиват
път до общественото вни-
мание, но които реално
съществуват и ангажира-
ните със “сериозните”
въпроси не им обръщат

внимание.
Последните години от-

разяват реалността, с коя-
то се сблъсква нашето гло-
бално “село”. Всъщност
над 90 на сто от бедстви-
ята по света - онези, за
които не се говори и
пише, за които не се ор-
ганизират донорски кам-
пании, остават незабеля-
зани, в тишина. Те са
твърде малки, за да се
говори за тях. Но не са
тихи за милионите хора,
пострадали от тях. В края
на м.г. светът състрадател-
но обърна поглед към
жертвите на урагана Сан-
ди в САЩ, но колцина
разбраха, че същият ура-
ган отне повече човешки
животи и порази по-жес-
токо хората на Карибите?
Кой си спомня за жертви-

те на наводненията в Со-
малия, Индонезия и Ар-
жентина? Кой търси хляб
за милионите, които са
изправени пред хранител-
на криза?

Кампанията за тихите
бедствия удивително “пас-
ва” на днешната родна
ситуация. Докато управля-
ващите и техните глаша-
таи се чудят как да ни “на-
местят” на световната сце-
на сред “Хизбула”, “Хамас”,
“петата колона” на Русия
или 53-ия щат отвъд океа-
на, жертвите на бедства-
що високите сметки за ток
и парно, на жалките подо-
бия на заплати, на мизер-
ните пенсии и неуспешни
реформи в социалната,
икономическата, здравна-
та и образователната сфе-
ра са на улицата. За да

кажат, че няма по-голямо
бедствие от немотията, от
липсата на справедливост,
от безразличието.

Кампанията ни пасва,
но не е достатъчна. Тя ще
фокусира въздишките
върху стотиците деца, кои-
то заради “липса на финан-
сов ресурс” не ходят на
училище, върху възрастни-
те, които ровят в кофите за
боклук и страдат за зами-
налите в странство внуци,
върху до болка познатите
проблеми. Които са твърде
далеч, твърде неудобни и
твърде “маловажни” за Го-
лямата политика. И ако Го-
лемите политици не про-
менят начина си на мисле-
не, то гласът на нечутите
вече е достатъчно силен,
за да промени лицето на
безразличните.

Ако някой се захване
с непосилната задача да
преброи колко са днес
контролните органи в
държавата, вероятно ще
се шокира от количест-
вото им. Ние имаме цели
институции, контролира-
щи транспорта, храните,
въздуха, водата, посеви-

те през здравето и усло-
вията на труд, та чак до
изправността на асансь-
орите и редовността на
пътниците в градския
транспорт. Имаме си и
контрольори по приходи-
те (данъчна администра-
ция), по коректността на
счетоводните отчети
(Сметна палата), по си-
гурността на информаци-
ята, за качеството на
съобщенията, за конку-
ренцията, че даже таки-
ва, които уж следят паза-
ра за енергия и вода. И
това съвсем не са всички
контролиращи. Някои от
тях си имат и “шапки” -
нещо като контрол на
контрола. Суперконтрол.

При толкова загриже-

ност на комисии, инспек-
торати и администрации
обаче остава отворен
въпросът защо през по-
следните четири години
сме в дъното на всякакви
рейтинги. Защо сме тол-
кова бедни и качеството
на живот в България е
като в страните от афри-
канския континент. Нали
имаме контрольори? Те
какво следят, какво кон-
тролират и как го правят?
Защитават ли обществе-
ния интерес или работят
за нечии друг? А може би
просто отбиват номера,
чакайки края на работния
ден и времето за пенсия?

Как така компании,
сочени в топ 300 на най-
печелившите в България

за 2011 г., с декларира-
ни милиони печалби като
например Нестле - пе-
чалба преди лихви, данъ-
ци и обезценки близо 21
млн.лв., като дойде ред
за плащане на данъци,
същата магически се
трансформира в загуба
до 6.7 млн.лв. Друг такъв
“фокусник” е ОББ, която
обявява 169 млн.лв. пе-
чалба преди обезценки,
която преди данъци след
фокус-мокус става загуба
в размер на 41 млн.лв.

Къде са инспектира-
щите, проверяващите и
отчетите им, мотивирани-
те им становища?

Май е време за граж-
дански контрол върху
контрола!

Анатолий СТАНКУЛОВ
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Документ

Радикална промяна
за демократична
и социална България
Политическа рамка за участието
на БСП в парламентарните избори
през 2013 г., приета с решение на
заседанието на 48-ия конгрес
на БСП от 16 февруари 2013 г.

Н

На стр. 14

Снимки Благовеста ЦВЕТКОВА

ацията се топи. Днес
половината български
граждани живеят в
бедност или в риск от
бедност. Неравенство-

то става още по-болезнено и не-
справедливо. Ширещата се
престъпност прави хората все по-
несигурни. Сивата икономика е
най-големият отрасъл в българ-
ското стопанство. Корупция ра-
зяжда цялото общество.

Властта жестоко се подигра с
всички претенции и очаквания за
управлението на “Гражданите за
Европейско Развитие на Бълга-
рия”. ГЕРБ се провали в извежда-
нето на страната от икономичес-
ката криза, в овладяване на без-
работицата, в политиката на до-
ходите, дори в най-силната си
претенция - да въздаде справед-
ливост и накаже организираната
престъпност и корупцията. Не
държавата “пречупи гръбнака” на
организираната престъпност, а тя
обсебва държавата.

Хората живеят под диктата на
монополи и на държава, загра-
бена от шепа хора. Икономиката
е изтощена. Социалната държа-
ва се демонтира.

България е част от бурно про-
менящ се, нестабилен и несигу-
рен свят. Настоящото управле-
ние, което действа под външен
натиск - безотговорно и неком-
петентно, увеличава рисковете
пред гражданите и страната.

Отстраняването на ГЕРБ от
властта е предпоставка да изле-
зем от кризата и да насочим стра-
ната по пътя на дълбоки проме-
ни, които се очертават в Европа.

Ние, социалистите, сме при-
звани да помогнем:

- на избирателите да сменят
това арогантно управление,

- на хората да си върнат
държавата и

- на България да намери из-
ход от кризата.

Ние искаме да променим
властта, формирана в годините
на прехода! Моделът на прехода
и в икономическата, и в другите
области е неуспешен. Огромното
мнозинство от хората не приема
неговите резултати. Това сега
изисква промяна на политиката
и на икономическия модел, а не
самоцелни конституционни про-
мени, отвличащи вниманието от
най-острите социално-икономи-
чески проблеми. Необходима е
правова държава с реално раз-
деление на властта и граждан-
ски контрол върху нея; разделе-
ние между икономическа, инфор-
мационна и политическа власт.

Нуждаем се от воля и сплоте-
ност, за да извадим властта от
задкулисието и диктата на пари-
те. Те не са всеобщ измерител на
правотата.

Ние, социалистите,
сме за радикална
лява политика!

При съвременните условия в
света и Европа, за да отстраним
язвите на прехода и да изведем
България отново на пътя на раз-
витието, е необходимо скъсване
с неолиберализма. Това означа-
ва да не се абсолютизира ролята
на пазара, да не се преувелича-
ват възможностите на приватиза-
цията и на финансите за сметка
на другите икономически факто-
ри и регулатори, отказ от полити-

ката на крайни икономии и ряза-
не на доходи.

Нуждаем се от политика на
границата на възможното, в
центъра на която са хората и
техните жизнени проблеми. Това
сега е радикалната лява полити-
ка за дълбоки промени в общест-
вото и в държавата. Тази лява
политика се характеризира с
регулиране и контрол на пазара,
включително на финансовите
пазари, с преразпределение, с
държавни инвестиции в икономи-
ката, в образованието и науката,
в здравеопазването, в иновации
и култура. Нейната радикалност
се състои в амбициозните цели -
цялостна модернизация на ико-
номиката и обществото, изкоре-
няване на бедността и премахва-
не на крайното неравенство, пре-
одоляване на демографската
криза и завръщане на значител-
на част от младите в България; в
категоричното противопоставяне
срещу социалната несправедли-
вост, срещу унищожаването на
природата и погазването на чо-
вешкото достойнство и права; в
активността и решителността на
прилаганите от държавата мер-
ки. Тази политика се противопо-
ставя едновременно на консер-
ватизма и на екстремизма.

Радикалната лява политика
изисква демократична, икономи-
чески и социално активна държа-
ва. Държава, отговорна пред
гражданите и предсказуема в
действията. Държава, която се

ръководи от националните инте-
реси и активно участва в проце-
са на формиране на политиката
на ЕС. Ние сме за Европейски
съюз от равноправни и сближа-
ващи се по своето ниво държави,
а не за Съюз “на две скорости”.

В световен и европейски план
левите политически сили са пред
огромно изпитание - или ще на-
ложат своя алтернатива за пре-
одоляване на кризата, или ще
загубят влияние и подкрепа.

Трябва да се справим с най-
тежките проблеми - бедността,
неравенството и корупцията.

Непосредствените ни цели са
повишаване на заетостта, на до-
ходите на бедните и средните
слоеве, постигане на лична и
социална сигурност и достоен
живот за всеки.

За нас като български и евро-
пейски социалисти основното
средство на тази политика е де-
мократично организираната, ико-
номически активната и социално
отговорната държава.

  България -
демократична държава

Ние сме за народна политика
и за истинско републиканско уп-
равление.

Конституцията - с проклами-
раните от нея права и уредба на
властта, макар и приета в нача-
лото на политическите промени,
не е преходна конституция. Дока-
то не променим политиката, има
опасност в основния закон да се
търси оправдание за всички зли-
ни на прехода и зад фасадата на
конституционни промени да се
ограничи демокрацията.

За БСП “върховенството на
правото”, правата и свободите на
гражданите са неотделими от
демокрацията. Ние сме за равно-
поставеност, включително между
мъжете и жените. Ние заставаме
срещу ограничаването и потис-
кането на свободата на словото.
Ние зачитаме етническото, рели-
гиозното и културното многооб-
разие. В същото време застава-
ме срещу всякакви опити за раз-
деляне на българската нация.

БСП възприема българската
култура като духовна връзка, ко-
ято запазва и възражда нацията.
Поставяме я в европейски и све-
товен контекст. Това означава, че
активно ще стимулираме съхра-
няването не само на културно-
историческото ни наследство, но
така също и на съвременните
постижения в литературата и из-
куството. Държавно съдействие и
държавна подкрепа за съвремен-
ни български културни проекти и

автори; както и за участие на
българската култура в значими
международни прояви; за про-
веждане в България на стойност-
ни културни събития. Полагаме
усилия за запазване на читали-
щата и за развитие на тяхната
дейност като духовни средища.

Българската политика за си-
гурност с възможностите и отго-
ворностите, които дават членст-
вото в ЕС и НАТО, да гарантира
националните интереси, да бъде
предвидима и да решава, а не да
задълбочава конфликти.

Народът да си върне
държавата!

Това означава държавата да
зависи от гражданите и да рабо-
ти за тях.

Ние сме за действително
представителен за обществото
парламент. За отчетно правител-
ство. За независима от икономи-
чески и политически давления
съдебна власт.

Искаме върховенство на за-
кона; стабилна държава; достъпна
и навременна информация за
държавните дела. Да осветим и
да отнемем скритата власт на
групи, които се опитват да нала-
гат своите користни интереси за
сметка на обществените. Важно
е да намерим равновесие между
изграждането на силна държава
и освобождаването на граждан-
ската и стопанската инициатива.

Категорични сме в усилията
си изборите да се проведат по
волята на българските граждани
- без купен и контролиран вот, с
точно отчитане на получените
резултати.

Отстояваме съчетаването на
представителната и пряката де-
мокрация.

Пряка демокрация - граждан-
ски прояви - представителни ин-
ституции - това за нас е пътят за

преодоляване на политическата
пасивност, за решително противо-
поставяне срещу търговията с гла-
сове и влияние и за възстановява-
не на доверието в политиката.
Прилагането на пряката демокра-
ция на национално и местно ниво
е начин да се върне доверието в
политиката и за реален контрол
на гражданите върху властта.

Ние искаме да стимулираме
активните граждани, като пре-
махнем преградите на изразена-
та от тях воля. Ангажираме се с
внасяне и подкрепа на законо-
проект, който гарантира валид-
ност на националните и местни-
те референдуми.

Търсим допълнителни нор-
мативни прегради срещу кон-
фликта на интереси и злоупотре-
бата с власт.

Ние сме за правосъдие с по-
чтени, професионално подготве-
ни и независими магистрати. За
последователно прилагане на
принципа за случайното разпре-
деление на делата. За въвежда-
не на пряк избор на членовете
на ВСС от съдебната квота с
участие на всички магистрати. За
реална персонална оценка на
качествата и дейността на маги-
стратите и за разширяване на
колегиалното начало при
обсъждане на проблемите на
съдебната власт.

Задачата на МВР е да осигу-
ри надеждна защита на личната
сигурност и имуществото на граж-
даните. Полицията трябва да е
близо до хората и да гарантира
тяхното спокойствие. Да се уста-
нови пряко взаимодействие меж-
ду полицейските служители, ме-
стните власти и представители на
гражданите.

Да се укрепят органите за
сигурност и да се преустанови
използването им за корпоратив-
ни и за политически цели.

Решително се обявяваме за
реална и ефективна борба с
престъпността и корупцията. Това
е дълг на политиците и държав-
ните органи пред българските
граждани. Неговото изпълнение
е условие за доверие от евро-
пейските ни партньори. То прави
възможно членството ни в Шен-
генското пространство.

БСП е за външна политика,
която е ориентирана към пости-
гане на конкретни национални
цели, увеличава влиянието на
България в международните от-
ношения и особено в Югоизточ-
на Европа и региона на Черно
море.

България да развие надежд-
ни и всестранно осигурени въоръ-
жени сили за постигане на висок
отбранителен потенциал и за
изпълнение на задачи, произти-
чащи от решения на междуна-
родни организации - в съответст-
вие с международното и нацио-
нално право.

Предлагаме да се създаде
обществен фонд за финансиране
(на конкурсни начала) на медии-
те, когато изпълняват обществе-
ни и културни функции. Застава-
ме срещу медийните монополи,
включително в разпространени-
ето на печата и на телевизион-
ните програми. Ние сме за пуб-
личност на информацията за соб-
ствеността и финансирането на
печатните и електронните медии.
За равнопоставеност на печатни-
те и електронните медии при кан-
дидатстване за обществени
поръчки. За забрана за офшорни
компании да притежават медии,
финансови институции и да уча-
стват в приватизацията.

“Не” на олигархичната, корум-
пираната и криминалната власт!

Да спрем “приватизацията” на
политиката от корпоративни и от
свързани с подземния свят групи!
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Да национализираме полити-
ката, за да служи тя на интере-
сите на гражданите и народа!

Да докажем, че сме на стра-
ната на хората!

България -
икономически

активна държава

Пазарът е необходим, но не
всичко е пазар. Убедени сме, че
държавата трябва да активизира
своята роля на регулатор на
пазара. Държавата е лош стопа-
нин, но само когато я използват
за “източване” на предприятия и
когато се управлява некомпе-
тентно.

Основната икономическа цел
е да постигнем устойчив растеж
чрез инвестиции, иновации, на-
ука и образование. Да повишим
индивидуалното и държавното
потребление. Да осигурим нара-
стване на броя на работните
места.

Финансовата и социалната
стабилност са еднакво важни.
Ние няма да допуснем занапред
цената на кризата да се плаща
само от хората на труда.

България се нуждае от догон-
ващо икономическо развитие и
от нова индустриализация. При-
ватизацията като цяло допълни-
телно влоши състоянието на ико-
номиката. Трябва да е ясно, че в
обозримо бъдеще нейните
възможности у нас са почти из-
черпани.

Държавата активно трябва да
участва в икономиката - като
собственик, като инвеститор, като
регулатор. Като планира насоки-
те на икономическото развитие
и определя приоритети за свое-
то участие. Ние сме за развитие
на производството, за инвести-
ции - в икономиката и в човеш-
кия капитал. За гарантиране на
реална конкуренция.

 Разработваме национална
младежка политика, основана на
достъпно и качествено образо-
вание и на държавна гаранция
за младежка заетост - на всеки
млад човек да се предложи ра-
бота или обучение за заетост не
по-късно от шест месеца от
завършване на образование или
оставане без работа;

 Разкриване на не по-мал-
ко от 250 000 работни места;

 Бързо разплащане на
дължимите от държавата сред-
ства на общините и бизнеса.
Държавата трябва да е пример
за изряден платец.

Потребителите и държавата
не бива да са заложник на мо-
нополи, още по-малко на част-
ни:

 Ограничаване на частните
монополи, на сивата икономика
и борба с корупцията;

 Справедлив достъп до
енергийни, водни и други блага.
Ще поставим въпроса за одържа-
вяване на енергоразпределител-
ните дружества (чрез обратно
изкупуване на мажоритарния дял
или друга форма);

 Цялостен преглед на дей-
стващите концесионни договори.
Ограничаване концесиониране-
то на обществени блага и дей-
ности. Запазване на значителен
публичен дял (държавен или
общински) в най-важните от тях.

Освобождаване на малкия и
средния бизнес от рекета на
държавата чрез ограничаване
на разрешителните и лицензи-
онните режими.

Замяна на “плоския” данък с
прогресивно облагане на дохо-
дите на физическите лица. За-
пазване на облагането на пове-
чето доходи с 10%. Освобожда-
ване на най-ниските доходи от
облагане. Увеличаване на данъ-
ка за най-високите.

Запазване на корпоративния

данък на ниво 10%. Заедно с това
въвеждане на стимули за запаз-
ване и разкриване на работни
места, особено за младежи и
хора в предпенсионна възраст,
и за инвестиции в районите с ви-
сока безработица.

Увеличаване на възможнос-
тите за кредитиране на малкия и
средния бизнес чрез Българска-
та банка за развитие, както и
чрез прилагане на гаранционни
схеми, подкрепени от българска-
та държава и европейски про-
грами.

Приемане на национална
инвестиционна програма, осигу-
рена чрез национален инвести-
ционен фонд, формиран със
средства от европейски програ-
ми, държавния бюджет и вноски
от търговски банки. Тези средст-
ва могат да бъдат използвани за
финансиране на инвестиционни
проекти и подкрепа на програми
за иновации.

Премахване на повсеместно-
то облагане на лихвите по депо-
зитите на гражданите.

Защита на кредитополучате-
лите от едностранна промяна на
условията по договорите от стра-
на на банките. Гражданите да се
освободят от заплащане на бан-
кови такси, когато правят прево-
ди към бюджета. Засилване на
ролята на банковия надзор.

България да се присъедини
към страните в Европейския
съюз, които прилагат данъка
върху финансовите транзакции.

БСП поема ангажименти за
подкрепа на българското земе-
делие и за развитие на българ-
ското село:

 Съчетаване на общата
селскостопанска политика на
ЕС с национални секторни при-
оритети и развитие на селските
райони;

 Държавни помощи за под-
помагане на слабите звена в
сектора - производство на пло-
дове и зеленчуци, подкрепа на
животновъдството;

 Възстановяване на напои-
телната инфраструктура за про-
изводство на продукти с висока
добавена стойност;

 Подкрепа за кооперациите
чрез промяна на нормативната
база и водената досега полити-
ка, която привилегирова едрите
земеделци;

 Подпомагане на дребните
и средните производители чрез
целево финансиране; чрез при-
емане на “таван” за субсидиите
на големите земеделски стопан-
ства;

 Създаване на Агенция по
земята с цел предотвратяване на
злоупотребите със земи от
държавния и общинския позем-
лен фонд, за осигуряване на про-
дуктово разнообразие и за защи-
та на собствениците на земедел-
ска земя, които да получават
минимално гарантирана рента.

 Ревизиране на политиката
в горския сектор, за да спре бе-
зогледното изсичане на горите
и за възобновяване на горския
фонд.

Поемаме секторни и терито-
риални ангажименти в икономи-
ката за:

 Рестартиране и доизграж-
дане на АЕЦ “Белене” с преоб-
ладаващо държавно участие;

 Ускоряване на развитието
на Северна България, включи-
телно чрез използване на
възможностите на Дунавската
стратегия;

 Приоритетно развитие на
железопътния транспорт; за из-
граждане на логистични терми-
нали; за подобряване организа-
цията на движение в големите
градове;

 Изграждане на основните
магистрали (280 км); неколко-
кратно увеличаване на рехаби-
литираните и реконструираните
пътни участъци;

 Постепенно възстановява-
не на позициите на България
като морска държава, включи-
телно чрез модернизация на
морските и речните пристанища;

 Строителство на язовири за
питейно водоснабдяване.

БСП ще представи конкрет-
ните си виждания за всеки отде-
лен регион за планиране преди
парламентарните избори.

Наред с другите кризи се
очертава и екологична, която в
бъдеще може да засенчи финан-
совата. Затова ние сме за раци-
онално използване на нацио-

налните невъзобновяеми при-
родни ресурси и постепенен пре-
ход към “зелена икономика”.

Минералните и геотермални-
те води са голямо национално
богатство. Ефективното им из-
ползване дава шанс за развитие
на българската икономика и ту-
ризъм.

Ние ще гарантираме държав-
ния интерес в геоложкото карти-
ране на процеси и богатства в
недрата на територията и при-
лежащата част от Черно море.

Рязко ускоряване на прера-
ботването на отпадъците с мо-
дерни техники и технологии, за
да опазим природата и да отго-
ворим на европейското изисква-
не за нулево ниво на депонира-
не на отпадъците до 2020 г.

Прекратяване на всички про-
цедури и отмяна на разрешени-
ята за незапочнало строителст-
во в зоната непосредствено до
Черноморското крайбрежие и в
планинските курорти извън на-
селените места.

Българската държава тряб-
ва да се опре на своите възмож-
ности - природни, икономичес-
ки, човешки!

България - социална
държава

Сред най-големите недъзи
на нашето общество е накърне-
ната социална справедливост.
Ние можем да укрепим и разви-
ем социалните функции на
държавата!

За нас, социалистите, здра-
вето, природата, трудът, знание-
то и информацията са блага и
права за всеки човек, а не про-
сто услуги. Ще отстояваме и при-
лагаме принципа за равен труд -
равно заплащане.

През следващия мандат пре-
движдаме:

 Значително повишаване на
доходите още през първата го-
дина на управлението;

 До края на мандата: мини-
малната заплата да достигне 450
лв., а минималната пенсия за
трудов стаж да се повиши с 80%.

Стимулиране на раждаемост-
та и отглеждането на деца чрез:

 Обвързване на размера на
обезщетението за отглеждане на
дете от една до двегодишна
възраст с размера на минимал-
ната работна заплата;

 Стимулиране на двудетния/
тридетния модел в семейството;

 Създаване на възможност
над 90% от децата над триго-

дишна възраст да посещават
детски градини, а около 1/3 от
тези до три години - детски ясли;

 Увеличаване на целевите
помощи за първокласници в
съответствие с минималната ра-
ботна заплата;

 Подпомагане на младите
семейства при използване на
кредит за закупуване на първо
жилище.

Подобряване на условията за
живот на хората с увреждания,
включително създаване на
възможности за по-висока за-
етост.

Възстановяване на годишно-
то индексиране на пенсиите в
съответствие с инфлацията и
ръста на осигурителния доход.

Преразглеждане на пенсион-
ната система:

 Преустановяване на покач-
ването на пенсионната възраст;

 Въвеждане на схема за
гъвкаво предсрочно пенсиони-
ране при недостиг на 2 години
осигурителен стаж или възраст;

 Периодично преизчисля-
ване на старите пенсии;

 Промяна на условията за
пенсиониране на военнослуже-
щите.

Възстановяване на отнети
социални права на военнослу-
жещите и на служителите в сис-
темата за сигурност.

Основният принцип за израз-
ходване на обществените сред-
ства за социални цели е: обще-
ствените пари - за обществени
нужди предимно в обществени-
те институции. Според този прин-
цип трябва да се устроят и обра-
зователната, и здравната систе-
ми. Според него работещите в
публичния сектор да не работят
и в частния.

За БСП образованието е цен-
ност и право на всеки гражда-
нин. В съответствие с това държа-
вата трябва да гарантира всеоб-
що, достъпно и качествено об-
разование. Да осигури нараст-
ващо финансиране на общест-
веното образование. Да обвърже
образованието, особено профе-
сионалното, с икономическите и
социални потребности на стра-
ната и регионите.

 Ние не възприемаме уче-
ника като “касичка” с пари, която
се движи от училище в училище.
Ролята на държавата е да осигу-
рява издръжката в държавните и
общинските училища, а не да
финансира частното образова-
ние.

 Училището трябва да
създаде социална среда за рав-
нопоставено развитие на учени-
ците от всички социални групи,
като осигурява освен обучение-
то ученическо облекло и хране-
не.

 Значително намаляване на
преждевременно напусналите
образователната система и из-
ползване на училищата “Втори
шанс”.

 Намаляване на таксите за
обучение във висшите училища
до 1/4 от определената издръж-
ка. Държавната поръчка в тях да
се определя не само от техния
капацитет, а главно от общест-
вените потребности и качество-
то на обучение.

 Подкрепа на автономията
на висшите училища и формира-
не на национални критерии и
приоритети за развитие на вис-
шето образование и наука.

 Въвеждане на държавен
стандарт за преподавателския
труд, включително за неговото
заплащане, обвързан с квалифи-
кацията, натоварването и трудо-
вия стаж.

 Държавата да се грижи
приоритетно за финансиране на
науката, иновациите и за стиму-
лиране на високотехнологични-
те производства.

Снимки Благовеста ЦВЕТКОВА
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Тодор КОРУЕВ

ожех и аз да се при-
съединя към ония
“писачи на букви”,
които, дойде ли го-

дишнина на Васил Левски,
“грабват перата и забиват
поглед в тавана”, но есето на
моя приятел Веселин Стоя-
нов ме обезкуражи. Завидях
му как добре го е написал и
ми се ще да застана зад
честните му и ясни призиви,
които дефинират национал-
ното отношение към Левски. Първият: “Оставете на
мира сянката на Апостола!” Не я оставиха и сега в
навечерието на 140-годишнината от обесването
му - медиите нищеха най-вече предателството, а
не посланията му (за това писа Лозан Такев в
ДУМА), разнасяха предания, една газета даже
пусна умилителен текст за палача циганина Ка-
дир, обесил Дякона, друг оклепа Любен Караве-
лов. Толкова години пишещите братя така и не
проумяха, че светът на Дякона е храм, в който се
пречиства българската душа, защото няма по-го-
лям възрожденец и по-завършен родолюбец от
него. И всякакви импровизации и волности в писа-
нията дразнят народа - както и опитите да бъде
вкаран в познати калъпи, пък и напъните да го
превръщаме в икона. Да се поучим от проф. Дойно
Дойнов, който, след като  десетилетия наред ос-
мисля всичко документирано, написано, чуто и
разказано за Апостола, удивителна смесица от
представата и истината за него, събра смелост да
подреди мислите си и позициите си в книга, която
нарече opus vitae (книга на живота). И я озаглави
по удивително поучителен начин “Левски - най-
ясната загадка”, с което обезоръжава всички, кои-
то се вграждат в сянката на Дякона.

Вторият апел на Веско Стоянов е: “Оставете
Апостола на неговия народ”. А това са хорицата,
които на 19 февруари носят цветя на паметника му
в София, там, където някога е висяло “черното
бесило” - без покана и организация, водени само
от преклонението и обичта към “най-българската
рожба”. А когато оня ден опаковаха паметника,
привидно с добри намерения, народецът се раз-
люти и смъкна платнището, за да покаже, че Лев-
ски и с пръст не може да се пипа. Защото той е
Народен. Не принадлежи на политиците. Веско
Стоянов ги назидава: “Не слагайте портретите му
над главите си, Апостола не става за ореол на
нечии политически мераци. Ако все пак държите
неговият образ да бъде близо вас, сложете го на
отсрещната стена, та колчем вдигнете глава, да
срещнете очите му. Ако ви се срещат тези очи,
разбира се...” Аз пък ще добавя: “А може и да чуете
неговото “Народе????”

Впрочем, заслужава си да размишляваме върху
този вопъл с четири въпросителни. Ето отговорът
на акад. Константин Косев: “Още приживе, когато
изгражда темелите на вътрешната организация в
страната, Левски изпитва известни съмнения и
терзания - дали, когато настъпи решителният миг
на бунта, българите ще проявят достатъчно кураж,
дързост, воля и издръжливост, за да понесат както
подобава съдбовните изпитания? Може би поради
тези негови тревожни съмнения в тефтерчето му
фигурира загадъчният въпрос - народе????
Българският народ му отговори през април 1876
година по достоен начин, но за жалост Левски
нямаше как да узнае отговора му и да види добра-
та сетнина от своето знаменито творение - вътреш-
ната революционна организация”. Това ми припом-
ни и думите на Димитър Талев, писани през 1929
г.: “Три години преди неговата смърт българският
народ едва ли не бе стадо от покорни роби, но три
години след бесилото при София - една голяма
част от тия роби се улови за оръжието и се дигна
да се бори на живот и смърт”.

“Какво стои зад страшните четири въпросител-
ни на “Народе????” е подзаглавие на новата книга
на Иван Гранитски “Внимателно бързайте!” “Дали
всъщност това е вопъл, поплак, скръбен възглас,
пронизващо стенание, или призивен и литаврен
вик? Тържествена бойна тръба или едва долови-
ма въздишка? А може би е скръбен шепот или
философско-съзерцателен, отправен към дълби-
ните на свръх-Аза въпрос?” - се пита Иван Гранит-
ски. Отговора той търси в ключовите думи ембле-
ми на Левски, а те са Отечество, Народ, Свобода,
Република, Независимост, Справедливост, Любов,
Хармония, Милосърдие... И както и да нарича зна-
менития възклик от джобното тефтерче - вулкани-
чен поплак, загадъчен вопъл или словесна
мълния, Иван Гранитски вижда в него не само
цялата непомерна и неизтощима любов на Лев-
ски към българския народ, състрадателното му
разбиране и приемане на неговите кривици и
исторически обременености, но и възторжено-
ликуващото предусещане за бъдещето му. Авторът
търси и съвременните проекции в “Народе????”,
за да ни внуши, че заветите на Левски не са за
всекидневна употреба за щяло и нещяло, а све-
щено облъчване с енергията на съзиданието и
просветлението. Припомняйки си духовните по-
слания на Апостола, ставаме “все по-волни,
излъчващи вътрешна светлина, и свободни”.

М

tosho.koruev@abv.bg

Народе????

От стр. 14

Радикална промяна
за демократична и
социална България

БСП е за достъпно и качествено
здравеопазване във всички райони на
страната. Това изисква по-голяма
роля на държавата в здравеопазва-
нето. Предлагаме:

 Цялостно преориентиране на
здравната система към превенция и
профилактика на социално значими-
те заболявания - сърдечно-съдови,
онкологични и други;

 Специално внимание към май-
чиното и детското здравеопазване;

 Развитие на спешната помощ и
доболничното обслужване, особено
там, където няма болници;

 Фактическо възстановяване на
поликлиничното обслужване чрез сти-
мулиране на груповите медицински
практики;

 Въвеждане на финансови сти-
мули за работа в отдалечени от обла-
стните центрове и труднодостъпни
райони, както и държавно финанси-
ране на общински болници;

 Финансирането за лечение на
инфекциозните, психичните и други
социално значими заболявания да се
поеме от държавния бюджет, а не от
Здравната каса.

 По-голяма част от цената на
предписаните лекарства за хронично
болни да се изплаща от Здравната
каса;

 Създаване на фонд за финанси-
ране на здравните услуги за социал-
но слаби граждани;

 Възстановяване на морала и
доверието в медицината.

Публичните средства да се раз-
пределят на принципа на равнопос-
тавеност и лоялна конкуренция. Спо-
ред него договорните партньори на
НЗОК да нямат право да получават
допълнителни такси от пациентите.

Здравословният начин на живот
изисква да създаваме условия за си-
стемни занимания с физически упраж-
нения и спорт, особено на децата и
младежите. За целта:

 Да се въведат стандарти за
спортна площ в жилищните райони и
за оборудване на спортни площадки
и физкултурни салони в училищата;

 Безплатно или при ниски такси
ползване на игрища и спортни съоръ-
жения от подрастващите;

 Повишаване на издръжката за
спорт за всеки ученик и студент.

Развитието на масовия спорт по-
степенно трябва да доведе до пови-
шаване на спортното майсторство и
до високи постижения, които да ни
доближат до позициите, които Бълга-
рия имаше в близкото минало. За по-
стигане на високи спортни резултати и
за участието на България в олимпий-
ски игри да се провежда целенасоче-
на държавна политика и да се израбо-
ти национална програма.

България е в критично демограф-
ско състояние и с големи регионални
неравновесия. Нашият отговор на тези
проблеми е:

 При договаряне на европейски-
те средства да се отчитат специфич-
ните нужди на страната, регионите и
градовете за подобряване на жизне-
ното равнище на хората, на условия-
та за икономическа дейност, достъпа
до образование и социални услуги;

 При приемане на бюджетите на
страната да се осигурят интересите
на най-слабо развитите наши регио-
ни - на Северозападния и на цяла
Северна България;

 Провеждане на национална ре-
гионална политика с осигурени от
държавата средства и проекти за все-
ки един от икономическите региони;

 Въвеждане на минимални соци-
ални стандарти, на които да отговаря
всяка община;

 Развитие на децентрализация-
та на управлението чрез възлагане
на дейности, включително социални,
от държавни на местни органи с не-
обходимото финансово осигуряване.
Преотстъпване правомощия на
съставните села в общините и при-
вличане на граждански общности в
решаване на местните проблеми.

Нашата политическа цел е да
бъдем първи в предстоящите парла-
ментарни избори, да ги спечелим
убедително, за да постигнем радикал-
ната промяна, която предлагаме. За
БСП властта не е самоцел, а средст-
во за изпълнение на поетите ангажи-
менти.

БСП трябва да излъчи хора, носи-
тели на политически морал, с доказа-
ни професионални качества и после-
дователни позиции. Само с такива
свои представители партията ще спе-
чели висока подкрепа.

БСП е в състояние да предложи
за управлението на страната профе-
сионално подготвени и мотивирани
хора с морални качества.

Необходима е такава формула на
управлението, която, гарантирайки
националните интереси и национал-
ната сигурност, да осигури последо-
вателното провеждане на обявената
политика.

Коалиционната политика за нас
не е самоцел, а средство за разширя-
ване на подкрепата за поетите анга-
жименти, за постигане на убедителна
победа и за успешно ново управле-
ние.

Ние ще търсим предизборно
сътрудничество с партии и организа-
ции, които имат реален политически
облик и влияние, изразяват общест-
вени интереси и с действията си създа-
ват доверие сред партньорите.

Предпочитани партньори са поли-
тически партии и организации - леви

и патриотични, с които сме постигна-
ли добро сътрудничество в отстоява-
нето на обща политика в състава на
Коалиция за България.

Наши партньори са организации
от левия и центристкия политически
спектър.

БСП ще търси партньорство с
формални и неформални организа-
ции, които последователно отстояват
опазването на околната среда и при-
родните ресурси, които защитават
активно правата на гражданите сре-
щу монополите.

Защитата на интересите на хора-
та на наемния труд налага да
поддържаме активен диалог и сътруд-
ничество със синдикатите.

Необходимо е да обърнем специ-
ално внимание на взаимодействието
и общите инициативи с кооператив-
ните съюзи и движения.

Гражданските организации придо-
биват все по-важна роля в обществе-
ния живот на страната. Партията като
цяло и нейните организации активно
да търсят контакти, да създават вза-
имно доверие и да достигнат до общи
действия и инициативи с тези органи-
зации, на основата на общи цели и
отстояване интереси на гражданите.

С всички тези партии и организа-
ции ние трябва да поддържаме взаи-
модействие, а в случаите, в които е
възможно, да развием или установим
предизборно партньорство - с ясни
взаимни ангажименти, оформени в
съответни предизборни споразуме-
ния.

БСП се стреми да постигне взаим-
но доверие, сътрудничество и общи
действия с редица партии и организа-
ции, които стоят на леви, патриотични
и екологични и други граждански
позиции. Формата на участие в избо-
рите ще се реши на по-късен етап,
като се отчитат интересите на БСП и
на нейните партньори, както и кон-
кретните законодателни изисквания.

Ние се стремим да получим висо-
ка подкрепа от българските гражда-
ни и разчитаме на всички, които ис-
кат промяната, и са готови да участ-
ват в нея. На всички, които споделят
обявените от нас основни ангажимен-
ти пред българските избиратели.

Крайно време е всеки да осъзнае,
че не може да е безразличен към
собствената си съдба и към тази на
страната си. От всеки от нас поотдел-
но не зависи всичко. Но докато казва-
ме “От мен нищо не зависи” - никога
нищо няма да зависи.

Да дадем път на радикалната
промяна за отговорно управление.

Да направим България модерна
европейска държава - добър дом за
своите граждани, способна да гаран-
тира тяхната лична и социална сигур-
ност и достоен живот!

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА Народе????Народе????Народе????Народе????Народе????
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Общество

З

Замисляли ли сте се какъв
народ сме ние, българите? И
защо е останало в общество-
то понятието “българска ра-
бота”?

Войнишкото въстание
през 1918 г. не  успява. Не
успява първото антифашист-
ко въстание през 1923 г...
Пеем:”Що така бе, Миме?” С
каквото се хванем, все неус-
пешно излиза. Или ерзац...
Бутнахме капитализма. Стро-
ихме социализъм. И него раз-
рушихме. Сега пак строим ка-
питализъм...

Построихме мавзолей.
Опитахме се да го съборим.
Трудно. Опитахме да застре-
ляме Доган. Неуспешно. Опи-
таха се да застрелят Барета-
та. Неуспешно. Манол Велев

Разумът срещу лозунгите
на поредната безгрешна
идеология

За да може една държава
да запазва своята субстанция,
независимо дали при това ста-
ва дума за население, за бит,
за култура, за икономика или
за нещо друго, свързано, пето,
шесто или десето, във въпрос-
ната държава трябва да може
да се живее. Условията за жи-
вот собствено далеч не се из-
черпват само с природните
дадености. Уличните протести
у нас свидетелстват именно във
въпросната насока, а именно,
че независимо от много благо-
приятстващите климат и приро-
да в България става все по-
трудно и направо невъзможно
житейски да се оцелява.

Във безумния въртоп, наре-
чен у нас

преход към пазарно
стопанство

през годините, къде по-усетно,
къде по-неусетно, потънаха и
традиционно силното българ-
ско село, и съвсем нелошата
ни промишленост. С други
думи, изчезна онова, което ни
беше основен, утвърден по-
минък. Вярно, на повърхността
с пяната изплува келнерското
битие, което обаче определе-
но е доста под ръста на наци-
ята и ако някакси я храни, го
прави оскъдно и несигурно.
Особено с оглед сметките, за
които междувременно някои си
присвоиха правото редовно
безапелационно да ни предя-
вяват за погасяване.

Проф.
Чавдар
НИКОЛОВ

Пазарът никога не е
съвършен. Перфектен пазар
съществува само в мокрите
сънища на пазарните фунда-
менталисти. В редица практи-
чески сфери пазарът просто
отказва да действа или напра-
во се проваля, сам по себе си
деградира и се превръща в
свой антипод, в един вид анти-
пазар. Тук вече от обществото
зависи дали въобще ще допус-
не частната инициатива до
въпросните сфери, сиреч об-
ществото трябва да прецени
дали е възможно да се вложи
достатъчно смисъл в евентуал-
на приватизация и либерали-
зация. А ако обществото реши,
че визираният смисъл все пак
е налице, то задължително
трябва да съобрази как точно
ще бъде осъществен нужният
контрол, за да бъде предотв-
ратен много възможният там
произвол, неефективност и не-
заслужено обогатяване.

И при естествените монопо-
ли, и в образованието, и в здра-
веопазването, и при научните
изследвания, и при много от
финансовите услуги в това е
проблемът: да не си назнача-
ваме

излишни посредници

и най-вече монополни такива,
ползата от които ще е единст-
вено за самите тях, докато от
гледна точка на обществения
интерес предварително може
да се очаква нанасянето на
голяма или на относително
по-ограничена вреда.

Паразитирането придоби у
нас през последното десети-
летие и половина непоноси-
мо широк размах. Паразитира
далеч не само мрежа от но-
восъздадени и “утвърдени” ча-
стни структури и отделни
лица, достатъчно често пара-
зитира самата държава. По-
долу приведените примери не
претендират за изчерпател-
ност, те може би най-силно

бият на очи и най-осезаемо
изчерпват жизнените сокове
на нацията.

Тези дни премиерът про-
зря, че ЕРП-тата имат моно-
полно положение и че про-
дажбата им не е сторила дру-
го, а ги е превърнала от
държавни в частни монополи.
Ситуацията в контекста сле-
дователно не е от трън та на
глог, а от лошо към по-лошо.
Защото отколе е изяснено, че
държавният монопол може да
бъде държан на по-къса сид-
жимка от частния. На колкото
и големи безобразия доказа-
но да е способна държавната
бюрокрация, тя “технологич-
но” трудно би могла да си поз-
воли това, което ЕРП-тата ни
разиграха през последните
години с външните услуги и
най-вече с консултантските
договори. Продължаването на
видимия и невидимия транс-
фер на печалби навън дефи-
нитивно не е в синхрон с
българските интереси въобще
и с тези на българските пен-
сионери в частност. От истин-
ската либерализация на па-
зара на електроенергия ни
дели може би повече от де-
сетилетие. Полезният за ту-
кашното общество ход на
този етап най-вероятно е
одържавяването на ЕРП-тата,
колкото и страшно и полити-
чески некоректно да изглеж-
да такова действие.

Необходимото и злобо-
дневно

актуално
преразглеждане

на досегашния тотално настъ-
пателен приватизаторски
подход обективно последова-
телно ни води и до потребно-
то рационализиране в други
области, в които паразитните,
есенциално непазарни по-
средници, са се окопали и
дълголетно си живеят съвсем
нелошо за сметка на потре-
бителя. Покрай неволите с
електричеството позабравих-

ме примерно “плодотворната”
дейност на концесионера на
водата на софиянци. Или пък
за обрастването на топлофи-
кациите с гроздове от фирми
за топлинно счетоводство.
Всичките такива и подобни
съществуват и печелят на наш
гръб и ако бъдат елиминира-
ни току-виж при съответна ре-
гулация, това би повлияло в
посока надолу и на сметките,
които сме заставени да пла-
щаме.

В печата преди броени дни
се прокрадна без коментар
съобщението, че депозитната
база на българските търгов-
ски банки почти се била из-
равнила със сумата на кредит-
ните им активи. Какъв точно
се оказва тогава смисълът от
почти тоталната, идеологиче-
ски солидно подплатена,
състояла се разпродажба на
системата на чуждестранни
лица? Това, че те, както се
уверяваме, дълголетно се ог-
раничават с посредническа
роля и превеждат печалбите
си зад граница? Свеж капи-
тал отвън нито се чува, нито
вижда през кризата. Да оста-
вим настрана късогледата
пагубност на факта на картел-
ното повишаване на лихвени-
те нива до степен, разорява-
ща безвъзвратно местния биз-
нес. Нещата явно и тук плачат
за държавна регулация и ди-
ректна намеса, и то, забеле-
жете, преди да е станало пре-
калено късно.

И тъй като по-напред в тек-
ста споменах, че не само ча-
стни структури паразитират,
дайте отново да се върнем
към т.нар. синя и зелена зона
в столицата. Упорито въведе-
ни,

въпреки протестите

и въпреки вървящите съдебни
процеси, въпросните зони с
функционирането си повдиг-
наха ред допълнителни въпро-
си. Примерно защо стартират
в осем, а не в девет часа?

Просто, за да се пречи на сто-
личани спокойно да си
вършат работата с колите су-
трин, да отидат на работа и
да си заведат децата на учи-
лище. Същото може да се
каже и за крайния час, защо
не шест, а седем часът? Про-
сто, за да има един допълни-
телен паразитен час и софи-
янци да не са в състояние без
проблеми навреме да се при-
берат вкъщи. И защо на обед
да няма по един час гратис
пред училищата, за да бъдат
избегнати постоянните
сблъсъци между “органите” и
хората, прибиращи децата си
от занятия? Паразитно е соб-
ствено и това, че се събират
паркинг такси в синята зона в
събота, когато хората ходят по
магазини, а професионалният
трафик е минимален. И отново
и отново възниква въпросът,
защо след като постоянното
паркиране “по адрес” на ули-
цата в центъра се смята за ус-
луга и се заплаща с годишен
стикер, то паркирането в “Лю-
лин 5”, да речем, е безплатно.
Второто не е ли също “общин-
ска услуга”. И на какво осно-
вание един граждани биват
дискриминирани за сметка на
други? Свидетели сме на ня-
какъв особен, избирателен,
един вид, паразитизъм.

Трудна работа е да се на-
гласи едно общество към от-
носително разумно пазарно
битие, особено когато почти
пет десетилетия е изкореня-
вало самата идея за пазара.
Но задачата не е “мисия
невъзможна”, трябва само да
се следват не лозунгите на
поредната винаги права иде-
ология, а повелите на здра-
вия разум. Което в България
обаче се оказва най-трудно,
защото винаги отнякъде из-
никват някакви финансирани
незнайно откъде лица, които
предварително знаят отгово-
рите на всичко въобразимо и
невъобразимо във вселената.
И такъв тип отговори са най-
често погрешни.

Не от трън, та на глог, а от лошо към по-лошо

Лозанки

Лозан
ТАКЕВ

също е в кома. Комата е най-
подходящото състояние на
българина и на България.

Едно наше момче от Банкя
учи за пожарникар, а стана
премиер. Сега се буди с Буда.

Че и ние се будим ту с
Буда, ту с Хизбула... Добре че
още има Биволи!... И брътве-
жи на премиера. Шменти-ка-
пели... Брътвежите му нямат
чет и край. Българска работа.

Българска работа. Човек с
три висши образования рови
по кофите със смет, а човек с
фалшиви дипломи става я мит-
ничар, я директор в правител-
ството на Бойко Борисов...

И защо от какъв зор у нас
и свещениците са повече до-
носници, отколкото пратеници
на Бога. Ерзац и в религията.

Физкултурник управлява
МВР и сигурността, ветеринар
- храните и земеделието. Ер-
зац - във всички области на
живота. Както би казал Мал-
кият Иванчо: икономията е
майка на мизерията. Икономи-
ката - също... И това ако не е
арзац, здраве му кажи...

ЕрзацЕрзацЕрзацЕрзацЕрзац
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Култура

О

НИКОЛАЙ УЗУНОВ е завършил ВИТИЗ “Кр. Сара-
фов”. Снимал се е в над 32 филма, в шест от които
- в главни роли. Има три награди на кинофестифала
във Варна, десетки отличия в радиото, за естрадно
изкуство, участие в над 40 телевизионни театъра.
Изпълнил е над сто роли в радиотеатъра, 25 роли в
Българския есперантски театър, с представяне на
национални и световни фестивали. Удостоен е с
награда на ОИРТ за главна мъжка роля. Узунов е
един от учредителите и организаторите на асамблея
“Знаме на мира”. Сред десетките му отличия е и
наградата на САБ за естрадно изкуство през 1987
г. Работил в Русенския и в Младежкия театър. От
1968 г. е член на Съюза на артистите в България.
Семеен е, с две деца. Има внучка Никол.

Николай Узунов:

Не правя компромис
с изкуството

От години не бях виждала
големия български актьор Ни-
колай Узунов. Имах телефона
на този важен за поколения
българи артист и просто
звъннах. Разбахме се в удобно
и за двамата време да погово-
рим. За всичко, както каза той.
Настаняваме се удобно и започ-
ваме с обичайните разговори
кой какво прави и как се спра-
вя с днешните предизвикател-
ства. В момента Николай Узу-
нов е пенсионер и се занимава
с разпространение на билети в
софийските театри. Напуска
сцената още от началото на
1990 г. В един момент оставя
някъде в годините назад свои-
те над 32 роли в киното, в те-
атъра, сред публиката в кон-
цертните зали. Незабравими са
неговите герои във филмите
“Шведски крале”, “Иконостасът”,
“Князът”, “Автостоп”, “Открадна-
тият влак”, “Един снимачен
ден”, “Тръгни на път”, “Нефт”,
“Най-добрият човек, когото по-
знавам”, “Зарево над Драва”, от
сериалите - “На всеки кило-
метър”, “Записки по български-
те въстания”.

Спомняме си онези
безпътни години, когато увол-
ненията и политическите мет-
ли действаха навсякъде и ме-
тяха най-вече сред творчески-
те среди. Първите потърпевши
се оказват Владимир Смирнов
и Николай Узунов.

През деветдесетте години
на ХХ век Узунов и актрисата
Вера Среброва откриват
Първото частно кино в Бълга-

рия. Тогава работили “по ка-
питалистически” - с много
труд и тичане, така близо
4 години. Киносалонът бил от-
крит в Дома на търговския
работник на ул. “Шести сеп-
тември” в София. Вземали
филми от Киноцентъра, къде-
то прехвъляли копията. Заим-
ствали от опита на прохожда-
щия бизнес у нас, лепели
сами своите афиши, напипва-
ли пулса на съвремието по от-
ношение на вкуса на млади-
те. Николай призна, че про-
менял заглавията на филмите
- за повече атрактивност. Пу-
скали предпремиерни филми.
Младите предпочитали тяхно-
то кино, заради възможност-
та хем да гледат филми, хем
да пият бира и да похапват
чипс. Което до момента било
пълно табу за българската
действителност. Конкуренция-
та била огромна заради аме-
риканските филми, които
пълнели салоните в столица-
та. Публиката липсвала.
Въпреки този факт Първото
частно кино просъществувало
около 4 години благодарение
на ниските цени и разно-
образния репертоар. Николай
припомня, че през онези вре-
мена подземният свят не ос-
тавал, без да хвърли око на
подобни обекти. И така всич-
ко с киното приключило...

Узунов смята, че и днешни-
те млади хора ходят на кино.
А пък любителите на театъра
пълнят салоните само на оп-
ределени постановки. “Има
обаче спектакли, които бук-
вално ни карат да напуснем
преди антракта”, казва той. И
ми обяснява, че по принцип
взима място в края на реда...

Разказва интересни споме-
ни за съвместния си творчес-
ки труд с режисьори като Леон
Даниел, Н. Люцканов и много
други. Николай не е любител
на съвременното родно кино.
Дори не знае почти нищо за
нашумелите напоследък нови
екшъни. Отдава се на светов-
ното кино и така релаксира.
Питам Узунов, не е ли канен
да бъде част от персонажите
в днешното ни кино?

- Никой не ме е търсил,
но и аз се отдръпнах. Ако
трябва да изразя чувството
си днес, то е разочарование.
От всичко. Все пак имам по-
дадена биография и снимки
в 5 филмови къщи, но... нищо.
Знаете ли колко интересни
типажи и образи има по ули-
ците и рейсовете? Скоро
видях човек, който си гово-
реше сам на блестящ
български език, по един мно-
го колоритен начин. Рангел
Вълчанов например ползва-
ше подобни персонажи.

 Кое ви е било по-ин-
тересно - киното или те-
атърът?

- Щом един актьор може
да бъде добър в киното, ще
може и в театъра. Киното
запечатва дадения епизод, а
при театъра можеш да по-
правиш грешките на следва-
щото представление. Сега,
когато гледам своите филми,

Интервю Миглена ИВАНОВА

Снимка ЛИЧЕН АРХИВ

се упреквам и критикувам.
Театърът е съвместен твор-
чески труд между звукоопе-
ратора, осветителя, сценич-
ния работник, актьора и ре-
жисьора. Ако режисьорът
направи грешка, представле-
нието пропада. Зад себе си
имам 22 години в Младеж-
кия театър и зная с какъв
ентусиазъм играехме тогава.

 Какво е халтурата
за вас?

- Американците не учат
Станиславски. Но те играят
съвременно. Там завършват
професионален курс от шест
месеца или школа и започ-
ват. Важно е да се прецени
дали го имаш отвътре или го
нямаш. Публиката оценява
твоя талант. Не е нужно да се
мъчиш... Ставаше дума за
халтура. Ами тя задоволява
повечето хора, развеселява

ги, пък и нас - финансово,
които сформираме подобни
групи. Нека обаче да сме
наясно, че за създаването на
халтураджийска група трябва
да си добър организатор.
Връщайки се назад в години-
те, мога да ви  кажа, че са ми
предлагали да бъда директор
на театър или асистент-пре-
подавател. Може би трябва-
ше да се съглася, защото сега
щях да имам по-малко финан-
сови проблеми. Обичам да се
занимавам с млади хора. И
днес го правя. Подготвил съм
12 души за НАТФИЗ, които
успешно влязоха в института.
Разбира се, това стана абсо-
лютно без заплащане. Сред
тях имаше железничар и мон-
тьор. Но талантът оказа свое-
то въздействие.

Николай Узунов споделя,

че не харесва да говори по
лични проблеми. За него
публиката е най-важната му
грижа и любов. Той е досто-
ен глава на семейство от 42
години. Съпругата му е ху-
дожничка, работила години
наред в Националната теле-
визия. Артистичното семей-
ство се радва на семеен уют
и предизвикателствата на
времето. Имат внучка, която
ги обожава. Узунов е тради-
ционалист. Когато постъпил
в Младежкия театър, предпо-
чел гримьорните до старите
акьори. От опитните си коле-
ги попивал и заимствал. От
всеки взел по нещо.

 Г-н Узунов, какви са
вашите политически на-
строения? Одобрявате ли
левите възгледи?

- По време на т.нар. де-
мокрация уволниха доста
значими личности в изкус-
твото. Съсипаха съдби. Кой-
то не можа да се адаптира,
не оцеля. По това време ме
каниха да работя в други
държави, но аз отказах. Имах
лични причини.

 Какво е вашето по-
слание към артистичните
поколения? Към българите,
които си спомнят за вас?

- За себе си нямам опти-
мистична надежда. Едно вре-
ме, като ме питат, винаги
говорех за проекти. Пишех
точки и идеи в главата си.
Правех сценарии, спектакли.
Но аз не правя компромиси.
И съм дълбоко ляв човек.

 Как така ляв човек?
- Лявото идва от мислене-

то и от поколенията. Моите
родители ме възпитаха по
този начин. Старото ляво оба-
че е различно от сегашното.
Не знам защо се казва
Българска социалистическа
партия, а не се казва социал-
на партия. Живеем един
малък живот и хората трябва
да са социално задоволени.
Сега ударите под кръста са
всекидневие. Думата приятел
за мен е загубена. Приятел
си ми, докато ми вършиш
работа. После изчезвам. Това
е обяснението. Друго - мис-
ля, че като член на соцпар-
тия трябва да се раздаваш. И
още - чудя се как тези, които
са получили най-много от
властта преди 10 ноември,
после най-много крещяха.
Питам как за една нощ се
родиха демократите и стана-
ха над 50 процента. Това за
мен не е истинска демокра-
ция, а псевдодемокрация.

Николай Узунов е катего-
ричен, че основната нишка в
живота на човека е семейст-
вото. И на тази база да гра-
диш нещата. Днес интелиген-
цията е завряна в... ъгъла. Ко-
гато има тоталитарна власт,
културата винаги е на върха.
Това го има и в годините на
Средновековието. Николай
не иска да забравя завеща-
ните от Леон Даниел изрече-
ния. Че трябва да се прави
разлика между простота, про-
стащина и простотия. Просто-
тата е движение напред, про-
стащината е вид лоша про-
ява, а простотията е даденост.
Всъщност простотията е про-
стотия. Тя влачи до дупка.
Това важи за културата, об-
разованието, за целия живот.

И така Николай Узунов
продължава да разсъждава
въху философията на живота.
И да бъде верен на изкуст-
вото и изконните ценности,
които крепят България.
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известният артист, който
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Култура
очаквайте

С
Симфония 40 в сол минор и 41 “Юпи-

тер” в До мажор от Волфганг Амадеус
Моцарт ще звучат в изпълнение на Со-
фийската филхармония в зала “България”
на 21 февруари, научи ДУМА от Иглика
Ганева. Диригент на програмата е Павел
Балев, с когото миналата година филхар-
мониците представиха пред българската
публика, в два поредни концерта четири-
те симфонии на Йоханес Брамс, за което
ДУМА писа. Началният час на концерта
е 19, а програмата ще започне с увертю-
рата към операта “Милосърдието на Тит”.

Павел Балев дебютира като диригент
на 18 години, през 1995-а сe дипломирa
в НМА “Проф. Панчо Владигеров” в кла-
совете по дирижиране на проф. Васил
Казанджиев и проф. Георги Робев. През
1993 г. получава наградата на БНР
“Млад музикант на годината” и прави
записи за Националното радио и теле-
визия. През 1995-1998 г. специализира
във Ваймар, Германия. От 1995-а e уча-
стник в програмата “Диригентски форум”
на Немския музикален съвет. Носител е
на престижни отличия на международни
форуми. Ръководил е Камерната опера в
Дрезден, бил е първи диригент и музика-
лен ръководител на Оперните театри в
Рощок и Хале. От 2007-а е главен дири-
гент на Филхармония Баден-Баден и
главен художествен ръководител на
международната лятна академия “Карл
Флеш” в сътрудничество с концертмай-
сторите на Берлинската филхармония.

Гост-диригент е на оперните театри в
Хановер, Берлин, Дрезден, Лайпциг, на
повече от 30 оркестъра в Германия. През

Среща на клуб
„Читатели
на Туве Янсон”

Втората среща на литера-
турен клуб “Читатели на Туве
Янсон” ще се състои на 21 фе-
вруари от 18.30 ч. в зала “Пеша
Николова” в Червената къща.
Входът е свободен. За да ста-
неш член на клуба, не е нужно да
си литератор, да имаш специал-
ни познания или да отделяш
много време. Не е нужно дори да
си чел Туве Янсон - заедно пра-
вим прочити и си говорим. Нуж-
но е обаче да изпитваш естес-
твено любопитство към себе си
и към другите. А също и да имаш
нужда да говориш за онези неща,
за които обществото предпочи-
та да мълчи. Кои са темитe на
Туве Янсон? Ела да ги открием,
призовават организаторите.
Инициаторка е Ангелина Ранге-
лова.

Филмова вечер в
Полския институт
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Павел Балев представя
симфонии на Моцарт
Концертът на Софийската филхармония под негово диригентство
започва с увертюра към „Милосърдието на Тит”

Снимка ЛИЧЕН АРХИВ

2010-а ръководи оперния фестивал в
Аванш - Швейцария. Работи с редица
европейски оркестри, сред които тези на
град Кан - Франция, и на Палма де
Майорка - Испания. През 2012 г. дебюти-
ра в театъра в Бремен с “Кавалерът на
розата” и в операта в Цюрих с “Лучия ди
Ламермур”.

Балев е получил покани за ръководе-
не на майсторски класове през 2013 г.,

организирани от Немския музикален
съвет. Поема музикалното ръководство
на Оперния фестивал “Перла 2014” в
Швейцария. Рециталът на Красимира
Стоянова “Славянски оперни арии” под
музикалното ръководство на Павел Ба-
лев получава престижното отличие
“International Classical Music Award”, как-
то и годишната награда на германската
музикална критика за 2012 г.

“Аларма пънк джаз” пред-
ставя “Харундо” с три концер-
та в България. На 21 февруа-
ри от 21 ч. ще гостуват в Плов-
див, Център за сценични из-
куства “Stage 51”, бул. “Христо
Ботев” 51-53; на 22-ри, петък,
от 22 ч. - в “MAX CLUB” в Русе
(с подкрепата на Междуна-
родно дружество “Елиас Ка-
нети”); на 23 февруари, събо-
та, от 20 ч. в Чешкия център в
София, ул. “Г. С. Раковски” 100.

Сицилианският квинтет
“Харундо” е уникална форма-
ция, съчетаваща елементи на
прогресив, джаз, средиземно-
морски фолклор, неравнодел-
ни балкански ритми, средно-
вековна атмосфера и нова
камерна музика. Във втория си
студиен албум, наречен
съвсем неслучайно “Копър”,
освен до южнобалканската
традиция, сицилианците се
допират дори до атмосферата
в творчеството на музиканти
като Рено Гарсия-Фонс и Да-
фер Юсеф, но по свой си на-

Пиратите не са това, което бяха! Единственият по рода си
пират-челист - Петър Кушлев, управляваше кораба на
“Фортисимо фамилия”. Музикалният Джак Спароу и древ-
ногръцката муза Полихимния - в ролята Стефания Колева,
посрещнаха деца и родители в зала “България”, за да им
разкажат още една приказка от поредицата, посветена на
музикалните инструменти, както ДУМА писа. Този път в
центъра на вниманието беше виолончелото, на което Петър
изсвири както теми от популярни филми като “Карибски
пирати” и любимия на малки и пораснали “Пинко Розовата
пантера”, така и класически композиции от Вивалди,
Чайковски, Бокерини и Камий Сен-Санс. Децата бяха
любопитни да научат от какво е направен инструментът, а
фактът, че части от него се наричат “магаренце”, “душич-
ка” и “охлюв”, а лъкът е направен от конски косми ги
накара да го огледат с особен интерес, да не би вътре да
се крие нещо. Стефания Колева беше съвсем на място в
ролята си на муза и успя да вдъхнови децата да не бъдат
само публика, а истински корабен екипаж, който дори се
полюляваше от въображаемите вълни. В стилистиката на
историята утвърденият диригент Найден Тодоров дирижира
оркестъра на Софийската филхармония с пиратска шапка и
цветен фрак. През март “Приказки за валдхорна” ще
разказват Красимир Костадинов (солист), Ани Пападопулу
(актриса) и Максим Ешкенази (диригент) - на 23-и (събота)
от 11, 12.30 и 16 ч. в камерната зала на КК “България”.
Билетите са по 5 лв. (за деца) и 7 лв. (за възрастни), научи
ДУМА от Биляна Славейкова.

Сицилианският квинтет
„Харундо” свири пиеси
от албума „Копър” у нас

чин. Основателят на “Харун-
до” Джампиеро Канната (бас,
укулеле, китара, мандолина)
е археолог по образование, а
останалите членове на група-
та са действащи преподава-
тели по музика. В “Харундо”
има и българска следа - Алек-
сандра Димитрова, цигуларка
и съавторка на аранжименти-
те, която живее повече от 20
години в Италия и концерти-
ра по цял свят. Групата е по-
зната на родните ценители и
от участието си на третия арт-
форум “Без граници” в Балчик
(2011 г.)

Концертите са световна
премиера на албума “Копър”,
за която музикантите избраха
именно България. На първия
от тях (в Пловдив) Джампиеро
Канната ще отпразнува и рож-
дения си ден. На концертите
ще се разиграе томбола с
билети за следващото голямо
събитие на “Аларма пънк
джаз” - Хюго Рейс&фаталистс,
съобщават организаторите.

Деца научиха къде е
„душичката” на
виолончелото

Петър Кушлев в дуел с Найден Тодоров
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Полският институт кани
почитателите на европейското
кино на традицонната месечна
кинопрожекция - на 21 февруари
от 18 ч. в салона на ул. “Веслец”
12. Входът е свободен. “Къщата
на злото” на реж. Войчех Сма-
жовски е с участието на Аркади-
уш Якубик, Мариан Дженджел,
Кинга Прайс, Бартоломей Топа,
Катажина Цинке, Роберт Вабих,
Роберт Венцкевич, Кшищоф Че-
чот. Има награди от Фестивала
на полското кино в Гдиня - за
режисура, сценарий и монтаж,
Полски филмови награди “Орли” в
категориите най-добър режи-
сьор, операторско майсторство
(Кшищоф Птак), монтаж и на-
града на публиката, научи ДУМА
от Албена Попова.

Спомен за Марта Бур
в УКИ

Възпоменание за историчката
и преводачката Марта Бур ще се
състои днес от 18 ч. в Унгарския
културен институт в София.
Инициативата е съвместна с
Института за балканистика с
Център по тракология към БАН.
Марта Бур-Марковска (1929-2012)
завършва университета по ико-
номически науки в Будапеща, ис-
тория и философия в СУ “Св.
Климент Охридски”. Аспирантка
към Историческия институт при
УАН, след това - асистентка по
история в университетите в
Дебрецен и Будапеща. От 1960 г.,
след като сключва брак със своя
колега музеолог Димитър Марков-
ски, се установява да живее в
София. Авторка е на монографи-
ята “Балканите и унгарският
пазар през ХVIII век”, на научно-
популярни трудове, превела (за-
едно със съпруга си) “История на
Унгария” от Унгер и Саболч, “Ми-
тове” от Й. Роман и др., съавтор-
ка (със съпруга си) на книгата
“Унгария. Из кривините на свидна-
та си участ”. Последната й пуб-
ликация “Почитатели на Свети
Наум в Унгария през ХVII-ХVIII век”
излиза в сборника “Обществени и
религиозни връзки между Унгария
и Балканите”.
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Източна България и в централната част на
Дунавската равнина днес преди обяд все още
ще превалява сняг, по Черноморието и по-
край река Дунав - дъжд и сняг, но и там ва-

лежите ще спрат. През деня облачността от запад ще
продължи да се разкъсва, над много райони времен-
но ще намалее до слънчево. Максималните темпера-
тури ще са между 4 и 9 градуса. В София - около 5
градуса. Атмосферното налягане ще се повиши и ще
бъде малко по-високо от средното за февруари. Над
планините облачността също ще се разкъса. Сутринта
по старопланинското било все още ще превалява
сняг, но през деня ще бъде без валежи. Ще духа
умерен запад-северозападен вятър. Максималната
температура на 1200 метра - около 1 градус, на 2000
метра - минус 5 градуса. Над Черноморието облач-
ността ще е значителна и преди обяд на места ще
превалява дъжд, който в сутрешните часове времен-
но ще се примесва със сняг. За кратко ще духа слаб
северен вятър. Максималните температури - до 6-7
градуса. Вълнението на морето ще бъде 2-3 бала.
Температурата на морската вода е 5-7 градуса.

В Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
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CHF
1.60881

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ

В четвъртък отново ще е облачно и в Югоза-В четвъртък отново ще е облачно и в Югоза-В четвъртък отново ще е облачно и в Югоза-В четвъртък отново ще е облачно и в Югоза-В четвъртък отново ще е облачно и в Югоза-
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райони - сняг. През нощта валежите ще обхванатрайони - сняг. През нощта валежите ще обхванатрайони - сняг. През нощта валежите ще обхванатрайони - сняг. През нощта валежите ще обхванатрайони - сняг. През нощта валежите ще обхванат
по-голямата част от страната. В петък напо-голямата част от страната. В петък напо-голямата част от страната. В петък напо-голямата част от страната. В петък напо-голямата част от страната. В петък на
много места ще превали дъжд. Ще духа слаб домного места ще превали дъжд. Ще духа слаб домного места ще превали дъжд. Ще духа слаб домного места ще превали дъжд. Ще духа слаб домного места ще превали дъжд. Ще духа слаб до
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максималните - между 3 и 8 градуса. Презмаксималните - между 3 и 8 градуса. Презмаксималните - между 3 и 8 градуса. Презмаксималните - между 3 и 8 градуса. Презмаксималните - между 3 и 8 градуса. През
почивните дни с прекъсвания на места щепочивните дни с прекъсвания на места щепочивните дни с прекъсвания на места щепочивните дни с прекъсвания на места щепочивните дни с прекъсвания на места ще
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ÂÒËÚÂ ÒË. ”‚ÂÂ-

Œ¬≈Õ
ŸÂ ÒÂ ‚˙Á-
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ÕÂ˜Ëˇ ËÁÔÓ‚Â‰
ËÎË ‰Û„Ó ÔÓˇ‚-
ÎÂÌËÂ ˘Â ‚Ë
‡Á‚˙ÎÌÛ‚‡. ŸÂ

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ
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ÍÓËÚÓ ÏÓÊÂ ‰‡ ‚Ë
Ò˙Á‰‡‰‡Ú Ì‡ÔÂ-
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24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
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‚Ë ÏÌÓ„Ó ‡·ÓÚ‡,

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë
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¬ Ú˙ÒÂÌÂ Ì‡ ÔÓ-
‰Ó·Ë ÂÁÛÎÚ‡ÚË
˘Â ÒËÌıÓÌËÁË‡-
ÚÂ ‰ÂÈÒÚ‚ËˇÚ‡ ÒË Ò

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

˜ËÂ Â¯ÂÌËÂ, ÓÒÚ‡‚ˇÈÍË
„Ó ·ÂÁ ÍÓÏÂÌÚ‡.

ÔË‚ÎÂÍ‡Ú ‚ÌËÏ‡ÌËÂÚÓ Ì‡
ÔÓ‚Â˜Â ıÓ‡.

‡·ÓÚËÚÂ Ë Á‡ Â¯‡‚‡ÌÂ Ì‡
ÔÓ·ÎÂÏËÚÂ.

ÊÂÌËÂ. ¡Î‡„Ó‰‡ÂÌËÂ Ì‡ ‰Ó·-
ËÚÂ ÒË ÍÓÌÚ‡ÍÚË ˘Â ÛÒÔÂÂÚÂ.

ÔÓ„‡Ï‡Ú‡ ÒË, ·ÂÁ ‰‡ „Û·ËÚÂ
‚ÂÏÂÚÓ ÒË.

„Ó‰‡ÂÌËÂ Ì‡ ÍÓËÚÓ ˘Â ÛÒÍÓË-
ÚÂ ‡Á‚ËÚËÂÚÓ Ì‡ ‚‡ÊÂÌ ‚˙ÔÓÒ.

ÎÂÒÌÓ ‰‡ ÒÂ ÒÔ‡‚ËÚÂ Ò ÌÂÓ˜‡Í-
‚‡ÌÓ ‚˙ÁÌËÍÌ‡Î ÔÓ·ÎÂÏ.

ÔÓ‚Â˜ÂÚÓ ÓÚ ÍÓˇÚÓ ÒÓ˜Ì‡. ≈ÏÓ-
ˆËË, Ò‚˙Á‡ÌË Ò˙Ò ÒÂÏÂÈÒÚ‚ÓÚÓ.

ıÓ‡Ú‡, Ò ÍÓËÚÓ ‡·ÓÚËÚÂ ÔÓ
Ó·˘‡ Á‡‰‡˜‡.

¬ŒƒŒÀ≈…
“Ó‚‡, ÍÓÂÚÓ Ó˜‡Í-
‚‡ÚÂ, ˘Â ÒÂ ÒÎÛ-
˜Ë. ŸÂ ‚Ë ÒÂ
ÓÚ‰‡‰Â ‰‡ ÔÓ-

ÁÂÚÂ ÌÂ˘‡, ÍÓËÚÓ ‰ÓÒÂ„‡ Ò‡
‚Ë ÒÂ ËÁÔÎ˙Á‚‡ÎË.

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û

Ì‡Ò
09.10 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡

Ò  ÛÎÚÛ‡
10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û

Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò Ã‡Ëˇ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
12.55 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡ ¬‡˜-

ÍÓ‚‡ /ÚÓÍ¯ÓÛ/
13.55 —ÂÌ “ÓÔÂ - /235 ÂÔËÁÓ‰/
15.05 ÃÎ‡‰ËˇÚ ƒ‡ÍÛÎ‡ - Ú‚ ÙËÎÏ

/11 ÂÔËÁÓ‰/
15.50 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 –ÂÚÓ ÒÎÂ‰Ó·Â‰: ì Û - ÍÛî
17.05 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚

ÙËÎÏ /3127 ÂÔËÁÓ‰/
17.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.35 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
18.40 √ÓÎÂÏËÚÂ Ì‡‰ÂÊ‰Ë - 3-ÒÂ-

ËÂÌ Ú‚ ÙËÎÏ /¬ÂÎËÍÓ·Ë-
Ú‡ÌËˇ, 2011„./, 1 ÂÔËÁÓ‰

19.35 ¡˙Î„‡ÒÍ‡Ú‡ ÔÂÒÂÌ ‚ ≈‚Ó-
‚ËÁËˇ 2013

19.40 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!:  Û˜ÂÌˆÂ
‚ ‰ÊÓ·˜Â

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò- ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ÃÓÏ˜ÂÚ‡Ú‡ ÓÚ ìÃÂ‰ËÒ˙Ìî

‡‚ÂÌ˛ - Ú‚ ÙËÎÏ /2 ÂÔË-
ÁÓ‰/

22.00 ŒÚÍËÚÓ Ò ¬‡Îˇ ¿ı˜ËÂ‚‡
22.30 »ÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ÌÓ‚ËÌË
22.55 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
23.00 ¡˙Î„‡ÒÍ‡Ú‡ ÔÂÒÂÌ ‚ ≈‚Ó-

‚ËÁËˇ 2013
23.05 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË - Í˙ÒÌÓ

‚Â˜ÂÌÓ ¯ÓÛ
00.05 ÿÓÛÚÓ Ì‡  ‡Ì‡Î‡/Ô/

06.30 ì“‡ÁË ÒÛÚ-
ËÌî - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆË-
ÓÌÌÓ ÔÂ-
‰‡‚‡ÌÂ Ò

‚Ó‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë
¬ËÍÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ ÚÓÍ-
¯ÓÛ

11.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìΔÂÌÒÍÓ ˆ‡ÒÚ‚Óî - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 95
15.00 ìœËÁ‡Í˙Ú Ì‡ ≈ÎÂÌ‡î -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 20
16.00 ì¿ÏÂËÍ‡ÌÒÍ‡ Ì‡ÒÎÂ‰ÌËˆ‡î

- ÒÂË‡Î, ÂÔ. 44
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎËˆËÒ-

ÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â˘Ë
÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡ Ë ƒËÏËÚ˙
÷ÓÌÂ‚

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡
ÂÏËÒËˇ

20.00 ìŒ„ÎÂ‰‡ÎÂÌ Ò‚ˇÚî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 32

21.00 ìÕ‡È-‰Ó·ÓÚÓ ÓÚ Ò‚ÂÚÓ‚ÌË-
ÚÂ Ú‡Î‡ÌÚËî - ‡Á‚ÎÂÍ‡ÚÂÎ-
ÌÓ ¯ÓÛ

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â˜Â-

ÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ
23.30 ìƒÌÂ‚ÌËˆËÚÂ Ì‡ ‚‡ÏÔË‡î -

ÒÂË‡Î, Ò. 2, ÂÔ. 10
00.20 ì¡ÓÈÌ‡ Á‚ÂÁ‰‡ ì√‡Î‡ÍÚËÍ‡î

- ÒÂË‡Î, Ò. 4, ÂÔ.19
01.20 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./
03.10 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
03.40 ìœËÁ‡Í˙Ú Ì‡ ≈ÎÂÌ‡î/Ô./ -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 20

06.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -
Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ /Ô/

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛÚ-
Â¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

12.00 ìÃ‡ÎÍË ÊÂÌËî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ, 3 ÒÂÁÓÌ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ìÃÎÂ˜ÌËˇÚ Ô˙Úî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÍÚÓ  ÛËÌ ÀÂ˜ËÚÂÎÍ‡Ú‡î

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚÍÓ‚î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
17.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ, 2 ÒÂÁÓÌ
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ì ‡Ò˙Îî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 4

ÒÂÁÓÌ
21.00 ìÿ‡Ú‡î - Â‡ÎËÚË ¯ÓÛ
22.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -

Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
22.30 ìŒÚ ÏÂÒÚÓÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËÂÚÓ:

Ã‡ˇÏËî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 10
ÒÂÁÓÌ

23.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
23.45 ìÕ‡Í‡È Ò‚ÂÚ‡î - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
00.45 ìÃ‡„ÌËÚËÍÓî - Ú‚ Ë„‡
02.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ, 2 ÒÂÁÓÌ /Ô/
02.45 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ˙ÌˆÂÚÓî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

 Œ«»–Œ√
¡˙‰ÂÚÂ Â‡ÎËÒ-
ÚË Ë ÌÂ ÒÂ
Ó·‚˙Á‚‡ÈÚÂ Ò
ÌÓ‚Ë ÓÚ„Ó‚Ó-

ÌÓÒÚË, Á‡ ÍÓËÚÓ ÌˇÏ‡ÚÂ
‚ÂÏÂ.

07.00 ÕÓ‚ËÌË
07.05 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî
10.00 ÕÓ‚ËÌË
10.15 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî

ÌË ‚ ‰ÂÈÒÚ‚ËˇÚ‡ ÒË, ˘Â ‡·Ó-
ÚËÚÂ Á‡ ÍÓÌÍÂÚÌË ËÁÔ˙ÎÌÂÌËˇ.

10.40 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î
11.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓî
12.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
13.00 ÕÓ‚ËÌË
13.15 ìƒÓÍ‡ÚÓ ‚ÒË˜ÍË Ò‡

‚Í˙˘Ëî
14.05 ì ÂÔÍÓ Á‰‡‚Âî Ò √ÂÌ‡-

‰ËÈ Ã‡Î‡ıÓ‚
15.00 Œ˘Â ÌÓ‚ËÌË
15.20 ì¬ÂÏÂ Á‡ Ó·ˇ‰!î
16.00 ÕÓ‚ËÌË
16.10 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡ ÔÓ-

ÒÚË¯î
16.40 ì»ÒÍ‡Ï ‰‡ ÁÌ‡Ïî
17.05 ìÕÂ ÒË Ò‡Ïî
17.35 ì≈‚ÚËÌÓ Ë ıÛ·‡‚Óî Ò ƒ‡Ëˇ

ƒÓÌˆÓ‚‡
18.10 —ÂË‡Î: ìÕÂ‡‚ÂÌ ·‡Íî
19.00 ÕÓ‚ËÌË
19.40 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡ ÔÓÒÚË¯î
20.10 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî
21.00 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
22.00 ¬ÂÏÂ
22.30 —ÂË‡Î: ì—Ú‡ÒÚË ÔÓ ◊‡-

Ô‡Èî
00.20 ì¬Â˜ÂÌËˇÚ ”„‡ÌÚî
00.50 ÕÓ˘ÌË ÌÓ‚ËÌË
01.10 ìÃÂÒÚÓÓ·ËÚ‡ÌËÂî
02.05 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
03.00 ìÕÂ ÒË Ò‡Ïî
03.25 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
04.20 —ÂË‡Î: ìÕÂ‡‚ÂÌ ·‡Íî
05.10 —ÂË‡Î: ì—Ú‡ÒÚË ÔÓ ◊‡-

Ô‡Èî
06.00 ÕÓ‚ËÌË
06.05 —ÂË‡Î: ì—Ú‡ÒÚË ÔÓ ◊‡-

Ô‡Èî
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20 о четете скоро

Жив     т
В РИТЪМА НА
ЗАБАВЛЕНИЕТО

СРЯДА 20 ФЕВРУАРИ 2013

Запознанство в интернет:
- Аз съм висока, стройна и с

големи гърди...
- А 69 правиш ли?
- 69 правя другия месец...

20
Св. преподобни Лъв,

епископ Катански
(† ок. 780). Св. свещеномъченик Садок,
епископ Персийски и 128 мъченици с него
(IV). Св. Агатон Римски папа (679-682)

Свети Лъв бил родом от Равена (Се-
верна Италия). Като син на знатни и бла-
гочестиви родители получил добро обра-
зование. Преминал всички степени на
свещенството, Лъв бил избран за епископ
на град Катана (остров Сицилия), който се
намирал близо до известния вулкан Етна.
Проявил изключително милосърдие, като
се грижел за сираците, вдовиците, бедни-
те, болните и странниците. Лъв усърдно
проповядвал и поучавал своето паство на
закона Господен. За високите си добро-
детели и възвишен духовен живот той бил
удостоен с чудотворна сила, станала из-
вестна и в императорския дворец. В дълбо-
ка старост св. Лъв Катански починал и
бил погребан в църквата на света мъчени-
ца Луция.

ÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍ

ÊÊÊÊÊÀÀÀÀÀËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐ

АДРИЯНА АТАНАСОВА,
учредителка на клуба
“Приятели на ДУМА” в Силистра
ВИКТОР ЧУЧКОВ-СИН,
сценарист, режисьор
ДАМЯН ЛАЗАРОВ, икономист
ДИМИТЪР ИЛИНОВ,
учредител на клуба
“Приятели на ДУМА” в Пазарджик
ЕВГЕНИЯ КАЛКАНДЖИЕВА,
собственичка на модна агенция
“Визаж модел груп”, тв водеща
ЗДРАВКО ЛАЗАРОВ, футболист
ИВАЙЛО САВОВ, скулптор, поет
ПЕТЪР ПЕТРОВ, член на
Държавната комисия
по сигурността на информацията
Проф. РУЖА МАРИНСКА,
изкуствоведка
ЦВЕТА МАРКОВА, юристка
ФЕРАРИО СПАСОВ-ФЕРО,
футболен треньор

www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

Силният пол продължава
да предпочита блондинките
Силният пол продължава
да предпочита блондинките
Силният пол продължава
да предпочита блондинките
Силният пол продължава
да предпочита блондинките
Силният пол продължава
да предпочита блондинките

урналистът с 35-го-
дишен стаж Сашо
Диков става водещ
на най-актуалния

Ñàøî Äèêîâ ñÿäà íà
ñòîëà íà Êàðáîâñêè
Нова ТВ си слага таралеж в гащите, предоставяйки
на неконтролируемия журналист 3-часов ефир

Альона НЕЙКОВА

Към Мартин Кирилов Бог-
данов са предявени 8 иска,
като посочените от страна на
“Телеман” дължими от журна-
листа неустойки са доста го-
леми, уточни Боян Петков. Той
смята, че дори парите, обе-
щани на Карбовски на новата
му месторабота, няма да му
стигнат, за да заплати щетите
за неправомерно взетите от
бившите си продуценти мате-
риали. Записът със сестрата
на Бойко Борисов е сниман

на 19 декември с наши каме-
ри и оператори. Същото се
отнася и до кадрите с Леда
Милева и ходжата, излъчени
не по Нова ТВ. Те са открад-
нати от нас, заяви Боян Пет-
ков. Той поздрави Карбовски
с песента на Ивана “За какво
са ми всичките тези пари, щом
приятели нямаме вече?” и с
хита на Лили Иванова “Не
всичко е пари, приятелю”. И
цитира Ерих Фром с просло-
вутия философски въпрос “Да

имаш или да бъдеш?”
“Човек не живее само с

хляб”, подчерта и Силва Зур-
лева. И с усмивка сподели, че
всичките й познати я питат
дали е добре, след като се е
съгласила Сашо Диков да
стане водещ в ефира на
Нова ТВ. И допълни: “Той е
неконтролируем и е луд! Сла-
гаме си таралеж в гащите!”
“Със стоманени бодли”, не й
остана длъжен Сашо Диков.

Бащата и майката на Ка-
нал 3, който от 15 години
работи там, няма да напусне
медията заради новите си
ангажименти към Нова ТВ и
“Телеман”. Сашо Диков под-
черта, че не страда от липса
на професионално самочув-
ствие, смята се за доста го-
лям в занаята, но осъзнава
риска, който те поемат, да-
вайки му думата в живия
ефир. Зрителите ще могат да
гледат Сашо Диков на 2 март
от 16 до 19 ч. в целия му
блясък. Или ужас, както каза
самият водещ на “Дикoff ”,
който разкри само, че ще
покани за дебюта на преда-
ването си “шокиращи гости”.

чени твърдят, че са от-
крили “шесто чувство”,
което засича светлина
без използването на

Нюйоркският дизай-
нер Ник Демарко
предлага особено удо-
волствие за тези, кои-
то се трудят много и
искат да се освободят
от стреса - бюро за
сън, което е меко като
възглавница. Тази ме-
бел е най-подходяща
за работохолици, кои-
то след многочасов
труд жадуват да поло-
жат глава в удобното
си легло.

Новата маса за сън
е практично, но и
удобно средство за на-
маляване на стреса.
Повърхността й е на-
правена от мека пяна,

Най-голямото събитие в бранша -
Месец на фотографията, събира предло-
жения за изложби и локации до края на
февруари и дава шанс на всеки да бъде
забелязан. Проявата се провежда всеки
юни и е комбинация от множество експо-
зиции, лекции, дискусии и обучения.

101 изложби в 6 български града и
множество съпътстващи събития предиз-
викаха огромен интерес и най-важното -
привлякоха многобройна публика, която
се срещна с изкуството на фотографията
през 2012 г. Сега ще се направят първи
стъпки в поставянето на проявата на ев-
ропейската културна сцена, като целта е
тя да се превърне в платформа, която да
помага на добрите български автори да
бъдат забелязани не само в България,
но и в чужбина.

Организаторите на Месеца на фото-
графията канят всеки, който обича да
снима, работи и вярва, че творчеството му
заслужава шанса да бъде забелязано от
повече хора, да кандидатства през сайта
на събитието  www.monthofphotography.org
и да стане част от него.

МЕСЕЦ НА
ФОТОГРАФИЯТА
ДАВА ШАНС
НА ВСЕКИ

БЮРОТО ЗА СЪН Е МЕКО
КАТО ВЪЗГЛАВНИЦА

подобна на матрак.
Работната площ е
дълга 28 и широка
22 см. Бюрото за сън е
предназначено за
хора, които работят
пред компютър или

над документи по цял
ден. Надявам се мека-
та маса да промени от-
ношението им към ра-
ботата, сподели създа-
телят на уникалната
мебел Демарко.

вайки, че са почувствали до-
косване. Скоро след това те
започнали да усещат източ-
ника на “контакта” и се дви-
жели към сигнала.

Учените от университета
Дюк в Северна Каролина за-
явиха, че за първи път при
възрастни животни другите им
сетива не били засегнати, а
само се усилили. “Не използ-
вахме кожата, за да изпратим
този сигнал. Животното усе-
ща светлината, но не я виж-

да”, уточни невробиологът
Мигел Николелис. Той допъл-
ни, че един ден технологията
може да се използва в помощ
на слепите или да позволява
на парализирани хора да усе-
щат предмети.

Д-р Николелис казва още,
че концепцията била разши-
рена до “интерфейс мозък към
мозък”, което означава, че
мишките могат да извършват
форма на телепатия. “Това е
интерфейс, който никой не е

мечтал да създаде”, допълва
изследователят. Той се надя-
ва един ден технологията да
се използва в помощ на пара-
лизирани хора, снабдени с
протези, отново да усещат
предмети.

“Демонстрирахме, че мо-
жем да създадем ново усеща-
не при мишките, като им поз-
волим да “докосват” инфра-
червена светлина, която бо-
зайниците не могат да усе-
щат”, сподели д-р Николелис.

а сватбено шоу в Ливърпул ще бъде
изложена най-скъпата торта за
всички времена, оценявана на
37 млн. евро. Екстравагантният
десерт е на 6 етажа, с височина
метър и половина и е украсен с над
2000 диаманта с общо 2046 карата.
За да има изключителен блясък, за
изработването на ритуалното лаком-
ство сили обединили златарите от
“Ръсел и Чийз” от Ливърпул и слад-
карите от “Кейк” в Честър.
Сватбеното шоу, което се рекламира
като манифестация, празнуваща
всички бракове - еднополовите и
хетеросексуалните, ще се състои на
3 март. Присъстващите на проявата
ще може да видят и опитат скъпия
сладкиш в ливърпулската “Ехо
Арена”. Тогава се очаква и рекорден

брой посети-
тели. Досега
титлата за
най-скъпа
торта принад-
лежеше на
САЩ за
ювелирния
десерт “Мими
шоу” на
стойност
20 млн.
долара,
направен от
сладкарница-
та “Nahid,
La partiseri
artistik”.

Торта за 37 млн. евро
е най-скъпата в света

Н

Ново проучване показва, че
идеалната разлика в ръста между
двата пола е 20 см. Жените държат
стриктно техните партньори да са
задължително по-високи от тях,
най-малкото за да не се срамуват
да се качат на токчета. Представи-
телите на силния пол не са толко-
ва упорити и се съгласяват и на
8 см разлика.

В анкетата участвали 50 000
представители и на двата пола,
като мнозинството смята, че иде-
алният ръст за мъж е 188 см, а за
жена - 173 см.

Общоприето е партньорите да са

Идеалната разлика е 20 см
по-високи, като предпочитанията са
най-вече от страна на нежните по-
ловинки, които държат да са по-нис-
ките във връзката. Съществуват две
основни теории за това. Първата е
биологична - високите мъже са по-
привлекателни и по-репродуктивни.
Социалната причина е схващането,
че мъжът трябва да закриля жената.

Статистиката показва, че при
92,5% от двойките представителят на
силния пол е по-висок. При 4 на сто
от обвързаните е обратното. А при
3,5% от участниците в проучването
двамата партньори имат приблизи-
телно еднаква височина.

Шесто чувство бе открито от учениШесто чувство бе открито от учениШесто чувство бе открито от учениШесто чувство бе открито от учениШесто чувство бе открито от учени

У
зрение и дори може да е
форма на телепатия. Изследо-
вателите имплантирали детек-
тори за невидимото инфра-
червено излъчване в части от
мозъка на мишки, които кон-
тролират осезателността. Ко-
гато светлината засияла, жи-
вотните реагирали, като по-
вдигали мустаците си, показ-

Ж
проект на Нова ТВ и “Теле-
ман”, който ще се излъчва
вместо “Карбовски директно” и
“Отечествен фронт”. Тричасо-
вото предаване, което ще се
появи в ефира в първата събо-
та на март, е наречено “Дикoff”.
То няма да се откаже да сре-
ща “долната” земя с “горната”,
но ще е скроено и ушито по
мярката на водещия, ще бъде
мъжкарско и безкомпромисно,
ръбато, но честно, спорно и
безспорно, подчерта Боян
Петков от продуцентската ком-
пания “Телеман”. Не обичаме
да вземаме популярни чужди
формати, предпочитаме да
създаваме собствени, уточни
още Петков. И той, и Силва
Зурлева, член на УС на “Нова
броудкастинг груп”, изразиха
дълбокото си огорчение и ра-
зочарование от постъпката на
Карбовски, който не спази кла-
узите по договора си и изне-
надващо премина към ТV7.
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Памет

От семейството, близки и приятели

До последния си дъх тя работи за
България, вярна на идеала за

социално справедливо общество.
Ние ще я помним като

изключителен
професионалист,

добър, всеотдаен и
сърдечен човек с

несломим дух.
Достойно

извървеният
житейски път
остава пример

за нас.
С много обич,

безкрайна мъка и
тъга ти винаги ще

живееш в нашите сърца.
Прекланяме се пред

светлата ти памет!
Дълбок поклон!

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

œ≈Õ ¿ »¬¿ÕŒ¬¿ ƒŒƒ”Õ≈ Œ¬¿
1931 - 2012 г.

На 20.02.2013 г. се навършва 1 година без непрежалимата

Панихидата ще се извърши на 20.02.2013 г. от 11.00 часа в храм
“Св. Великомъченик Георги Победоносец”, бул. “Патриарх Евтимий” № 90

Илия БОРИСОВ

В по-младите си жур-
налистически години по-
сетих много страни в Ев-
ропа. Бях на стаж и във в.
“Новини Жешовски” в
град Жешов, Полша. От-
там любезните колеги ми
предоставиха възможност
с очи да видя и с уши да
слушам зловещия разказ

за концентрационния ла-
гер “Освиенцим”. Този ад
на човеконенавистниче-
ството е известен с печал-
ната си слава в онова
трагично време като “фа-
брика на смъртта”. Изгра-
ден и действащ по пове-
лята на злодея на чове-
чеството Адолф Хитлер по
време на Втората светов-
на война, в неговите ско-
тобойни се умъртвяваха
евреи, цигани, хомосексу-
алисти, инакомислещи и
военнопленници от раз-
лични страни на Европа.
В този най-голям лагер,
известен като Аушвиц-
Биркенау (Освиенцим-

Бжезинка) в Полша, по
данни на Международния
трибунал в Нюрнберг са
загинали близо четири
милиона души от 22 стра-
ни и 28 националности.

Това зловещо гроби-
ще, поддържано от хитле-
ристите, е превърнато в
музей - да знаят потомци-
те за умопомрачението на
онези луди хора и воен-

нопрестъпници, тръгнали
да покоряват Стария кон-
тинент и цинично разве-
ли знамената с пречупе-
ния кръст от Норвик до
Акропола в Гърция и от
Атлантика през Франция
до изпепелена Варшава.

Видях над главния
вход - портала, да стои
подигравателния и нечо-
вешки надпис: “Арбайт
махт фрай” - “Работата те
прави свободен!” Шест хи-
ляди са били есесовците
- тези звероподобни
същества, които са се гри-
жели за “реда” в тази пре-
изподня. Останал е жив
споменът за кървавото па-

дение. Запазени са част
от тухлените сгради и бе-
силото до лагерната ба-
рака на Гестапо, където
на 16 април 1947 г. е
обесен първият комен-
дант Рудолф Хес. Осъдил
го на смърт, като възмез-
дие за нечуваната вакха-
налия, полският съд. Този
сатрап и античовек се е
разпореждал със съдби-
те и живота върху едно
пространство от 44 кв. км
на смъртно осъдени хора.

С голямо любопитство
и с притеснение и нена-
вист слушахме печалния
разказ на екскурзоводка-
та за умъртвяването на
невинни хора с газ цик-
лон Б. Масовите екзеку-
ции са ставали на стена-
та на смъртта в корпус 11.
От хиляди километри, не
само от близките страни
Полша и Чехословакия,
докарвали като добитък
хилядите жертви. На из-
пепелените в душегубки-
те трупове са изваждани
златните зъби, пръстени-
те и обеците. Преди това
отрязвали косите им. Не
може да не ти трепне
сърцето и да не изпад-
неш в потрес, като гле-
даш как в отделните об-
ширни помещения се па-
зят складираните 7 тона
човешка коса, 348 820
броя мъжки и 836 525
броя женски костюми,
38 000 мъжки и 5255
чифта женски обувки,
13 694 куфара, огромни
купища очила и други
лични вещи на премина-
лите през крематориуми-
те. Пепелта от изгаряни-
те трупове в безкрайните
поточни линии на смърт-
та е разпръсквана все-

кидневно в близките до
лагера околности. Шефът
на СС Хайнрих Химлер е
давал своите зловещи и
жестоки нареждания как-
во да се прави, а живее-
щите тук семейства със
своите жени и деца, тъне-
щи в разкош и охолство,
са изпълнявали запове-
дите му. Сред жестоките
хитлеристи и палачи бил
и д-р Йозеф Менгеле, по-

пулярен с прозвището си
“Ангелът на смъртта”. В
дните на ужасните нечо-
вешки мъчения и неопи-
суеми жестокости той
извършвал циничните си
експерименти и изпита-
ния върху жени, мъже и
деца.

Чудех се при това по-
сещение и тази гледка до
каква низост и животин-
ско може да стигне в зло-

действото си човек!
И сега, толкова много

години след посещение-
то ми в “Освиенцим”,
превърнал се в зловещ
паметник - най-жестокият
и най-кървавият в истори-
ята на ХХ век, си казвам,
че фашизмът е страшно и
чудовищно нещо. Дано
никога вече не се налага
човечеството да го пре-
живее пак! Никога!

хода, характера и значението
на Балканската война. Едно от
първите изследвания е “Осво-
бодителната турско-българска
война през 1912-1913 година”,
излязло от печат още през
1915 г. Никога обаче не са
публикувани толкова много
научни изследвания и популяр-
ни статии, както през изтекла-
та 2012 юбилейна година, в
които се изнасят нови факти за
героизма на българската ар-
мия, учудила с подвизите си, а
и днес учудваща както изсле-
дователите и читателите, така
и световната общественост.

За мен като краевед от Ям-
болския край особен интерес
предизвика статията на Йордан
Данев “Славният 29-и пехотен
ямболски полк”. С неудовлетво-
рение обаче посрещнах факта,
че в нея някак си между друго-
то се споменава за подвига на
подофицера Михо Стоянов, ро-
ден в Гючбейлер (Добрич),
Ямболска област. Още по-изне-
надан съм от това, че в статии-
те на проф. Божидар Димитров
- бележит познавач на нашата
нова история, този подвиг е
описан неточно, а в беседите
си по БНТ за Балканската вой-
на той изобщо не го спомена-
ва. Дълбоко съм убеден, че при-
чината за това се крие не в не-
дооценяването на неговото зна-
чение, а в липсата на подроб-

Българският Кантария
За подвига на подофицера Михо Стоянов при
превземането на Одрин на 13 март 1913 г.

ни данни за неговата същност.
Затова в следващите редове
ще разкрия накратко сведения-
та за този подвиг, оставени от
внучката на самия герой Янка
Димитрова, по мъж Брънкова,
от Ямбол, вече покойница, така,
както ги е запомнила от разка-
зите на дядо си. Споменът носи
дата 14 февруари 1989 г. и ос-
вен семейството й, по един ек-
земпляр от него се съхраняват
в Регионалния исторически му-
зей и Териториалния държавен
архив в Ямбол. Публикации за
този подвиг се съдържат в ста-
тии, публикувани в местните
вестници в Ямбол и Елхово.

...Избухването на Балкан-
ската война сварило Михо Сто-
янов като младши подофицер
в 11-а рота на Трета дружина
на 29-и Ямболски полк с ко-
мандир полковник Кръстьо
Златарев. След като след оже-
сточени боеве полкът овладя-
ва форта Ялдъз табия, команд-
ването поставило пред 11-а
рота на полка задачата да про-
никне и овладее квартал Къеп,
в който се намирала “Султан
Селим джамия”, и да издигне
над нейното минаре национал-
ния трибагреник като знак за
сутрешната атака на полка. За
целта командването на полка
определило четирима храбре-
ци, между които и Михо Стоя-
нов. Връчили им по едно наци-
онално знаме със задача да го
издигнат над минарето на джа-
мията. Пълзешком те премина-
ли незабелязано край трите
военни поста и стигнали до ог-
радата на джамията, която
била висока около три човеш-

ки боя, и ус-
пели да я
преодолеят ,
качвайки се
един върху
друг. После-
ден се качил
Михо Стоянов
и със знамето
в ръце скочил
невредим в
двора на джа-
мията, отво-
рил портата и
около четири
часа сутринта
ч е т и р и м а т а
влезли в дво-
ра. По това
време ходжа-
та, който по
всяка вероятност се готвел да
произнесе утринната си молит-
ва, препречил пътя на Михо
Стоянов и му изкрещял: “Гяур,
как смееш да стъпваш на тая
светиня!” Но той успял да го
преодолее и бързо се изкачил
по стълбището към покрива на
минарето. Тъй като дръжката
на знамето била дълга и му
пречела да се движи, той я
счупил на две и продължил
пътя си. Въпреки че джамията
била пълна с мохамедани, ко-
ито търсели в нея спасение и
сигурност, Михо Стоянов стиг-
нал до покрива и успял да за-
бие знамето на високото 52
метра минаре. Като видели
това, турците започнали да
бягат и преследвайки ги,
българските войски навлезли
в града. В края на описанието
авторката заключава: “Днес
малцина знаят, че този по-

двиг, сътворен от Михо Стоя-
нов Георгиев... е с огромно
съдържание”.

Случайно попаднах във в.
“Нова зора” (15.V.2007 г.) на
статия на о.з. полк., д-р по ис-
тория Добри Желев, посвете-
на на подвига на прославени-
те съветски герои Михаил Его-
ров и Малиган Кантария, заби-
ли 32 години по-късно съвет-
ското знаме над Райхстага в
Берлин, с което възвестили
края на най-кървавата война в
човешката история - Втората
световна война. Това ме наве-
де на мисълта да сравня тези
два подвига. Без да преувели-
чавам значението на този на
Михо Стоянов, трябва да кон-
статирам, че между двата по-
двига има немалко общо. Пре-
ди всичко както съдържание-
то, така и целите им напълно
се покриват - издигане на зна-

мена на покрива на една изве-
стна сграда като символ на
една победа, макар че едната
е със световно, а другата - с
регионално значение. Знаме-
нателен е също фактът, че и
двата подвига са извършени от
обикновени воини. Но докато
подвигът на Егоров и Кантария
е известен в цял свят, този на
Михо Стоянов и до днес - 100
години след извършването му,
е неизвестен както в страната,
така и в Ямболския край. Както
отбелязва в своя спомен Янка
Брънкова - само в родното му
село на 22 септември 1983 г. е
открит барелеф по случай 30-
годишнината от смъртта на
героя, а главната улица в се-
лото е кръстена на него. Убе-
ден съм и настоявам подвигът
на скромният български подо-
фицер да бъде направен до-
стояние на нашия народ.

Фашизмът е страшен - никога фашизъм!

Битката за Одрин, най-голямата битка през Балканската война

Иван СЛАВОВ, д-р по история

П
рез изминалото сто-
летие са публикува-
ни стотици изследва-
ния и популярни ста-
тии, посветени на
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Спорт

С

гледайте

ФУТБОЛ

кратки

ШАМПИОНСКА
ЛИГА

ПО БТВ
ЕКШЪН

21.45 Милан
- Барселона
ПО РИНГ

21.45 Галатасарай - Шалке

ФИФА реши да използ-
ва технологията за наблю-
даване на голлинията по
време на турнира за Купа-
та на конфедерациите през
това лято и на Световното
първенство в Бразилия
2014 г. До решението се
стигна, след като центра-
лата успешно пробва но-
вовъведението на Светов-
ното клубно първенство в
Япония през декември.

ФИФА иска камери на голлинията още сега
“Целта ни е
да се помог-
не на офици-
алните лица
по време на
м а ч о в е т е .
Заради раз-
личните тех-
нологии, ко-

ито са на пазара, ФИФА обя-
вява техническите изисква-
ния за 2-та предстоящи тур-
нира в Бразилия. Заинтере-

сованите компании ще бъдат
поканени в средата на март
на инспекционната визита на
съоръженията за Купата на
конфедерациите, която по
програма трябва да се про-
веде от 15 до 30 юни. В на-
чалото на април трябва да
бъде взето окончателното
решение по въпроса”, се
казва в изявление на ФИФА.
Президентът на УЕФА Ми-
шел Платини обаче най-ве-

роятно няма да последва
примера на ФИФА, така че
скоро тази технология няма
да бъде използвана в Шам-
пионската лига и Лига Ев-
ропа. Французинът е върл
противник на идеята с мо-
тива, че предпочита да даде
50 млн. евро за развитие на
детския футбол на конти-
нента, отколкото да похар-
чи тези пари за 2-3 спорни
ситуации годишно.

Левски поиска да
играе на „Герена”

Капитанът на Левски Станислав Ангелов (вляво) и Владимир Гаджев поднесоха
венец на паметника на Дякона в центъра на София

Л
евски поиска да играе на ст.
“Георги Аспарухов, макар той
да е в ремонт след събарянето
на сектор “А”. Това призна
финансовият директор на “си-

„Сините” се надяват
да посрещнат
там Литекс за
купата на 13 март

Снимка БГНЕС

ните” Константин Баждеков, който обяви,
че клубът ще настоява да домакинства
на “Герена” още в първия мач от турнира
за Купата на България с Литекс на 13
март.

“Левски изпълнява грандиозен про-
ект, който е предвиден за 100-годишни-
ната на клуба. Той не може да бъде
обезпечен 100% и затова правим орга-
низацията поетапно. Съобразяваме се и
с ресурсите ни. Искаме да ползваме на-
шия стадион за мачовете през април, но
в момента подготвяме терена и ще пока-
ним общинската комисия да прецени
дали Левски може да играе още първите
си домакинства на него. С Националния
стадион имаме рамково споразумение до
30 май. Там ще играем мачовете, които
преценим. Правим всичко възможно, за
да изпълним всички указания на общин-
ската комисия. Искаме да използваме
нашия стадион максимално”, каза Баж-
деков. Финансистът отказа да говори по
темата за преговорите с руския енерги-
ен гигант “Газпром”, който се очаква да

стане спонсор на клуба. “Собственикът
Тодор Батков е в чужбина, но не съм
оторизиран да говоря от негово име, нито
да казвам къде е. Трудно ми е да говоря
в цифри, защото голяма част от плаща-
нията за трансферите тази зима са на

траншове. Селекцията е разумна, в рам-
ките на възможностите е и е съобразена
с исканията на треньора. В близките дни
ще трябва да платим около 300 000 евро
като част от плащанията за играчи”, до-
бави той.

Капитанът на шампиона НСА Михаил Тодоров с купата за III място на
турнира в IV дивизия и съотборниците му с бронзовите медали

Хокеистите на НСА на гол от III дивизия
Мони ГЕОРГИЕВ

Е

Черноморец прати
юноши в Маритимо

Двама таланти на Черноморец
заминават днес на проби в порту-
галския Маритимо. Полузащит-
никът Михаел Орачев и централни-
ят бранител Стоян Кижев, родени
през 1995 г., ще бъдат тествани в
продължение на 6 дни. Пробите им
са осигурени от компанията “Ска-
утинг тийм”, която по-рано тази
година изпрати Георги Китанов в
ПСВ Айндховен и Тодор Гочев от
третодивизионния Мастер Бургас
в английския КПР. Орачев е син на
бившия футболист на Пирин, Локо
Сф и Нефтохимик Малин Орачев и
е юношески национал. Кижев също
е играл в юношеските национални
отбори. Те ще тренират с първия
отбор на Маритимо, след което се
прибират в Бургас.

Етър взе национал
на Сиера Леоне

Договор до края на сезона под-
писа Етър с нападателя Сюлейман
Сесай, съобщи вече бившият
изпълнителен директор на клуба
Ендер Дурмушев. Футболистът е
национал на Сиера Леоне, но е из-
раснал в академията на Интер, след
което 2 години е бил част от първия
отбор на Парма, без обаче да запи-
ше игрови минути. Сесай е роден
във Фрийтаун, столицата на Сиера
Леоне, на 19 септември 1991 г. Той
изкара с Етър лагера в Белек, а в
понеделник сключи и контракт, след
което замина за Сливен, където
отборът ще играе домакинските си
мачове през пролетта.

Славия приключи
със селекцията

Славия приключи със зимната
селекция. Треньорът Вили Вуцов
заяви, че е доволен от свършената
работа по време на подготвител-
ния лагер в Турция. “Белите” се
прибраха в София и до старта на
първенството ще се подготвят на
“Овча купел”. “Доволен съм от ста-
ранието и влагането в тренировки-
те на всички играчи. Доближаваме
се да имаме облика на сериозен
отбор. От всичките мачове, които
изиграхме, нямам забележки за нито
един, но все още не сме това, което
искам да бъдем. Ако в последната
секунда изпадне играч, който да е
на ниво и да ни повиши качеството,
бихме го взели. На този етап обаче
няма такива изгледи”, каза Вуцов.

Реал продава Роналдо
през лятото

Президентът на Реал Мадрид
Флорентино Перес от месец под-
готвя бъдещето на кралския клуб
без голямата звезда Кристиано
Роналдо, твърди в. “Ел Паис”. При-
чината е нежеланието на португа-
леца да поднови договора си с “бе-
лите”, който изтича през 2015 г. На
голаджията не му харесва отноше-
нието на шефове и най-вече на
Перес. Босът не му се е обаждал да
го пита как е от 2 години. В Мадрид
разсъждават прагматично и ако не
успеят да убедят Кристиано да
парафира ново обвързване, ще
търсят купувач. През лятото це-
ната му ще е най-висока.

Един гол не стигна на шампионите ни по хо-
кей в зала от НСА да преминат в III дивизия на
Европа. На турнира в Халандри, Гърция, при уча-
стието на още 7 национални шампиони, нашите
останаха трети.

“Студентите” паднаха с 5:6 в първия си мач в
група “А” срещу арменския Айрудзи. 1:48 мин.
преди края те са водили с 5:4, но допуснали не-
желан обрат. Дори равенството щеше да им оси-
гури класиране за III дивизия.

В останалите 2 срещи в групата НСА разби
грузинския Кутаиси с 12:0 и домакините от Диас
с 4:1. В заключителната фаза нашите надвиха
първенеца на Сърбия Спартак ЕВ с 4:3, но на-
края отстъпиха пред фаворита полския Грюнвалд
Познан (Пол) с 5:15, който продълава догодина
в III дивизия заедно с арменския Айрудзи.

България ще спори със Сърбия за домакин на
турнира в IV дивизия през февруари 2014.

Старши треньорът
на “Ботев” (Пловдив)
Станимир Стоилов иска
да привлече голмайсто-
ра на чешкия Теплице
Айдън Махмутович, пи-
шат чешки медии. Мъри
наблюдавал няколко
пъти играта на боснене-
ца. Махмутович хванал
окото на бившия нацио-
нален селекционер и
единствен наш треньор,
вкарал отбор в Шампи-
онската лига, преди две
седмици, когато Ботев
завър-ши 2:2 с Теплице

„НЕГОДНИЦИТЕ” ОСЪДИХА
ДАНЧО ЛАЗАРОВ

В
Волейболни фенове, определени като “не-

годници” от инж. Данчо Лазаров, осъдиха
федерацията по волейбол за отказа да пре-
достави данни по Закона за достъп до об-
ществена информация (ЗДОИ). Тя бе поис-
кана след скандалите миналото лято покрай
напускането на националния селекционер
Радостин Стойчев.

Жалбата бе подадена от представител на
неформалната група през юни и касае доку-
менти, регламентиращи и отчитащи работата
на федерацията, но необявени публично.

Групата привърженици беше и в основата
на сигнала до Агенцията за държавен финан-
сов контрол, която миналата година извърши
проверка във федерацията и установи неспаз-
ване на Закона за обществените поръчки.

Мъри иска босненец от Чехия
в Кипър. Тогава
Айдън се появи
през второто
полувреме и
впечатли хас-
ковлията с отиг-
раванията си.
Махмутович е
роден на 6 ап-
рил 1986 г. в
град Добож.
Кариерата му
започва в Че-
лик, където вкарва 9
гола в 68 мача и на 22
години е купен от Теп-
лице. През настоящия

сезон той се представя
страхотно и има 7 гола
в 15 мача от първенст-
вото на Чехия.

Снимка АВТОРА
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Стр. 23

ФИФА
поиска
камери
на вратите

ПО БНТ СВЯТ
БОКС

18.00 Купа
“Странджа” в София

ПО ЕВРОСПОРТ
СКИ-БЯГАНЕ

11.30 и 13.30 СП във
Вал ди Фиеме

ПО ЕВРОСПОРТ 2

гледайте

кратки

БАСКЕТБОЛ
19.00 Будивелник - Триумф

ПО ФИЛМ +
ТЕНИС

Емил Костадинов няма да
се завръща в ЦСКА. Бившият
изпълнителен шеф на “армей-
ците” и герой от “Парк де
Пренс” преди 20 години бе
спряган за завръщане на
“Българска армия”, но собст-
вениците Димитър Борисов и
Иво Иванов не искат и да чуят
за такъв вариант. Даже пре-
зидентът на БФС и бивш
съотборник на Костадинов в
националния тим Борислав
Михайлов е лобирал за
връщането му пред собстве-
ниците от “Титан”. Те обаче
са в обтегнати отношения с
члена на Изпълкома на БФС
и преди време го изгониха от
поста спортно-технически
директор на ЦСКА. Срещу
връщането му е и един от
изпълнителните директори
Георги Илиев-Майкъла. Само
Венцислав Живков няма про-

ЦСКА се отказа
от Емо

Контролата ЦСКА - Монтана в събота ще се играе при
“закрити врата”. На нея беше предвидено да бъде пред-
ставен тимът за пролетния полусезон, но няма да бъдат
допускани фенове заради ремонтните дейности на “Арми-
ята”. Първоначално шефовете предвиждаха запалянков-
ците да наблюдават мача от сектор “В”, но там се излива
бетон, който няма да стегне до мача. В ремонт е и сектор
“А”, а “Г” е без седалки и също не може да бъде из-
ползван. Плановете са до началото на шампионата на 2
март 3 сектора да могат да приемат зрители - “А”, “В” и
“Б”. Култовият сектор “Г” обаче ще бъде затворен за
пролетния полусезон. Той ще бъде изграден по модела
на Националния стадион “Васил Левски”, като седалките
ще бъдат закрепени директно за новия бетон. ЦСКА
играе днес от 16.00 часа контрола с Войводина в Нови
Сад. За нея Йешич отведе 23-има играчи: Томас Черни,
Анатоли Господинов, Божидар Стойчев, Иван Бандалов-
ски, Апостол Попов, Пламен Крачунов, Михаил Венков,
Ангел Грънчов, Венцислав Василев, Васил Попов, Коста-
дин Стоянов, Игнасио Варела, Нджонго Присо, Анисе,
Серж Нюаджи, Лукас Саша, Сержиньо, Ивайло Чочев,
Петър Витанов, Мартин Камбуров, Григор Долапчиев,
Станко Йовчев, Спас Делев.

„Титан” няма да връща
„Екзекутора на петлите”

тив легендата на футбола ни
отново да се върне на рабо-
та, но неговото мнение в слу-
чая не е меродавно. Все пак
с оглед на факта, че “Титан”-
ите сменят мнението си през
час, нищо не е сигурно на
100%.

В същото време зацикли-
ха преговорите за завръща-
не и на друг бивш служител
на ЦСКА - Димитър Димитров-
Каубоя, който беше админис-
тративен директор в начало-
то на “ерата Титан”. Собстве-
ниците на армейския клуб
явно започват да осъзнават,
че в кризисната ситуация има
достатъчно шефове в клуба.

Междувременно се раз-
бра, че египтянинът Махмуд
Абдел-Разек-Шикабала е бил
предложен на ЦСКА. Той е
собственост на Замалек, но
иска да продължи кариерата

си в Европа. Офертата е из-
ненадваща, защото спортни-
ят директор Аспарух Никоди-
мов обяви, че са приключили
със зимните трансфери. Ми-
налата година “армейците”
искаха 26-годишния плей-
мейкър, но тогава той се во-
деше за най-голямата звезда
на Египет и клубът му поже-
ла 4 млн. евро. Освен това

няколко месеца по-рано за
Шикабала бяха отрязани и
клубове като Болтън и Андер-
лехт, които даваха съответно
2 млн. и 2,5 млн. евро. Той е
предложен на “червените”,
но под наем. Очаква се ре-
шението на треньора Миод-
раг Йешич, който трябва да
прецени дали Шикабала му е
нужен.

Мексиканецът Хавиер Ернандес - Чичарито вкарва с глава в 72-ата мин. за
победата на Манчестър Юнайтед с 2:1 над Рединг на “Олд Трафорд” в мач от V

кръг за Купата на Англия. 3 минути преди това португалецът Нани откри, а
после подаде за гола на Чичарито. Джоби Макинъф (81) вкара почетно за гостите.

Юнайтед ще играе с победителя между Челси и Мидълзбро на 9 (10) март

Пловдив ще бъде домакин на двубоя
за Купа “Дейвис” между България и
Естония (5-7 април). Мачовете ще се
играят на червените кортове на ТК “Ло-
комотив” и са за оставане във II група на
Евро-африканската зона.

“Пловдив е добър избор. За отбора е
важно момчетата да се раздадат
напълно, за да спечелим. Не смятам, че
червените кортове ни дават предимст-
во, но се надявам атмосферата и под-
крепата на зрителите да ни помогнат за
успеха”, заяви капитанът на отбора
Димитър Господинов, баща на най-доб-
рия ни тенисист Григор Димитров.

Пловдив има дълбоки традиции в
организирането на тенис мачове на
високо ниво. Под тепетата съставът на
България е изиграл 12 двубоя, от които

Акция по принудително събаряне на
постройките на пристана на река Ропота-
мо и изваждане на туристическите лодки
от речното корито започна вчера. През
летните месеци катамараните  разхожда-
ха туристи от пристана до устието на ре-
ката. Събарят се и помещенията, където
националният отбор по кану-каяк съхра-
няваше инвентара си. Двайсет състезате-
ли водят зимната си подготовка на река
Ропотамо от 2006 г. Вчера сутринта обаче
гребците и техният треньор Евгени Недев
бяха посрещнати от представители на по-
лицията и Регионалната инспекция по
опазване на околната среда и водите в
Бургас със заповед “да си обират екипи-

Хърватинът
Иван Додиг се

протяга, за да
върне топката

от бекхенд с 2
ръце срещу

сънародника си
Марин Чилич,

от когото
загуби в I кръг
на Откритото
първенство на

САЩ в зала
в Мемфис

($ 1 212 750)
с 6:4, 2:6, 3:6

Приемаме Естония
за Купа „Дейвис” в Пловдив

Азаренка отказа турнира в Дубай
Виктория Азаренка

(Блрс, №2 в света) отка-
за участие на турнира в
Дубай заради контузия
на ходилото на крака.
Водачката в схемата
обясни, че е получила

е спечелил 11. До двубоя с Естония се
стигна, след като в I кръг националите
отстъпиха с 2:3 на Финландия в зала
“София”, а естонците загубиха със
същия резултат от Ирландия в Дъблин.
Единственият мач на България с Есто-
ния, спечелен с 3:0, също е бил в Плов-
див през 1997 г.

“Горди сме, че отново ни е оказана
честта да сме домакини на среща от
Купа “Дейвис”. Пловдив обича тениса и
съм сигурна, че нашата компетентна
публика ще окаже пълна подкрепа на
отбора ни. Надявам се, че успешните
мачове на България в нашия град ще
продължат”, коментира изпълнителният
директор на ТК “Локомотив” Дора Ран-
гелова, която е и капитан на женския ни
тим за “Фед Къп”.

травмата през миналата
седмица по пътя си към
титлата в Доха, където
на финала победи Се-
рена Уилямс (САЩ, №1).
Състезателката от Бе-
ларус, която защити тит-

лата си на Откритото
първенство на Австралия
през януари, все още няма
загуба този сезон и има-
ше възможност да се
върне на върха, ако игра-
еше в Дубай.

Събарят база на
националите по гребане

ровката и лодките от складовите помеще-
ния на кея”, съобщи БТА. “Недоумявам
защо толкова години тези леки дървени
постройки сред дърветата не загрозяваха
и не пречеха на никого, а сега буквално
ни изхвърлят оттук?”, чуди се треньорът.

На пристана се събаря и заведение -
частна собственост. От РИОСВ съобщи-
ха, че договорните отношения за наем
на пристана са завършили. Наемателят е
бил уведомен с писма за доброволно
премахване на постройките и на лодките
извън границите на резервата “Ропота-
мо”. Тъй като това не се е случило, е
предприета процедура по принудително-
то им премахване.

Пращаме 17 атлети
на Балканиадата

Българска федерация по лека
атлетика праща 17 национали на
Балканиадата в Истанбул в събо-
та. В отбора са 8 жени и 9 мъже.
Единствено Теодора Коларова и
Гита Додова ще участват в по 2
дисциплини. След шампионата ще
бъде определен и окончателният
ни състав за европейското първен-
ство в зала в Гьотеборг (1-3 март).
Националите тренират в Добрич и
оттам ще пътуват за Истанбул с
автобус. Съставът: Габриела Лале-
ва (60 м), Теодора Коларова (400 и
800 м), Силвия Дънекова (1500), Гита
Додова (троен скок и скок дължина),
Катя Иванова (60 м с пр.), Венелина
Венева-Матеева (скок височина),
Полин Митова (овчарски скок), Ра-
дослава Мавродиева (гюле); Денис
Димитров (60 м), Сава Тодоров (800
м), Иван Попов (1500 м), Митко
Ценов (3000 м), Румен Димитров
(троен скок), Мартин Арнаудов (60
м с пр.), Ангел Карарадев (скок
височина), Атанас Петров (овчар-
ски скок), Георги Иванов (гюле)

Оскар Писториус, кой-
то застреля приятелката си
Реева Стеенкамп в
четвъртък, е заплашен от
20 години затвор, ако бъде
признат за виновен. Пара-
олимпийският шампион
официално бе обвинен в
предумишлено убийство
вчера от прокуратурата в
Претория. Прокурорът
Джери Нел заяви, че леко-
атлетът е стрелял с писто-
лет 4 пъти в тялото на 29-
годишния модел през вра-

20 години затвор заплашват
Оскар Писториус

тата на банята в дома му,
който се намира в охраня-
ван комплекс. Освен това
прокурорът отбеляза, че
вратата е била разбита.

Адвокатът на Пистори-
ус Бари Ру пледира пред
съда, че смъртта на Стеен-
камп не е убийство, като
се позова на “други слу-
чаи, в които съпрузи уби-
ват жените си, мислейки,
че са нарушители”. “Няма
доказателства, че стрелба-
та е била преднамерена.

Всичко, което знаем, е, че
тя се е заключила в баня-
та. Била е убита в тоалет-
ната, но той си е помис-
лил, че това е крадец”,
каза Бари Ру в съда, а в
същото време Писториус
седеше облян в сълзи. “Ня-
мах никакво намерение да
убивам приятелката си”,
каза той.

Писториус твърди, че е
объркал Стеенкамп с кра-
дец. Погребението й бе
вчера в Порт Елизабет.


